
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Γυµνάσιο Αντίσσης και Ερεσού Λέσβου και το
Α΄Γυµνάσιο Ιεράπετρας Λασιθίου, σελ. 4541,4546

2. Ανακοινώνεται ότι, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο
της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο, ο Βουλευτής  Άρτας του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παύλος Στασινός
υπέβαλε την παραίτησή του από τη θέση του Βουλευτή
Νοµού  Άρτας, σελ. 4544-4545

3. Αναφορά στη νέα δανειακή σύµβαση και τη στάση των
κοµµάτων που συµµετέχουν στην Κυβέρνηση, σελ. 4550,
4551,4552,4553,4554,4557,4559,4560,4561

4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 4557,4558

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 4511-4513
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

4513-4533
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 13 Φεβρουαρίου 2012, σελ. 4534
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:                                                                                           
i. σχετικά µε τη στασιµότητα στις επενδύσεις και τη ρα-

γδαία αύξηση της ανεργίας στη χώρα µας, σελ. 4535
ii. σχετικά µε τη λήψη νέων µέτρων σε βάρος των εργαζο-

µένων και των συνταξιούχων της χώρας, σελ. 4538
β) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά

µε την  ίδρυση Αρχαιολογικού Μουσείου στην Ιερά Πόλη του
Μεσολογγίου, σελ. 4537

γ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την καταβολή των αποζηµιώσεων στους πατατο-
παραγωγούς του Αµυνταίου που επλήγησαν από τις χαµηλές
θερµοκρασίες, σελ. 4541 

δ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε το αεροδρόµιο Ανδραβίδας, σελ. 4542

ε) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας:

i. σχετικά µε την πιθανή κατάργηση εισφορών των επιχει-
ρήσεων στα επιµελητήρια και µείωση της αξίας των αποθε-
µατικών τους, σελ. 4546

ii. σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τις υψηλές τιµές των προ-
ϊόντων στη χώρα µας σε βάρος των καταναλωτών, σελ. 4547

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης τεσσάρων Ανεξάρτη-
των Βουλευτών των κ.κ. Θ. Μπακογιάννη, Ε. Αυγενάκη, Χ.
Μαρκογιαννάκη και Γ. Κοντογιάννη προς τον Υπουργό Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
αύξηση του παραεµπορίου και του λιανεµπορίου, σελ. 4550-
4562

6. Ανακοινώνεται ότι η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβου-
λευτικής Δεοντολογίας καταθέτει την  Έκθεσή της στην αί-
τηση της Εισαγγελικής Αρχής, για τη χορήγηση άδειας
άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευτού, σελ. 4562

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ
ΑΡΓΥΡΗΣ Ε., σελ. 4546-4554                                                                                
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ. 4511-4546                                                                                   
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β., σελ. 4554-4562

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς στη νέα δανειακή σύµβαση και τη
στάση των κοµµάτων που συµµετέχουν στην Κυβέρνηση:

ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ Γ. , σελ.4553
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ.4552,4561
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ.4550,4551,4557
ΞΥΝΙΔΗΣ Σ. , σελ.4554
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ.4560
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ.4551,4559

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ.4558
ΞΥΝΙΔΗΣ Σ. , σελ.4557,4558
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ.4557,4558

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ Π. , σελ.4537,4538
ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ.4541,4542
ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ Γ. , σελ.4543
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ. , σελ.4539,4540,4541
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ Ε. , σελ.4541,4542
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι. , σελ.4543,4544
ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ Α. , σελ.4537,4538
ΜΠΑΤΖΕΛΗ Α. , σελ.4546
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ.4537,4540
ΞΥΝΙΔΗΣ Σ. , σελ.4546,4547,4548
ΠΑΓΚΑΛΟΣ Θ. , σελ.4535,4536
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ.4547,4548
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ.4539,4540,4541
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ.4535,4536

Δ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ. , σελ.4554
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε. , σελ.4551,4561
ΒΛΑΧΟΣ Γ. , σελ.4558
ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ Γ. , σελ.4553
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ.4552,4562
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ.4550,4557
ΞΥΝΙΔΗΣ Σ. , σελ.4555
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ.4560
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ.4562
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ.4559 

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’
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Αθήνα, σήµερα στις  10 Φεβρουαρίου 2012, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.25’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής  κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ευστάθιο Κωνσταν-
τινίδη, Βουλευτή Φλωρίνης, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Δηµοτική Επιχείρηση Ύδρευσης Απο-
χέτευσης Αγίου Νικολάου αιτείται τη χρηµατοδότηση της πρά-
ξης µε τίτλο: «Έργα Επαναχρησιµοποίησης Εκροής ΕΕΛ Αγίου
Νικολάου».

2) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Δηµοτική Επιχείρηση Ύδρευσης-Απο-
χέτευσης Αγίου Νικολάου αιτείται τη χρηµατοδότηση της πρά-
ξης µε τίτλο: «Έργα Επαναχρησιµοποίησης Εκροής ΕΕΛ Νεάπο-
λης- Βουλισµένης- Λατσίδας».

3) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιοκτητών
Κέντρων Ξένων Γλωσσών «PALSO» αιτείται τη θέσπιση ενός νο-
µοθετικού πλαισίου που θα δίνει τη δυνατότητα στην Υπουργό
Παιδείας, Διά βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων να καθορίζει τα
κριτήρια επάρκειας των προσόντων που απαιτούνται για τη δι-
δασκαλία της ξένης γλώσσας.

4) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Μονάδα Διασφάλισης Ποιότη-
τας του ΤΕΙ  Ηπείρου αιτείται την άρση της απόφασης του
Υπουργείου Παιδείας για αναστολή της εισαγωγής φοιτητών στο
Τµήµα Ζωικής Παραγωγής από το ερχόµενο ακαδηµαϊκό έτος
2012-2013, καθώς και τη ρύθµιση ειδικότερων θεµάτων που το
αφορούν.

5) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Λορέντζος Χαρικιόπουλος
αιτείται την πρόσληψή του στο Λιµενικό Σώµα.

6) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΚΟΥΣΕΛΑΣ  κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Πολιτικού και Κοι-
νωνικού Συνδέσµου «Ο Νικόλαος Ζορµπάς» αιτείται τη διεκδί-
κηση των πολεµικών επανορθώσεων, καθώς και την επιστροφή
του αναγκαστικού δανείου που είχε λάβει η Γερµανία από τη
χώρα µας.

7) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου
Αλµωπίας εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για την επικείµενη δια-
κοπή της λειτουργίας του υποκαταστήµατος ΙΚΑ Αριδαίας.

8) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μ. Ματσάγκας, αναπληρωτής
καθηγητής Αγγειοχειρουργικής του Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων αι-
τείται την ίδρυση Αγγειοχειρουργικής Κλινικής στο Πανεπιστη-
µιακό Νοσοκοµείο Ιωαννίνων.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στις νέες συνθή-
κες λειτουργίας του λιµανιού της Πάτρας µετά την αφαίρεση των
κιγκλιδωµάτων.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την απεξάρτηση του έκτα-
κτου ειδικού τέλους ηλεκτροδοτούµενων δοµηµένων επιφανειών
από τους λογαριασµούς της ΔΕΗ που έχουν λήξει και τη ρύθµισή
του µε την καταβολή δόσεων.

11) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης της Περιφε-
ρειακής Ενότητας Χανίων Περιφέρειας Κρήτης αιτείται την
άµεση  πρόσληψη για το έτος 2012 του απαραίτητου προσωπι-
κού για τις εργασίες προετοιµασίας και λειτουργίας του Εθνικού
Δρυµού Σαµαριάς.

12) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Χανίων αιτείται την
ενίσχυση του πύργου ελέγχου του αεροδροµίου Χανίων µε ελεγ-
κτές εναέριας κυκλοφορίας.

13) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αντιδήµαρχος της Δηµοτικής  Ενότητας
Αχελώου του Νοµού Καρδίτσης αιτούνται την αναβάθµιση του
δικτύου ΟΤΕ στην Τοπική Κοινότητα Αργυρίου, προκειµένου να
εξυπηρετήσει τις συνεχώς αυξηµένες ανάγκες επικοινωνίας της
περιοχής ιδιαίτερα κατά την τουριστική περίοδο.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’
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14) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνοµικών Υπαλλήλων
(ΠΟΑΣΥ) εκφράζει την αντίθεσή της για  την ελαχιστοποίηση των
κενών θέσεων των αστυνοµικών διευθύνσεων της χώρας που θα
καλυφθούν µε τις τακτικές µεταθέσεις το 2012.

15) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Αποκορώνου Νοµού Χα-
νίων αιτείται τη στήριξη του µοναδικού Ερευνητικού  Ιδρύµατος
µε αντικείµενο τον πρωτογενή τοµέα στη Δυτική Κρήτη, του Ιν-
στιτούτου Ελιάς και Υποτροπικών Φυτών Χανίων.

16) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  ο Ιωάννης Λαζάρου, συνταξιούχος του ΟΑΕΕ εκφράζει
τις θέσεις του σχετικά µε την υποχρεωτική  παρακράτηση εισφο-
ρών από τις συντάξεις χωρίς τη συγκατάθεση του δικαιούχου,
σύµφωνα µε το άρθρο 69 παράγραφος 5 του ν. 3864/2010.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Επιχειρηµατιών Ενοικια-
ζόµενων Διαµερισµάτων - Δωµατίων του Νοµού Ηρακλείου
αιτείται την τροποποίηση του άρθρου 2 του ν.3908/2011, ώστε
να ενταχθούν τα ενοικιαζόµενα δωµάτια και διαµερίσµατα στη
σχετική ρύθµιση.

18) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Περιφερειάρχης Νοτίου Αιγαίου αιτεί-
ται την επίλυση θεµάτων που αφορούν στην οργάνωση και  λει-
τουργία των υπηρεσιών της Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου.

19) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Δηµοτικού
Συµβουλίου του Δήµου Πύλου - Νέστορος του Νοµού Μεσσηνίας
αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας της Σχολής Τεχνολογίας Γε-
ωπονίας του ΑΤΕΙ Καλαµάτας.

20) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Ιεράπετρας αιτείται την
άµεση ενίσχυση της Υποδιεύθυνσης Ιεράπετρας προκειµένου να
αντιµετωπιστούν τα οξυµένα προβλήµατα αστυνόµευσης της πε-
ριοχής.

21) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία   αιτείται την άµεση έκδοση εγκυκλίου για την
επαναφορά του µέτρου των πενήντα ενσήµων για τη θεώρηση
του βιβλιαρίου υγείας του ΙΚΑ των ειδικών κατηγοριών ασφαλι-
σµένων.

22) Η Βουλευτής Χίου κ. ΕΛΠΙΔΑ  ΤΣΟΥΡΗ  κατέθεσε αναφορά
µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Χίου, Τµήµα  ΓΣΕΕ
εκφράζει την αντίθεσή του στην ενδεχόµενη αναστολή λειτουρ-
γίας του µικροβιολογικού εργαστηρίου του ΙΚΑ Χίου.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της ‘Ενωσης Ερευ-
νητών Εθνικού Ιδρύµατος Αγροτικής ‘Ερευνας αιτείται την
υποστήριξη των προτάσεων της ‘Ενωσης Ερευνητών ΕΘΙΑΓΕ επί
του νοµοσχεδίου ΕΛΓΟ- «ΔΗΜΗΤΡΑ» µε στόχο την ανάπτυξη της
αγροτικής έρευνας.

24) Η Βουλευτής Λαρίσης κ. ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία  ο Δήµαρχος Αγιάς αιτείται την κατ’ εξαίρεση χρη-
µατοδότηση του δήµου προκειµένου να αποκατασταθούν οι ζη-
µιές που προκλήθηκαν από τα πρόσφατα  καιρικά φαινόµενα.

25) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι Περιφερειακοί Σύµβουλοι 14 «Περιφε-
ρειακών Ενοτήτων» Νησιών Αιγαίου και Ιονίου αιτούνται τη λήψη
αναπτυξιακών µέτρων για αποδοτικότερη λειτουργία των Νησιω-

τικών Περιφερειακών Ενοτήτων (πρώην επαρχεία).

26) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ 2ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η  Πανελλήνια ‘Ενωση Επαγγελ-
µατιών Γεωτεχνικών και Επιχειρήσεων Πρασίνου εκφράζει τη
δυσαρέσκειά της για τις ανεξόφλητες οφειλές του Υπουργείου
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων προς τους εργολήπτες
έργων πρασίνου.

27) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Πανελλήνιας Οµο-
σπονδίας Ωροµισθίων Εκπαιδευτικών αιτείται την πλήρη
αναγνώριση της εκπαιδευτικής προϋπηρεσίας των ωροµισθίων
εκπαιδευτικών και την ικανοποίηση θεσµικών τους αιτηµάτων.

28) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Πύλου - Νέστορος
εκφράζει τη  δυσαρέσκειά του για την εικαζόµενη  κατάργηση
του τµήµατος ΟΑΕΕ Πύλου.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Οινοπαραγωγών Αµπε-
λώνα Πελοποννήσου εκφράζει τις θέσεις της  για την επιβολή
ειδικού φόρου κατανάλωσης στο κρασί.

30) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία  Τουριστικών  Κα-
ταλυµάτων Χαλκιδικής  αιτείται την τροποποίηση της ρύθµισης
που αφορά στο φόρο των ηλεκτροδοτούµενων δοµηµένων επι-
φανειών.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Ηρακλείου αι-
τείται την οικονοµική συνδροµή του Υπουργείου Ανάπτυξης,  Αν-
ταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας στη διαδικασία συγκέντρωσης
κεφαλαίου στήριξης διαδικασιών Cluster  Τουρισµού στο Νοµό
Ηρακλείου.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλλό-
γων Πελοποννήσου και Νοτιοδυτικής Ελλάδος εκφράζει τη δια-
µαρτυρία της για τη φορολογική πολιτική και αιτείται την τροπο-
ποίηση της ρύθµισης των δόσεων των ληξιπρόθεσµων οφειλών.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Υπαλλή-
λων Εθνικής Στατιστικής Υπηρεσίας της Ελλάδος  εκφράζει τις
θέσεις του σχετικά µε την πιθανότητα αλλαγής του θεσµικού
πλαισίου λειτουργίας της ΕΛΣΤΑΤ.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε στοιχεία
για εύρεση χρωµίου στα εµφιαλωµένα νερά.

35) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Προϊστάµενος της ΔΟΥ Θήρας αιτείται
την άµεση µεταστέγαση της εν λόγω υπηρεσίας λόγω ακαταλ-
ληλότητας του κτηρίου.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ενδε-
χόµενο κλεισίµατος του τοπικού υποκαταστήµατος του ΙΚΑ
Λέρου.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον κίν-
δυνο για διαρροές φυσικού αερίου στο δίκτυο του λεκανοπεδίου
Αττικής.

38) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Νεµέας εκφράζει τη δυ-
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σαρέσκειά του για τη φηµολογούµενη επιβολή ειδικού φόρου κα-
τανάλωσης στο κρασί.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Αχαΐας  εκφράζει την αντίθεσή του στην προτεινόµενη κατάρ-
γηση της υποχρεωτικής εγγραφής των επιχειρήσεων στα επιµε-
λητήρια.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε πρό-
ταση να γίνουν επώνυµα τα δελτία του ΟΠΑΠ για να σταµατήσει
το ξέπλυµα βρώµικου χρήµατος.

41) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Γραµµατέας του Παγκοσµίου
Συµβουλίου Απόδηµου Ελληνισµού εκφράζει την αντίθεσή της
στην απόφαση της Κεντρικής Διοίκησης του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών να µετακινήσει από τις προξενικές αρχές του εξωτερικού
τους οµογενείς και Κύπριους υπαλλήλους.

42) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΕΞΑΡΧΟΣ  κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ολοκλήρωση
κατασκευής του διδακτηρίου του 15ου Λυκείου Λάρισας.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εύρεση άµεσης
λύσης στα προβλήµατα µετακίνησης των µαθητών µε αναπηρίες.

44) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην κατηγορία
της αµερικανικής Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς προς την εταιρεία
«Smith & Nephew» για δωροδοκία ιατρών σε δηµόσια νοσοκο-
µεία της Ελλάδας.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Σωµατείου ‘Εκτα-
κτου Προσωπικού Αρχαιολογικών  Εφορειών Πατρών - Πελοπον-
νήσου - Αιτωλοακαρνανίας - Ιονίων Νήσων αιτείται  την τροπο-
ποίηση του άρθρου 42 του υπό ψήφιση σχεδίου νόµου του Υ-
πουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού «Για την  αντιµετώπιση της
βίας στα γήπεδα».

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1281/01-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ροντούλη Αστέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1004159 ΕΞ
2012/427/11-01-2012 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό
Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 2322/05-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1004877 ΕΞ

2012/ 841/11-01-2012 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό
Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 2759/13-12-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κουβέλη Φωτίου - Φανουρίου, Λεβέντη Αθανασίου, Τσού-
καλη Νικολάου, Ψαριανού Γρηγορίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

978/11/11-01-2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 3052/19-12-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Διώτη Ηρούς δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/14306/11-01-

2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη  η ακό-
λουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 3062/19-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ 90022/195/1/11-

01-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 3139/20-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαΐτση δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 994/11/11-01-2012

έγγραφο από τον Υφυπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 3274/21-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κολοκοτρώνη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/14325/11-

01-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη  η
ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 3311/21-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Οικονόµου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ 900α/8966/

12397/11-01-2012 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εθνι-
κής Άµυνας  η ακόλουθη απάντηση:
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9. Στην µε αριθµό 3565/28-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λαφαζάνη Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5/11-01-2012 έγ-

γραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επίκαι-
ρων ερωτήσεων της Δευτέρας 13 Φεβρουαρίου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 485/6-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Οδυσσέα Κωνσταν-
τινόπουλου προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την επαναφορά του µέτρου εισαγω-
γής στα ΑΕΙ-ΤΕΙ της χώρας µε το 10%.

2. Η µε αριθµό 500/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γρηγορίου Αποστολάκου προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την εγ-
κατάσταση πλευρικών σταθµών διοδίων στο Λογκανίκο Λακω-
νίας.

3. Η µε αριθµό 512/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη προς
την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε τα εξεταστικά κέντρα για τους µαθητές ΑΜΕΑ στις
πανελλαδικές εξετάσεις.

4. Η µε αριθµό 507/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς
τους Υπουργούς Εσωτερικών και Προστασίας του Πολίτη, σχε-
τικά µε την αδειοδότηση των καταστηµάτων ιδιοκτησίας αλλο-

δαπών στο κέντρο της Αθήνας.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-

ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 480/6-2-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού

του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αικατερίνης Φαρ-
µάκη-Γκέκη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, σχετικά µε την πληρωµή των εκπαιδευτικών και καταρτιζο-
µένων στα προγράµµατα εκµάθησης από τα Κέντρα Επαγγελµα-
τικής Κατάρτισης (ΚΕΚ).

2. Η µε αριθµό 501/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικολάου Παναγιωτόπουλου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την επιβολή του Ειδικού Τέ-
λους Ηλεκτροδοτούµενων Δοµηµένων Επιφανειών σε κατόχους
δηµοσίων κτηµάτων στην πόλη της Καβάλας.

3. Η µε αριθµό 510/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα προς
την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων έγκρισης κρατικού κονδυλίου προς
τους δήµους για τη σίτιση των σχολείων της Θεσσαλονίκης.

4. Η µε αριθµό 508/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Κιλτίδη
προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη νοσηλεία των
ψυχικών πασχόντων ατόµων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 497/29/7-2-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρα-
τζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη στασιµότητα
στις επενδύσεις και τη ραγδαία αύξηση της ανεργίας στη χώρα
µας.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατζαφέρη θα απαντήσει ο
Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Θεόδωρος Πάγκαλος.

Κατά τη συζήτηση της επίκαιρης ερώτησης τον Πρόεδρο της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
θα τον αναπληρώσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ
κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για να αναπτύξετε την
επίκαιρη ερώτηση.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Με την επίκαιρη ερώτηση προς τον Πρωθυπουργό ο Πρόεδρος
του ΛΑΟΣ επιχειρεί να θέσει το πιο σηµαντικό και καίριο ζήτηµα
που αφορά την ελληνική οικονοµία, τη στασιµότητα των επενδύ-
σεων και την αλληλένδετη µ’ αυτή διόγκωση της ανεργίας. 

Οι επενδύσεις στη χώρα µας έχουν «βαλτώσει» κυριολεκτικά.
Υπάρχει επενδυτική «άπνοια». Σύµφωνα µε εκτίµηση της «CRE-
DIT SWISS» είµαστε η πρώτη χώρα στον κόσµο σε επικινδυνό-
τητα για επενδύσεις. Αυτό είναι ένα δυσµενέστατο αρνητικό
κλίµα παγκοσµίως το οποίο επιδεινώνεται από την αδυναµία να
αναληφθούν µέχρι τώρα πρωτοβουλίες οι οποίες θα προσέλκυαν
επενδυτές από το εξωτερικό ή θα ενθάρρυναν τους Έλληνες επι-
χειρηµατίες να επενδύσουν.

Δίπλα σ’ αυτό το φαινόµενο διογκώνεται µέρα µε τη µέρα η
ανεργία, η οποία πλήττει κυρίως τη νέα γενιά, η οποία εξωθείται
σε αναζήτηση εργασίας στο εξωτερικό. Η υφεσιακή εξέλιξη των
πραγµάτων µε όλο αυτό το πλαίσιο που υπάρχει στη χώρα µας
απαιτεί να δούµε την ουσία του προβλήµατος. 

Στην ερώτηση επισηµαίνει ο κ. Καρατζαφέρης τα εξής: Πώς
θα µπορέσουµε να ξεπεράσουµε τη γραφειοκρατία, να ξεπερά-
σουµε τις αγκυλώσεις του ελληνικού κράτους που πολλές υπη-
ρεσίες του προξενούν δυσχέρειες στους επενδυτές µε τη διαρκή
συλλογή υπογραφών, την τεράστια χρονοκαθυστέρηση και την
έλλειψη διευκόλυνσης οιουδήποτε επενδυτή, ο οποίος αποθαρ-
ρύνεται;

Με συνέπεια αυτά τα δεδοµένα, η ερώτηση έχει ως καταλη-
κτικό στόχο ποια είναι εκείνα τα βήµατα, τα µέτρα, οι ενέργειες
που θα µπορούσαν να δώσουν πρακτικές λύσεις στο µεγάλο
αυτό ζήτηµα της στασιµότητας των επενδύσεων και της διόγκω-
σης της ανεργίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Αντιπρόεδρος της Κυ-
βέρνησης κ. Θεόδωρος Πάγκαλος έχει το λόγο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Στην ερώτηση του αξιότιµου Προέδρου του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού, κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι
τίθενται ορισµένα ζητήµατα, τα οποία είναι εξαιρετικής επικαιρό-
τητας για τη χώρα.

Μια επένδυση –και σήµερα δεν υπάρχουν πια ξένες και ντόπιες
επενδύσεις γιατί, όπως ξέρετε, το κεφάλαιο κινείται ελευθέρως
και µπορεί να µεταλλάσσεται κατά βούληση- σηµαίνει ότι το κε-
φάλαιο έρχεται και εγκαθίσταται σε µια χώρα, ακινητοποιείται.
Επένδυση είναι η ακινητοποίηση του κεφαλαίου, δεν µπορείς πια
να το χρησιµοποιείς για κερδοσκοπίες, αναγκάζεσαι συνήθως να
αγοράσεις ακίνητα, να χτίσεις εργοστάσια, αποθήκες ή να προσ-
λάβεις εργαζόµενους και, εποµένως, να οφείλεις αποζηµιώσεις
αν τους απολύσεις κ.λπ.- µε ορισµένες προϋποθέσεις. Ποιες
είναι αυτές:

Κατ’αρχάς, είναι η ασφάλεια της επένδυσης. Η ασφάλεια της
επένδυσης σηµαίνει προστατευτικό κλοιό νοµιµότητας, να µην
υπάρχουν ανεξέλεγκτες βίαιες πράξεις και εάν υπάρχει ανάγκη

προσφυγής εις το σύστηµα νοµιµοποίησης της χώρας –δηλαδή,
στις κρατικές υπηρεσίες και στη δικαιοσύνη- αυτή η προσφυγή
να δίνει άµεσα αποτελέσµατα σύµφωνα µε το κοινό περί δικαίου
αίσθηµα. Πρέπει στη χώρα µας να γίνουν πολλά στον τοµέα
αυτό. Υπάρχουν πράξεις βίας, πράξεις αυθαιρεσίας, καταλήψεις,
βιαιοπραγίες και, βεβαίως, υπάρχει και το γενικευµένο και οµο-
λογούµενο απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής καθεστώς οιονεί
ανοµίας –δηλαδή, µεγάλη καθυστέρηση στην απόδοση της δι-
καιοσύνης- η οποία ενοχλεί, όταν διαπιστώνεται, τους εκπροσώ-
πους του δικαστικού Σώµατος, αλλά είναι πραγµατικότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Αντιπροέδρου της Κυβέρ-
νησης)

Το δεύτερο θέµα είναι η απόδοση της επένδυσης. Στην πρό-
σφατη ευκαιρία που είχαµε να συναντήσουµε επενδυτές από τα
Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα και από το Κατάρ και στις δύο περι-
πτώσεις µας είπαν: «Μη συζητάτε για τίποτα που δεν έχει από-
δοση τουλάχιστον 15%. Αυτό είναι το διεθνές όριο πάνω από το
οποίο κινούµεθα». Εξαίρεση µπορεί να υπάρχει µονάχα για λό-
γους τεχνολογικούς ή κοινής επιχειρησιακής δραστηριότητας σε
τοµείς που ως προς την ουσία ενδιαφέρουν τους επενδυτές. Δη-
λαδή αυτοί, ας πούµε, ενδιαφέρονταν για την ενέργεια, όπως
είναι κατανοητό, ενδιαφέρονταν για το αλουµίνιο, για αγροτικές
εφαρµογές κ.λπ.. Αλλιώς για να βάλει τα λεφτά του κάποιος πρέ-
πει να έχει το 15%. Εάν δεν έχει το 15%, δεν τα βάζει. Είναι πολύ
απλό.

Εδώ έχουµε το πρόβληµα της ύφεσης και βεβαίως της ειδικής
οικονοµικής κατάστασης στην οποία έχει περιέλθει η χώρα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης)

Αν έχετε την καλοσύνη, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα λίγο χρόνο
ακόµα, διότι είναι δύο ερωτήσεις: η µια περί της ύφεσης και η
άλλη περί της απασχόλησης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Βεβαίως, κύριε Αντιπρό-
εδρε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Ευχαριστώ πολύ.

Έχουµε αυτές τις τραγικές ηµέρες που ζούµε, αν θέλετε, τις
τελευταίες πράξεις του δράµατος που ελπίζουµε όλοι ότι θα µας
οδηγήσει στην αίσια έκβαση του εθελοντικού περιορισµού του
δηµόσιου χρέους της χώρας περίπου κατά 100 δισεκατοµµύρια
και της εφαρµογής ενός πλαισίου που µέχρι το 2015 θα επιτρέ-
ψει τη σταθεροποίηση της οικονοµίας και, εποµένως, τις δυνα-
τότητες να επενδύσει κάποιος γνωρίζοντας ότι δεν θα χάσει τα
λεφτά του.

Αυτές οι δυνατότητες αυτήν τη στιγµή δεν υπάρχουν. Επειδή
δεν υπάρχει µαγική ράβδος στην οικονοµία, είναι πολύ εύκολο
να λέµε «ανάπτυξη, ανάπτυξη», εάν δεν µπορούµε να προτεί-
νουµε κάτι συγκεκριµένο που να οδηγεί στην ανάπτυξη και να το
προτείνουµε όχι εις εαυτούς και αλλήλους, αλλά προς τους ξέ-
νους επενδυτές για να τους πείσουµε να έρθουν. Διότι αν δεν
τους πείσουµε, απλώς δεν έρχονται και, εποµένως, ανάπτυξη δεν
υπάρχει. 

Σε ό,τι αφορά το θέµα της απασχόλησης –το άλλο θέµα που
θέτει ο αξιότιµος κύριος Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού- πράγµατι γίνεται σοβαρότατη προσπάθεια για να αν-
τιµετωπιστεί η τραγική κατάσταση που υπάρχει στον τοµέα
αυτόν.  

Από 2009 έχουν κλείσει τριάντα οχτώ χιλιάδες επιχειρήσεις πε-
ρισσότερες απ’ αυτές που άνοιξαν και η ανεργία ξεπερνάει το
18%. Οι ασφαλισµένοι του ΙΚΑ µεταξύ του 2009 και τέλος του
2011 µειώθηκαν κατά εκατόν ογδόντα πέντε χιλιάδες. Έχουµε
σοβαρότατο πρόβληµα. Υπάρχουν µέτρα που αφορούν προ-
γράµµατα εξειδίκευσης, εκπαίδευσης, διά βίου µάθησης κ.λπ.,
αλλά όλα αυτά, όπως καταλαβαίνετε, είναι θέµατα που έχουν µα-
κροπρόθεσµη στόχευση και δεν ικανοποιούν αµέσως τις ανάγκες
αυτών που είναι υποχρεωµένοι να αναζητούν οποιαδήποτε ερ-
γασία συχνά µε οποιαδήποτε αµοιβή.

Στο Υπουργείο Εργασίας υπάρχουν προγράµµατα άµεσης
απασχόλησης προϋπολογισµού 770.000.000 ευρώ και απ’ αυτά
επωφελούνται εκατόν πενήντα χιλιάδες. Μένει, όπως καταλαβαί-
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νετε, ένας εξίσου µεγάλος αριθµός που δεν επωφελείται από κα-
νένα πρόγραµµα αυτήν τη στιγµή και που βρίσκεται στη ζούγκλα
της ανεργίας. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, γνωρίζουµε ακριβώς πώς έχει η πραγµατικό-

τητα της χώρας µας. Βιώνουµε την αγωνία του ελληνικού λαού
για να επιβιώσει και οφείλουµε να κάνουµε κάθε προσπάθεια για
να δώσουµε µια αναπτυξιακή ώθηση στη χώρα. 

Εµείς επιλέξαµε τη θετική στάση απέναντι στις εξελίξεις, γι’
αυτό και οι προτροπές µας τα προηγούµενα χρόνια ήταν σαφείς.
Η ανάκαµψη της οικονοµίας γίνεται µόνο µε διοχέτευση κεφα-
λαίων στην αγορά, µε ύπαρξη ρευστότητας στις συναλλαγές και
µε τη δυνατότητα ανάληψης πρωτοβουλιών που θα πείθουν τους
επενδυτές να επενδύσουν στη χώρα µας. 

Ταυτόχρονα το ίδιο το κράτος, η ίδια η πολιτεία αδυνατεί να
διοχετεύσει στην αγορά από το Ταµείο Συνοχής και Περιφερει-
ακής Ανάπτυξης 4,3 δισεκατοµµύρια ευρώ για προγράµµατα που
είναι αποκλειστικά προσανατολισµένα στις επενδύσεις και στην
απασχόληση. Αυτό σηµαίνει ότι υπάρχει µια ολιγωρία και έλλειψη
σχεδιασµού και προσανατολισµού. 

Κυρίως δεν έχει προταχθεί σαν κατεύθυνση η ανάπτυξη εσω-
τερικής παραγωγής, η οποία θα έδινε τη δυνατότητα στην κατα-
νάλωση ελληνικών προϊόντων, θα µείωνε το έλλειµµα του
εµπορικού ισοζυγίου και θα δηµιουργούσε µια αναπτυξιακή τό-
νωση και µια αυτάρκεια ταυτόχρονα σε κρίσιµες στιγµές όπου οι
δανειστές µας εµφανίζονται µε σκαιότητα απέναντι µας. 

Εµείς δώσαµε ως σταθερή λύση του επενδυτικού κλίµατος την
πρότασή µας για φορολογικό σύστηµα που θα έχει δεκαετή ορί-
ζοντα. Δεν µπορεί να έρθει επενδυτής, ο οποίος θα αιφνιδιάζεται
κάθε τόσο από έκτακτες εισφορές ή από ένα µεταβλητό φορο-
λογικό σύστηµα, το οποίο θα αλλάζει ανά τρίµηνο. Βέβαια, η αν-
τιµετώπιση και η πάταξη της γραφειοκρατίας και της διαφθοράς
είναι καθοριστικοί παράγοντες για να µπορέσουµε να βγούµε
από το τέλµα. 

Πρέπει να πω ταυτόχρονα ότι µε βάση τα στοιχεία που έχουµε
–και είναι ακριβώς από τις ανακοινώσεις των υπηρεσιών αλλά
ταυτόχρονα και από µελέτες επιστηµόνων- αυτήν τη στιγµή η
χώρα µας κατρακυλάει αντί να ανεβαίνει στην κλίµακα ανταγω-
νιστικότητας. Κυρίως η µείωση των µισθών και των ηµεροµισθίων
δεν συνέβαλε στο να δηµιουργηθούν όροι επενδυτικοί. Αντίθετα
έχει αυξηθεί στις σαράντα πέντε ηµέρες κατά µέσο όρο η καθυ-
στέρηση πληρωµών των προµηθευτών, των πελατών από τις επι-
χειρήσεις, έχει αυξηθεί σε ενενήντα µέρες η εξόφληση τιµολο-
γίων από υγιείς επιχειρήσεις, έχει µειωθεί 40% η µέση πίστωση
προς υγιείς επιχειρήσεις και το 89% των ελληνικών επιχειρήσεων
έχουν υποστεί υποβάθµιση πιστοληπτικής ικανότητας. Οι τράπε-
ζες, δηλαδή, δεν δίνουν χρήµατα προς την αγορά. 

Και σε αυτό εµείς είχαµε αντιτείνει ότι δεν ήταν λαθεµένη η
γραµµή του Μπερλουσκόνι και της Ιταλίας που κατάφερε την εισ-
ροή 90 δισεκατοµµυρίων ευρώ, όταν είπε ότι δεν θα ισχύει το
«πόθεν έσχες» για συγκεκριµένο χρονικό διάστηµα και αποποι-
νικοποίησε την επανεισδοχή κεφαλαίων. 

Είναι θέµατα, που κατ’ επανάληψη έχει θίξει ο κ. Καρατζαφέ-
ρης στην Ολοµέλεια της Βουλής και προς την Κυβέρνηση.

Επίσης, µε βάση τα δεδοµένα των απλήρωτων επιταγών που
έχουν αυξηθεί στα 1,9 δισεκατοµµύρια και των απλήρωτων συ-
ναλλαγµατικών στα 214,9 εκατοµµύρια, βλέπουµε ότι η αγορά
ασφυκτιά κυρίως απ’ αυτόν το λόγο, την έλλειψη ρευστότητας. 

Ακόµη, το 80% των ξένων προµηθευτών δεν δέχονται εγγυη-
τικές επιστολές από ελληνικές τράπεζες, κάτι το οποίο δυσχε-
ραίνει ακόµα και τις συναλλαγές. Και δεν αναφερόµαστε µόνο
στα καταναλωτικά, αλλά και σε τεχνολογία που είναι απαραίτητη
ως εξοπλισµός, για να µπορέσει να λειτουργήσει κάθε επιχειρη-
µατική δράση. 

Με βάση, λοιπόν, αυτά τα δεδοµένα, πρέπει να πω προς τον
κύριο Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης ότι η στατιστική αναφορά
περί ανεργίας 18% δεν ισχύει. Στη χθεσινή ανακοίνωση της Ελ-

ληνικής Στατιστικής Υπηρεσίας το Νοέµβριο είχαµε ανεργία
20,9%. Έχουµε ως δεδοµένο ένα εκατοµµύριο τριάντα εννέα χι-
λιάδες ανέργους το Νοέµβριο και για να µπορέσουµε να συµπα-
ρασταθούµε σε αυτόν τον κόσµο που  υποφέρει, πρέπει να
υπάρχουν άµεσα µέτρα τόνωσης, τα οποία δεν είναι σαφώς το
πρόγραµµα που θα τρέξει σε λίγες ηµέρες για τις πενήντα χιλιά-
δες άτοµα που θα πάρουν 25 ευρώ την ηµέρα και το οποίο σκορ-
πίστηκε κυριολεκτικά µε έναν τρόπο αδόκιµο και χωρίς προσανα-
τολισµό, δηλαδή χωρίς να ζητήσουν κάποιοι δήµοι να απορρο-
φήσουν το προσωπικό όπου δει. 

Εµείς, απέναντι σε αυτήν την κρίση, ολοκληρώνοντας το σκε-
πτικό της ερώτησής µας, σας λέµε ότι πρέπει να αναζητήσουµε
και τους συµµάχους µας. Είδαµε τον Πρωθυπουργό της Ιταλίας
κ. Μόντι να απευθύνεται προς όλους και προς τον Πρόεδρο των
ΗΠΑ και να λέει ότι πρέπει να βοηθηθούν η Ευρώπη και η Ελ-
λάδα. Μάλιστα, τον είδαµε να συµµερίζεται τη διατύπωση του
Γιώργου Καρατζαφέρη ότι εάν η Ελλάδα σε αυτήν την κρίσιµη
στιγµή δεν έχει µια πραγµατική, ουσιαστική βοήθεια, η κοινωνική
έκρηξη θα αποτελέσει τον σπινθήρα που θα συµπαρασύρει ολό-
κληρη την Ευρώπη. 

Εάν, λοιπόν, θέλουµε να υπάρξουν διέξοδοι, θα πρέπει άµεσα
να αναζητηθούν οι δρόµοι και να ληφθούν πρωτοβουλίες, οι
οποίες θα έχουν αποτελεσµατικότητα. Γιατί όλος ο κόσµος είδε
να ψηφίζουµε στη Βουλή µείωση των υπογραφών, από µεριάς
Υπουργείου Ανάπτυξης, σε κάποιες υποθέσεις από σαράντα
πέντε σε είκοσι έξι, αλλά η γραφειοκρατία αντιστέκεται σθεναρά,
στα συρτάρια κρατούν τους φακέλους προς έγκριση, οι µήνες
περνούν και µια µεγάλη επένδυση χρειάζεται επτά χιλιάδες υπο-
γραφές ακόµα για να ολοκληρωθεί. 

Με αυτούς τους όρους, λοιπόν, δεν υπάρχει ανάκαµψη στον
τοµέα της ανεργίας, δεν αισθάνονται οι νέοι µας ότι υπάρχει προ-
οπτική και ενώ έχουµε καλά εκπαιδευµένο εργατικό και επιστη-
µονικό προσωπικό, καλά καταρτισµένο σε υψηλά στάνταρντ για
να αποδώσει, δεν αξιοποιείται από έλλειψη κεντρικού σχεδια-
σµού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ και εκπρόσωπο του Προ-
έδρου, του κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη, τον κ. Αλέξανδρο
Χρυσανθακόπουλο. 

Καλούµε τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης κ. Θεόδωρο Πάγ-
καλο να λάβει το λόγο, προκειµένου να δευτερολογήσει. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Έχει δίκιο ο συνάδελφος όταν τονίζει την ανάγκη της ύπαρξης
ενός κλίµατος, όπου δεν θα υπάρχει γραφειοκρατία και δια-
φθορά. Κατά την άποψή µου, η διαφθορά είναι συµφυής µε την
ανθρώπινη φύση. Αυτό δεν σηµαίνει ότι είµαστε όλοι διεφθαρ-
µένοι ή όλοι πρόσφοροι για να διαφθαρούµε, αλλά ότι η δια-
φθορά είναι συµφυής µε τη µέση ανθρώπινη φύση. Γι’ αυτό
υπάρχει σε όλα τα καθεστώτα και µε όλες τις κυβερνήσεις, σε
όλες τις ιστορικές εποχές. 

Αυτό, όµως, που δηµιουργεί, το θερµοκήπιο της διαφθοράς
είναι η γραφειοκρατία. Γι’ αυτό πρέπει να γίνουν προσπάθειες
προς αυτήν την κατεύθυνση, για να ξεπεραστεί. Θα σας ανα-
φέρω µερικά πράγµατα που έγιναν και παίζουν ήδη ένα θετικό
ρόλο, όπως είναι αυτά τα «one stop shop» που απλουστεύουν τις
διαδικασίες για τη δηµιουργία επιχειρήσεων, η απλοποίηση των
αδειοδοτήσεων στο πλαίσιο βιοµηχανικών ή βιοτεχνικών πάρκων,
καθώς και η νέα Επιτροπή Ανταγωνισµού, η οποία παίζει ένα θε-
τικό ρόλο προς αυτήν την κατεύθυνση. 

Επίσης, για το πολύ σοβαρό θέµα που αναφέρατε, για τις εγ-
γυήσεις που πράγµατι δεν δίδονται προς τις ελληνικές επιχειρή-
σεις, έχουµε το Εγγυοδοτικό Ταµείο, που έχει στη διάθεση των
επιχειρήσεων για την εγγύηση της ρευστότητάς τους 500 εκα-
τοµµύρια ευρώ από το ΕΣΠΑ.

Πράγµατι, κύριε συνάδελφε, ορθώς µε διορθώσατε, η ανεργία
είναι στο 20%. Διάβασα προ ηµερών, αλλά το λησµόνησα στην
απάντησή µου, την πρόσφατη διαπίστωση της Στατιστικής Υπη-
ρεσίας. Τα πράγµατα, όµως, είναι ακόµα χειρότερα απ’ ό,τι είπα. 

Θα µου επιτρέψετε να κάνω µία παρατήρηση. Έχουµε µία
κοινή ευθύνη, έχουµε µια πιο βεβαρηµένη ευθύνη, αν θέλετε,
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εµείς που µετέχουµε στην Κυβέρνηση, αλλά πιστεύω ότι µία
κοινή ευθύνη έχουν όλα τα κόµµατα της Βουλής. Εγώ δεν πι-
στεύω ότι η Βουλή ανέχεται τη γραφειοκρατία και τη διαφθορά.
Αντίθετα, θεωρώ ότι το νοµικό πλαίσιο που έχουµε είναι ένα από
τα ισχυρότερα που  υπάρχουν στον πολιτιστικό και νοµικό χώρο
τον οποίο ζούµε, που είναι η Ευρώπη. Δεν µπορούµε να προβλέ-
ψουµε ούτε εκτελέσεις δηµοσίων υπαλλήλων ούτε δηµόσιους
απαγχονισµούς, µε αναδροµική ισχύ ποινές και τέτοια πράγµατα
που ακούµε καµµιά φορά να λένε διάφοροι στις τηλεοράσεις.
Αυτά δεν γίνονται. Πρέπει, όµως, να αντιληφθούµε ότι η ευθύνη
µας αφορά και την καθηµερινή πολιτική πρακτική. 

Σήµερα το πρωί διάβαζα και άκουγα ότι γίνεται µία µάχη αυτήν
τη στιγµή και κινούνται οι πολιτικοί Αρχηγοί, η Κυβέρνηση, ο
Πρωθυπουργός. Τελικά πρόκειται για δύο πράγµατα: Το ένα
είναι θέµα αξιοπιστίας, το οποίο δεν ξέρω πώς θα λυθεί και το
άλλο θέµα αφορά 400 εκατοµµύρια ευρώ, τα οποία λείπουν. 

Σας πληροφορώ, λοιπόν, ότι απεντάσσονται εντός της επόµε-
νης εβδοµάδας έργα ύψους 413 εκατοµµυρίων ευρώ που αφο-
ρούν ΚΕΛ, δηλαδή κέντρα επεξεργασίας υγρών λυµάτων στην
Αττική, διότι οι δήµοι δεν προωθούν τις σχετικές διαδικασίες µε
τις οποίες κάποιος νοµοθέτης –κατά την άποψή µου, εσφαλµένα-
τους έχει εξουσιοδοτήσει να προωθήσουν. Και αυτό γίνεται υπό
τα χειροκροτήµατα διαφόρων συναδέλφων απ’ όλα τα κόµµατα
και του δικού µου, οι οποίοι βλέπουν µπροστά τους την ανάγκη
σταυροθηρίας και µε την ανοχή της ΕΥΔΑΠ –και µάλιστα και µε
την έµπνευση της ΕΥΔΑΠ- η οποία είναι Οργανισµός όπου το
κράτος έχει πλειοψηφία και υπόκειται σε συγκεκριµένο Υπουρ-
γείο της Κυβέρνησης. Το ποσό των 413 εκατοµµύριων ευρώ –δη-
λαδή, το ποσό για το οποίο σκοτωνόµαστε µε τους Ευρωπαίους-
πρόκειται να εξαφανιστεί, γιατί µερικοί δήµαρχοι νοµίζουν –και
έχουν πείσει και µερικούς οπαδούς τους έτσι- ότι τα ΚΕΛ µυρί-
ζουν. Δεν µυρίζουν, λοιπόν, δεν βλάπτουν το περιβάλλον. Τα ΚΕΛ
υπάρχουν µέσα στα κέντρα των πόλεων σε όλη την Ευρώπη. Εδώ
είµαστε απλώς καθυστερηµένοι πολιτικά, πνευµατικά και πολιτι-
στικά. Αυτό είναι το ζήτηµα. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ακούσαµε µε ενδιαφέ-

ρον, αλλά και µε πολλούς σχολιασµούς ο καθένας µας, τα όσα
είπε ο κύριος Αντιπρόεδρος και είναι λυπηρό να συνεχίζεται αυτή
η κατάσταση στη χώρα µας, όταν πρέπει να ξεπεράσουµε τον
κακό µας εαυτό. 

Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 509/7-2-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστι-
κού Κινήµατος κ. Ανδρέα Μακρυπίδη προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την ίδρυση Αρχαιολογικού
Μουσείου στην Ιερά Πόλη του Μεσολογγίου. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μακρυπίδη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Πέτρος-Παύλος Αλιβιζά-
τος. 

Ο ερωτών Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας του ΠΑΣΟΚ κ. Αν-
δρέας Μακρυπίδης έχει το λόγο, προκειµένου να διατυπώσει την
επίκαιρη ερώτησή του. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κατάθεσα συγκεκριµένη ερώτηση από την

αναγκαιότητα να µας απαντήσει το Υπουργείο Πολιτισµού, εάν
και κατά πόσο είναι έτοιµο να προχωρήσει στη δηµιουργία Αρ-
χαιολογικού Μουσείου στο Μεσολόγγι. 

Πέρα από το ότι είναι αίτηµα του συγκεκριµένου δήµου και των
φορέων αλλά και της τοπικής κοινωνίας, εκτιµώ, κύριε Υπουργέ,
ότι το Αρχαιολογικό Μουσείο του Μεσολογγίου για εµάς, αλλά
πιστεύω και για το σύνολο των Ελλήνων πολιτών, είναι κάτι το
αυτονόητο. 

Μια πόλη, ιερή πόλη, όπως είναι το Μεσολόγγι, στερείται αρ-
χαιολογικού µουσείου, όταν αυτήν τη στιγµή στην αρµοδιότητα
του Δήµου Μεσολογγίου βρίσκονται τρία αρχαία θέατρα, Καλυ-
δώνας, Πλευρώνας και Οινιάδων. Όταν αυτήν τη στιγµή υπάρχει
πληθώρα ευρηµάτων τα οποία έχουν προκύψει από ανασκαφές
στο παρελθόν, αλλά και τα τελευταία χρόνια από ένα σηµαντικό
αριθµό ευρηµάτων, που έχουν βρεθεί από την κατασκευή της Ιό-
νιας Οδού, εκτιµούµε ότι όλα αυτά θα πρέπει να βρουν ένα χώρο
στον οποίο θα στεγαστούν και θα αποτελούν πόλο έλξης και για

τον τουρισµό αλλά και να γνωρίσουν και οι τοπικοί φορείς και οι
πολίτες του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας και γενικότερα της Ελλά-
δας τη σηµασία και την ιστορία της πόλης του Μεσολογγίου.

Απ’ ό,τι γνωρίζω ο δήµος έχει παραχωρήσει, το παλιό κτήριο
του Ξενοκράτειου Παρθεναγωγείου, το οποίο µε µικρό κόστος
µπορεί να αποτελέσει το προοίµιο ενός αρχαιολογικού µουσείου,
που µπορεί να αποτελέσει ένα σηµείο αναφοράς για όλη την πε-
ριοχή. 

Σήµερα, µετά την απόφαση της επιτροπής η οποία στήθηκε
από τη Γενική Γραµµατέα και έχει συγκεκριµένο πόρισµα να αξιο-
ποιηθούν στο Αγρίνιο οι καπναποθήκες Παπαπέτρου, όπου θα
στεγάσουν αντίστοιχα ευρήµατα της ευρύτερης περιοχής του
Αγρινίου, γίνεται παραχώρηση συγκεκριµένης έκτασης δεκατεσ-
σάρων στρεµµάτων στην πόλη του Μεσολογγίου για να γίνει εξ
υπαρχής αυτό που λέµε Μητροπολιτικό Αρχαιολογικό Μουσείο
στο Μεσολόγγι και συγχρόνως µετά την παραχώρηση από τις
15-4-2011 µε απόφαση του Διοικητικού Συµβουλίου προς το
Υπουργείο Πολιτισµού του συγκεκριµένου κτηρίου, εκτιµώ ότι
είναι ώριµες οι συνθήκες και είναι η κατάλληλη στιγµή το Υπουρ-
γείο Πολιτισµού να αναγνωρίσει τη συγκεκριµένη προσφορά του
δήµου και να προχωρήσει στη στήριξη και στη χρηµατοδότηση,
για να γίνει επιτέλους πράξη ο στόχος, η επιθυµία και του δήµου
και των φορέων αλλά και της τοπικής κοινωνίας για το Αρχαιολο-
γικό Μουσείο Μεσολογγίου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-

πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Πέτρος-Παύλος Αλιβιζά-
τος να πάρει το λόγο.

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουριµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ και το
Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας για την ερώτησή του. 

Όπως γνωρίζετε, η απόφαση για την ίδρυση ενός µουσείου,
για το χαρακτήρα του, για τη χωροθέτησή του, όλα αυτά είναι
µια πολύ σύνθετη διαδικασία, η οποία περνάει από πολλά στάδια
και δεν θα υπεισέλθω στα κριτήρια που πρέπει να πληρούνται
για να ιδρυθεί, είναι λίγο ή πολύ γνωστά σε σας και σε όλους
µας.

Πρέπει να πω ότι δεν γνωρίζω για ποιο λόγο τον Αύγουστο του
2010 είχε αναβληθεί η λήψη της απόφασης για το θέµα της σκο-
πιµότητας ιδρύσεως του Αρχαιολογικού Μουσείου στην Ιερά
Πόλη του Μεσολογγίου. Προφανώς εσείς γνωρίζετε. Εκείνο,
όµως, το οποίο έχω να σας πω, στην πρωτολογία µου τουλάχι-
στον, είναι ότι µετά την πρόταση παραχώρησης -δεν έγινε παρα-
χώρηση, έγινε πρόταση παραχώρησης- από το Δήµο Μεσολογ-
γίου του κτηρίου του πρώην Ξενοκρατείου Παρθεναγωγείου, η
Γενική Γραµµατέας Πολιτισµού, η κ. Μενδώνη, εξέδωσε από-
φαση, µε την οποία συνέστησε επιτροπή που απαρτίζεται από
αρχαιολόγους, µηχανικούς όλων των συναρµοδίων υπηρεσιών
και των εφοριών του Υπουργείου µας, για να συντάξουν µια πρό-
ταση για τη δηµιουργία του συγκεκριµένου µουσείου, για το
οποίο µιλούµε και το οποίο βεβαίως θα αποτελέσει το κεντρικό
Αρχαιολογικό Μουσείο της Περιφερειακής Ενότητας Αιτωλοα-
καρνανίας. 

Η επιτροπή κλήθηκε να προτείνει τη στέγαση του µουσείου
αυτού σ’ ένα από τα παρακάτω διαθέσιµα ακίνητα. Το διατηρη-
τέο κτήριο των πρώην καπνοθηκών Παπαπέτρου στο Αγρίνιο, το
οποίο αναφέρατε, το διατηρητέο κτήριο του Ξενοκράτειου Παρ-
θεναγωγείου στο Μεσολόγγι, που προετάθη από το δήµαρχό
σας να παραχωρηθεί και, βεβαίως, την έκταση της ΚΕΓΕ Μεσο-
λογγίου, που είναι δεκατέσσερα στρέµµατα και έχει παραχωρη-
θεί από το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων στο
Υπουργείο Πολιτισµού από το 2005 για την ανέγερση του αρχαι-
ολογικού µουσείου.

Όλα αυτά η επιτροπή τα µελέτησε εξονυχιστικά και στη δευ-
τερολογία µου θα σας πω όχι απλώς αν είναι έτοιµο το Υπουρ-
γείο Πολιτισµού να προχωρήσει µε αυτό που ζητάτε, αλλά ποιες
ενέργειες έχει ξεκινήσει, ώστε να υλοποιηθεί η επιθυµία του λαού
της Αιτωλοακαρνανίας και ιδίως του Μεσολογγίου. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής Αιτωλοακαρνανίας κ. Ανδρέας Μακρυπίδης.
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ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εκτιµώ ότι θα πρέ-
πει σήµερα να αποσαφηνίσει επιτέλους η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Πολιτισµού όχι τις προθέσεις της αλλά την απόφασή
της.

Εκτιµώ ότι η τρίτη πρόταση, στην οποία και εσείς αναφερθή-
κατε και εγώ ανέπτυξα, όσον αφορά την παραχώρηση –την είχε
εκφράσει και εγγράφως ο Δήµος Μεσολογγίου- του Ξενοκρά-
τειου Παρθεναγωγείου, κτηρίου το οποίο πληροί τις ανάγκες
ενός Αρχαιολογικού Μουσείου στο Μεσολόγγι, είναι η καλύτερη
πρόταση. Μπορεί να στεγάσει όλα τα ευρήµατα που σας είπα.

Για να µπορέσει να µπει σε λειτουργία –από όσα είµαι σε θέση
να ξέρω- το κόστος που απαιτείται είναι µόλις 400.000-500.000.
Εκτιµώ ότι και ο Νοµός Αιτωλοακαρνανίας στο σύνολό του, αλλά
και η ιερά πόλη του Μεσολογγίου µπορούν να τύχουν αυτής της
συγκεκριµένης οικονοµικής ενίσχυσης για ένα τέτοιο αρχαιολο-
γικό µουσείο. 

Εκτιµώ ότι θα πρέπει σήµερα να πείτε: «Ναι, είµαστε αποφα-
σισµένοι και σε σύντοµο χρονικό διάστηµα µάλιστα να προχω-
ρήσουµε σε αυτήν τη χρηµατοδότηση». Καλώ να το κάνετε και
εσάς και τον Υπουργό Πολιτισµού, τον κ. Γερουλάνο και τη Γε-
νική Γραµµατέα, την κ. Μενδώνη, που ξέρω ότι έχει κάνει σοβα-
ρές ενέργειες σε αυτήν την κατεύθυνση, όχι µόνο για την
περιοχή της Αιτωλοακαρνανίας και του Μεσολογγίου. Ξέρω ότι
και γενικότερα η προσφορά της στο Υπουργείο Πολιτισµού ήταν
σοβαρή.

Θεωρώ ότι σήµερα θα πρέπει επιτέλους να πείτε ότι είστε σε
θέση να δώσετε και τη χρηµατοδότηση και συγκεκριµένο χρονο-
διάγραµµα για να υλοποιηθεί και η επίσκεψή σας σύντοµα στην
πόλη του Μεσολογγίου να επιβεβαιώσει αυτές τις προθέσεις. 

Σ’ αυτήν την πόλη ο Διονύσιος Σολωµός, ο εθνικός µας ποι-
ητής, έγραψε, πέρα από τον Εθνικό Ύµνο, και τους Ελεύθερους
Πολιορκηµένους, όταν άκουγε -απέναντι από τη Ζάκυνθο- το Με-
σολόγγι να πολιορκείται. Βλέποντας τους καπνούς και όσα συ-
νέβαιναν εκεί, εµπνεύστηκε. Νοµίζω ότι µέσα στο Φλεβάρη
συµπληρώνονται τα εκατόν πενήντα πέντε χρόνια από το θάνατό
του. 

Πιστεύω ότι απέναντι στην προσφορά των πέντε Πρωθυπουρ-
γών του Μεσολογγίου, των δεκάδων ποιητών, όπως ο Παλαµάς
και άλλοι, έχουµε υποχρέωση το 2012 να αναγνωρίσουµε την
προσφορά αυτής της πόλης και να στηρίξουµε όλη την προσπά-
θεια να γίνει αυτό το αρχαιολογικό µουσείο.

Σήµερα θα πρέπει να µας δώσετε τις αποφάσεις, το χρονοδιά-
γραµµα υλοποίησης και την ηµεροµηνία της επίσκεψης σας. Νο-
µίζω ότι κι εσείς προσωπικά, αλλά και η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Πολιτισµού στο σύνολό της θα ανταποκριθείτε σ’
αυτήν την πρόσκληση. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Αλιβιζάτος, για να δευτε-
ρολογήσει.

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Βουλευτά, σαφώς υπάρχει η πρόθεση του Υπουργείου
Πολιτισµού και Τουρισµού να προχωρήσει µε τη δηµιουργία και
ανέγερση του µουσείου στο Μεσολόγγι. Είδατε ότι ήδη ξεκίνησε
η διαδικασία, όχι απλώς µε την απόφαση της κ. Μενδώνη. Η Επι-
τροπή συνεδρίασε στις 7-11-2011 και προχώρησε µε το πρώτο
κριτήριο που είναι η οριοθέτηση. 

Όπως είπαµε, λοιπόν, προηγουµένως υπήρχαν τρία ακίνητα.
Το καταλληλότερο για να δηµιουργηθεί, όπως ήδη γνωρίζετε,

είναι η έκταση της ΚΕΓΕ, όπου µπορεί να ανεγερθεί το µουσείο,
το οποίο θα πληροί τις σύγχρονες µουσειολογικές και µουσει-
ογραφικές προδιαγραφές ενός µουσείου. 

Και µια κι αναφερθήκατε στους «Ελεύθερους Πολιορκηµέ-
νους», να µου επιτρέψετε να αναφερθώ κι εγώ σ’ έναν στίχο του
Διονυσίου Σολωµού από τους «Ελεύθερους Πολιορκηµένους»,
στο «Άκρα του τάφου σιωπή στον κάµπο βασιλεύει. Λαλεί πουλί,
παίρνει σπυρί και η µάνα το ζηλεύει». Όπως καταλαβαίνετε, µε
την κατάσταση την οποία αυτήν τη στιγµή αντιµετωπίζουµε θα
πρέπει να προχωρήσουµε στη δεύτερη λύση, η οποία είναι το Ξε-
νοκράτειο Οικοτροφείο, που όµως θα είναι, όπως καταλαβαίνετε,

µία προσωρινή λύση, κύριε Βουλευτά, διότι ο χώρος αυτός έχει
περιορισµένη επιφάνεια και µπορούν να στεγαστούν κυρίως εκ-
θεσιακοί χώροι κι οι διοικητικές, υποστηρικτικές λειτουργίες του
µουσείου.

Επίσης, επειδή αναφερθήκατε και στο κτήριο των καπναποθη-
κών, θα ήθελα να πω ότι εκεί η πρόθεση του Υπουργείου είναι να
δηµιουργηθεί ένα µουσείο επεξεργασίας και εµπορίας του κα-
πνού. Το Αγρίνιο ήταν ένα από τα κέντρα του καπνού στην Ελ-
λάδα, οπότε αυτή η καπναποθήκη προσφέρεται. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Δώστε µου ένα λεπτό ακόµη παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεχίστε, κύριε Υφυ-

πουργέ. 
ΠΕΤΡΟΣ –ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Είναι λοιπόν σαφές ότι το Υπουργείο µας έχει
την πρόθεση να ιδρύσει αυτό το σηµαντικό µουσείο περιφερει-
ακής εµβέλειας. Έχει ήδη ξεκινήσει τις διαδικασίες, µε την από-
φαση της επιτροπής. Έχει προταθεί ο κατάλληλος χώρος και
παρ’ όλες τους σκληρούς δηµοσιονοµικούς περιορισµούς, ήδη
προχωράµε στις επόµενες διαδικασίες. 

Κύριε Βουλευτά, είστε χρόνια Βουλευτής και πριν ήσασταν στη
Δηµόσια Διοίκηση και ξέρετε ότι οι διαδικασίες, ιδίως για την
ίδρυση ενός µουσείου, δεν είναι απλές. Δεν γίνονται από τη µία
µέρα στην άλλη. Εκείνο που έχω να σας πω είναι ότι το σχέδιο
της ανέγερσης έχει ξεκινήσει. Ο χρόνος που απαιτείται για την
οριστική υποβολή όλων των σχετικών µελετών, τις οποίες ήδη το
Υπουργείο µας έχει ξεκινήσει να συντάσσει, είναι ένας χρόνος ο
οποίος µπορώ να σας διαβεβαιώσω ότι δεν θα παρέλθει άπρα-
κτος κι ότι µέσα στα λογικά όρια, όχι στα όρια τα «ελληνικά», η
ιερά πόλις του Μεσολογγίου θα πρέπει να έχει το µουσείο όπου
θα φιλοξενεί όλα τα ευρήµατα της Αιτωλοακαρνανίας. 

Ευχαριστώ. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε,

θα ήθελα κατά παρέκκλιση του Κανονισµού να κάνω µία µικρή
παρέµβαση ενός λεπτού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, έχετε το λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα περίµενα να µας

πείτε για την τρίτη εναλλακτική λύση, για την παραχώρηση του
συγκεκριµένου κτηρίου του Ξενοκράτειου Παρθεναγωγείου που,
όπως σας είπα, η λειτουργία του δεν στοιχίζει πάνω από 400.000
µε 500.000, αν είστε έτοιµοι να την υιοθετήσετε και πότε. Διότι
άκουσα το στίχο του Σολωµού που είπατε, «άκρα του τάφου
σιωπή στον κάµπο βασιλεύει», αλλά είµαστε σε µια εποχή που «η
σιωπή των αµνών» δεν µπορεί να γίνει αποδεκτή απ’ όλους µας.
Γι’ αυτό πρέπει όχι απλώς να µιλάµε, αλλά να διατρανώνουµε και
να απαιτούµε αυτά που µας ανήκουν. Γι’ αυτό θα ήθελα σήµερα
συγκεκριµένη δέσµευση από εσάς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Καλώς. Ακούστηκε η
άποψή σας. 

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.  
ΠΕΤΡΟΣ –ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Κύριε Βουλευτά, νοµίζω ότι υπήρξα λίγο ως
πολύ σαφής. Η άκρα του τάφου σιωπή αναφέρεται στην έκταση
όπου πρέπει να κτιστεί καινούργιο µουσείο. 

Είναι σαφές ότι το Υπουργείο προχωρά αυτήν τη στιγµή µε τη
δεύτερη λύση, η οποία δεν είναι πλήρως ικανοποιητική, διότι δεν
µπορεί να στεγάσει τα πλουσιότατα ευρήµατα του νοµού σας.
Ναι, λοιπόν, προχωρά και όταν «η µάνα δεν ζηλεύει το πουλί» θα
προχωρήσει και µε την ανέγερση νέου µουσείου. Πότε; Θα
δούµε. 

Ευχαριστώ.  
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Με τη συµβολή του Διο-

νυσίου Σολωµού φαίνεται ότι διευκρινίστηκαν τα θέµατα. 
Προχωρούµε τώρα στη δεύτερη µε αριθµό 496/28/7-2-2012

επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Προέδρου της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη λήψη νέων
µέτρων σε βάρος των εργαζοµένων και των συνταξιούχων της
χώρας. 

Στην ερώτηση του κ. Τσίπρα θα απαντήσει ο Υπουργός Εργα-
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σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης. 
Παρακαλείται ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του

Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας να
διατυπώσει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΑΛΕΞIOΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Υπουργέ, οµολογώ ότι δεν θα ήθελα σήµερα να είµαι
στη θέση που κάθεστε εσείς. Όµως, αν ήµουν, θα προτιµούσα
αντί να έλθω στην Αίθουσα να εκπροσωπήσω τον κ. Παπαδήµο –
που ένα µήνα τώρα κρύβεται, έχει να έλθει στη Βουλή από τότε
που µας είπε ότι η µείωση µισθών είναι προς όφελος της αντα-
γωνιστικότητας και υποτίθεται ότι θα διαπραγµατευόταν κιόλας,
αυτός που το πιστεύει αυτό!- τον Πρωθυπουργό µιας Κυβέρνη-
σης που παρέδωσε τα κλειδιά της χώρας στους πιστωτές, θα
προτιµούσα –επαναλαµβάνω, αν ήµουν στη θέση σας- να κάνω
αυτό που έπραξε χθες ο Υφυπουργός σας: την παραίτηση, κύριε
Υπουργέ! 

Ορισµένες φορές η αξιοπρέπεια είναι υπέρτατη ηθική αξία και
είναι πολύ πιο σηµαντικό, όταν απευθυνόµαστε σε ανθρώπους
και όχι σε αριθµούς, διότι –πέραν όλων των άλλων- είστε Υπουρ-
γός άνευ αντικειµένου. «Υπουργός Εργασίας»! Ποιας εργασίας;
Στο 20% είναι η ανεργία, στο 26% η πραγµατική ανεργία! Δεν
υπάρχει ούτε εργασία στην Ελλάδα, ούτε εργατικό δίκαιο, ούτε
κοινωνική ασφάλιση. Όλο το οικοδόµηµα του νοµικού µας πολι-
τισµού, της κοινωνικής συνοχής, του εργατικού δικαίου ξηλώ-
θηκε µέσα σε αυτά τα δύο χρόνια και ξηλώνεται και µε τη
συµφωνία που κάνατε χθες. 

Κοροϊδεύετε τον ελληνικό λαό ότι διαπραγµατεύεστε. Εστιά-
σατε στο ζήτηµα των επικουρικών συντάξεων. Δεν κατανοείτε ότι
ο λαός καταλαβαίνει πως όταν µειώνετε το βασικό µισθό, κατε-
βάζετε προς τα κάτω όλους τους µισθούς; Δεν γνωρίζετε ότι
αυτό, αν συνυπολογίσουµε και τον πληθωρισµό, σηµαίνει ότι το
εισόδηµα θα µειωθεί στο 50% και αυτό θα οδηγήσει και σε κα-
τάρρευση όλων των συντάξεων, διότι δεν θα υπάρχουν εισφο-
ρές, διότι το περίφηµο PSI θα κουρέψει τα αποθεµατικά των
ασφαλιστικών ταµείων και δεν θα έχουµε να δώσουµε συντάξεις; 

Κύριε Υπουργέ, δώστε µια ουσιαστική απάντησε σε αυτά. Ο
Υφυπουργός σας στην επιστολή παραίτησης είπε ότι υπήρξαν
εκβιασµοί και ότι η τρόικα εξυπηρετεί συγκεκριµένα συµφέ-
ροντα. Δώστε µια απάντηση! Ποια είναι αυτά τα συµφέροντα;
Ποιοι είναι αυτοί οι εκβιασµοί; Γιατί εσείς δέχεστε αυτούς τους
εκβιασµούς; 

Και δώστε µου µια απάντηση σε σχέση µε το µείζον ζήτηµα
του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας και της Εργατικής Εστίας
που καταργούνται. Τι θα γίνει µε τους εργαζόµενους εκεί; Τι θα
γίνει µε τον κοινωνικό ρόλο αυτών των οργανισµών; 

Διαλύεται η κοινωνία, κύριε Υπουργέ. Διαλύεται η κοινωνία,
διαλύεται η κοινωνική συνοχή και βεβαίως αν δεν είστε εσείς οι
ηθικοί αυτουργοί, είστε οι φυσικοί αυτουργοί του εγκλήµατος.
Είστε συνυπεύθυνοι. Δώστε µια συγκεκριµένη απάντηση, προκει-
µένου –όχι να έχετε τη συνείδησή σας ήσυχη, δεν µας απασχολεί
τόσο αυτό- ο ελληνικός λαός να κατανοήσει ποιος είναι ο ρόλος
των πολιτικών δυνάµεων σε αυτό τον τόπο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο κ. Γεώρ-
γιος Κουτρουµάνης,  Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, να απαντήσει στον κ. Τσίπρα. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Τσίπρα, κύριε Πρόεδρε, είπατε ότι δεν θα θέλατε να
ήσασταν στη θέση µου. Κι εγώ δεν θα ήθελα να ήµουν στη θέση
αυτή που είµαι σήµερα, αλλά είµαι Υπουργός τους τελευταίους
έξι µήνες, ήµουν Υφυπουργός και Αναπληρωτής Υπουργός στη
χειρότερη περίοδο που έχει ζήσει η χώρα. Κανένας δεν θα ήθελε
να είναι Υπουργός µιας Κυβέρνησης που διαχειρίζεται µια τόσο
µεγάλη κρίση και κανένας δεν θα ήθελε να ήταν Υπουργός Ερ-
γασίας όταν όλα τα προβλήµατα έρχονται σ’ αυτό το Υπουργείο.

Είπατε για Υπουργό άνευ αντικειµένου. Έχετε την αίσθηση ότι
το Υπουργείο Εργασίας δηµιουργεί την ανεργία και οι αποφάσεις
του συγκεκριµένου Υπουργείου; Το συγκεκριµένο Υπουργείο
είναι υποχρεωµένο να υποδέχεται το µεγάλο πρόβληµα της

ανεργίας, το µεγάλο πρόβληµα των χαµηλόµισθων και των χα-
µηλοσυνταξιούχων και να αναζητεί µέτρα για την ανακούφισή
τους και αυτό κάνουµε.

Μου λέτε ότι θα είχατε παραιτηθεί. Εγώ έχω µάθει από πολύ
µικρός να δίνω µάχες στη ζωή µου και δεν εγκαταλείπω αυτήν
τη µάχη όσο θεωρώ ότι µπορώ µε τις µικρές µου δυνάµεις να
αποτρέψω παραπέρα επιδείνωση της κατάστασης, όσο µπορώ
να κρατήσω µαζί µε τους συναδέλφους µου και µαζί µε όλους,
όλα τα µέλη της Κυβέρνησης, όρθιο το ασφαλιστικό σύστηµα.
Είπατε ότι δεν υπάρχει ασφαλιστικό σύστηµα, αλλά πρέπει να
µην είστε µε έναν από τα δύο εκατοµµύρια οκτακόσιους χιλιάδες
συνταξιούχους, οι οποίοι κάθε µήνα περιµένουν τη σύνταξή τους
για να ζήσουν. Αυτό το έχουµε εξασφαλίσει µε πολύ µεγάλο
αγώνα µέσα στις πολύ δύσκολες συνθήκες που και τα ταµεία
έχουν σηµαντικές απώλειες στα έσοδά τους.

Η Κυβέρνηση σήµερα και τις προηγούµενες ηµέρες, αλλά και
τις επόµενες, δίνει αυτήν τη µάχη, την πολύ κρίσιµη µάχη, την
καθοριστικής σηµασίας µάχη, έτσι ώστε να υπάρξει υλοποίηση
της συµφωνίας της 26ης Οκτωβρίου 2011 για να υπάρξει ελά-
φρυνση του χρέους και να υπάρξει η υπογραφή της νέας δανει-
ακής σύµβασης.

Δίνουµε αυτήν τη µάχη, κύριε Πρόεδρε, µε σηµαντικά επιχει-
ρήµατα στη διαπραγµάτευση. Δίνουµε αυτήν τη µάχη µε αξιο-
πρέπεια και, βέβαια, µε κύριο στόχο να αποτρέψουµε τα χειρό-
τερα. 

Μιλάτε για µείωση των αποδοχών. Είναι γεγονός. Είναι σκληρά
τα µέτρα. Κανένας δεν αµφισβητεί ότι τα συγκεκριµένα µέτρα,
που συνοδεύουν την προσπάθεια για τη νέα δανειακή σύµβαση,
είναι σκληρά και ότι το 22% µείωση στον κατώτατο µισθό είναι
πολύ µεγάλη µείωση.

Πρέπει, όµως, να αναρωτηθούµε και να απαντήσουµε στο συγ-
κεκριµένο ερώτηµα: τι θα συµβεί την επόµενη µέρα εάν η χώρα
οδηγηθεί στα χειρότερα; Δηλαδή, θα µπορέσει τότε να διατηρη-
θεί ο µισθός µε µείωση 22% για παράδειγµα ο κατώτατος ή θα
πάµε στο µισό, µε όλες, βέβαια, τις επιπλέον τραγικές συνέπειες
για τη χώρα µας;

Θα επανέλθω στο δεύτερο µέρος για να δώσω µερικές απαν-
τήσεις και για τα θέµατα που αφορούν τη διαπραγµάτευση και
από ποιο σηµείο ξεκίνησαν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Αλέξης Τσίπρας,

Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Υ-
πουργέ, δεν µου δώσατε συγκεκριµένες απαντήσεις και, κυρίως,
δεν µου δώσατε συγκεκριµένες απαντήσεις στις βαρύτατες κα-
ταγγελίες στη δήλωση παραίτησης του Υφυπουργού σας για τα
συγκεκριµένα συµφέροντα, που εξυπηρετεί η τρόικα και τους εκ-
βιασµούς. Και αν δεν θέλετε να τα πείτε εσείς αυτά τα συµφέ-
ροντα, θα σας τα πω εγώ. Είναι η τραπεζοκρατία, είναι ο Σύνδε-
σµος Ελλήνων Βιοµηχάνων, είναι οι Έλληνες, που σαν  άλλοι
«µαυραγορίτες» της Κατοχής, συµπατριώτες µας κατά τα άλλα,
θέλουν να κερδοσκοπήσουν πάνω στα κοινωνικά «ερείπια» της
χώρας.

Μου είπατε ότι εσείς δίνετε µάχες και δεν εγκαταλείπετε. Δη-
λαδή, ο Υφυπουργός σας εγκαταλείπει; Πόσο ακριβή είναι η έν-
νοια της αξιοπρέπειας σ’ αυτόν τον τόπο; 

Κύριε Υπουργέ, δεν απευθύνοµαι σε εσάς τώρα, αλλά στην
πολιτική ηγεσία. Το µεγάλο έλλειµµα της χώρας είναι το έλλειµµα
πολιτικής ηγεσίας πρωτίστως και δευτερευόντως το πρόβληµα
της οικονοµικής κρίσης και της διαχείρισης, το έλλειµµα πολιτι-
κής ηγεσίας να µπορέσει να κοιτάξει µε σθένος στα µάτια τον
Έλληνα και την Ελληνίδα και να διαπραγµατευτεί µε κύρος και
αξιοπρέπεια απέναντι σ’ αυτούς που ζητούν την υποδούλωση της
χώρας.

Αντ’ αυτού έχουµε από τη µια µεριά µια πολιτική ηγεσία που
κοροϊδεύει τον ελληνικό λαό, που έταξε αυξήσεις και σοσιαλισµό
ή βαρβαρότητα, ενώ ήξερε ότι θα µας πάει στο ΔΝΤ. Από την
άλλη µεριά, έχουµε µία πολιτική ηγεσία που µας µίλαγε για ανα-
διαπραγµάτευση και που προκειµένου να µπορέσει να φθάσει
στα πρόθυρα της εξουσίας και να καταλάβει την εξουσία, είναι
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έτοιµη να τα παραδώσει όλα. 
Και φθάνουµε στο σηµείο, την ώρα που διαλύεται η χώρα, από

τη µια να έχουµε Βουλευτές οι οποίοι µαζεύονται και µαζεύουν
υπογραφές, προκειµένου να παραταθεί η θητεία τους, ως αντί-
δωρο για να ψηφίσουν αυτήν την κατάπτυστη δανειακή σύµβαση
και από την άλλη, να έχουµε τον κ. Σαµαρά και τον κ. Βενιζέλο
να τσακώνονται κατά τη διάρκεια της διαπραγµάτευσης για το
ποιος θα παρουσιαστεί ο πιο σκληρός διαπραγµατευτής, προ-
κειµένου να διεκδικήσουν να κυβερνήσουν σε κοινωνικά ερείπια,
να κυβερνήσουν µια χώρα εξαθλιωµένων και φτωχών. 

Κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει σωτηρία για µία χώρα που περι-
κόπτει το 7% στις συντάξεις του ΝΑΤ και δεν έχει πάρει ούτε µισό
ευρώ από τους εφοπλιστές. Δεν υπάρχει σωτηρία για µία χώρα
που µειώνει κατά 22% τον κατώτατο µισθό, για να εξυπηρετήσει
τους κουκουλοφόρους, τους «µαυραγορίτες» του Συνδέσµου Ελ-
λήνων Βιοµηχάνων. Δεν υπάρχει σωτηρία για µία χώρα που µει-
ώνει κατά 10% τον κατώτατο µισθό για όσους είναι κάτω των
είκοσι πέντε ετών και δεν ακουµπά τους έχοντες και κατέχοντες.
Η χώρα που κόβει τα κοινωνικά επιδόµατα, τα επιδόµατα µητρό-
τητας, το επίδοµα ανεργίας και καταργεί τις συλλογικές συµβά-
σεις είναι χώρα που αποφάσισε να δολοφονήσει τους κατοίκους
της. 

Κύριε Υπουργέ, αυτή είναι η θλιβερή κατάσταση σήµερα.
Όµως, πολύ φοβάµαι ότι ακόµα δεν έχουµε δει τα χειρότερα,
διότι µέσα στη συµφωνία στο πακέτο του PSI και της δανειακής
σύµβασης υπάρχει το σπέρµα των νέων µέτρων και της νέας
αναδιάρθρωσης. Και το σπέρµα αυτό είναι η λιτότητα. Με πολι-
τικές λιτότητας δεν βγαίνουµε από την κρίση. 

Είµαστε βέβαιοι ότι αυτές οι αποφάσεις θα µας οδηγήσουν τε-
λικά και στην έξοδο της χώρας από την Ευρωζώνη και από το
ευρώ. Μια χώρα που προσεγγίζει τους µισθούς τριτοκοσµικών
χωρών, της Αιγύπτου, της Λιβύης, δεν είναι µια ευρωπαϊκή χώρα,
είναι µία χώρα που αποµακρύνεται από την Ευρώπη και αυτό εν-
δεχοµένως να γίνεται µε σχέδιο. 

Θέλω να κλείσω µε αυτό. Άκουσα χθες βράδυ τον Υπουργό
των Οικονοµικών να συνεχίζει στο ίδιο τροπάριο τα εκβιαστικά
διλήµµατα, να µεταφέρει τους εκβιασµούς στον ελληνικό λαό.
Αν κατάλαβα καλά, µίλησε και για αξίωση από την πλευρά των
εταίρων δέσµευσης σε αυτά τα επαίσχυντα µέτρα όλων των πο-
λιτικών δυνάµεων. 

Εγώ, λοιπόν, εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ –αλλά θέλω να πιστεύω και της πλειοψηφίας πια της ελλη-
νικής κοινωνίας- µία δέσµευση µπορώ να δώσω σε εσάς, στον
Υπουργό και σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση, ότι αργά ή γρήγορα
στη χώρα µας θα υπάρξει µία νέα κυβέρνηση µε λαϊκή εντολή,
µε στόχο τη λαϊκή εξουσία, που όχι µόνο δεν θα τηρήσει αυτές
τις δεσµεύσεις που είναι καταφανώς εις βάρος του δηµόσιου
συµφέροντος, αλλά θα τα ξηλώσει ένα-ένα αυτά τα µέτρα, θα
ξηλώσει ένα-ένα τα µέτρα που καταδικάζουν στη φτώχεια τον ελ-
ληνικό λαό, θα ξηλώσει ένα-ένα τα µέτρα που έχουν ως µοναδικό
στόχο, όπως λέει και ο Υφυπουργός σας, την εξυπηρέτηση συγ-
κεκριµένων συµφερόντων της πλουτοκρατίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πριν δώσω το λόγο στον
κ. Κουτρουµάνη, θα ήθελα να κάνω µία παρέµβαση. 

Κύριε Τσίπρα, για καλύτερη ενηµέρωσή σας θα σας παρακα-
λούσα να διαβάσετε το κείµενο των τριάντα πέντε Βουλευτών
που προσυπογράφω, όπου δεν αναφέρεται ούτε µία λέξη περί
παρατάσεως. Αναφέρουµε εννέα µέτρα, τα οποία καλούµε τη ση-
µερινή Βουλή να πάρει εντός του εποµένου διµήνου που αποµέ-
νει για την κάλυψη των αναγκών των πληττοµένων εισοδηµατικών
τάξεων, των µικροµεσαίων. Νοµίζω ότι τα περισσότερα –αν όχι
όλα- από αυτά τα εννέα συγκεκριµένα µέτρα θα τα προσυπογρά-
ψετε και εσείς. Δεν υπάρχει καµµία λέξη για παράταση. 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Άρα, συµ-
φωνείτε και εσείς να πάµε σε εκλογές άµεσα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εγώ λέω ότι δεν υπο-
βάλλει κανείς από τους τριάντα πέντε Βουλευτές τέτοιο θέµα.
Το µόνο που ζητάµε είναι µέτρα κοινωνικής εξισορρόπησης. 

Παρακαλείται τώρα ο Υπουργός κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης
να λάβει το λόγο για να δευτερολογήσει.   

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Πρέπει να ξεκινήσω λέγοντας ότι ο κ. Κουτσούκος, ο µέχρι
χθες Υφυπουργός, είναι φίλος µου, έχουµε και µία κοινή πορεία
και είχαµε µία εξαιρετική συνεργασία στο διάστηµα που ήµασταν
στο Υπουργείο. Η επιλογή του είναι σεβαστή. Από εκεί και µετά,
δεν νοµίζω ότι πρέπει να σταθούµε στο τι µπορεί να γράψει ο
κάθε πολιτικός, ο κάθε άνθρωπος ή εν πάση περιπτώσει στο πώς
προσεγγίζει την όλη κατάσταση και τη θέση του µέσα σ’ αυτή τη
νέα πραγµατικότητα.

Από την τοποθέτησή σας γίνονται συγκεκριµένες διαπιστώ-
σεις. Όµως, εκείνο που δεν άκουσα είναι τι προτείνετε. Πέρα από
τις εκλογές και από το ότι θα το ανατρέψετε όλο αυτό –εντάξει,
είναι µία υπόσχεση- ωστόσο, σήµερα, σ’ αυτήν την κατάσταση
που βρίσκεται η χώρα, ποια είναι η πρόταση; 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Να πείτε και
κανένα όχι πού και πού!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Δηλαδή, να σταµατήσουµε τη διαπραγµά-
τευση και να πούµε όχι; Μπορείτε να µου περιγράψετε την
επόµενη µέρα ποιο θα είναι το τοπίο για τη χώρα;

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Βεβαίως!
Μπορώ!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ωραία. Να σας ακούσω, λοιπόν, σε µία
επόµενη αγόρευσή σας να µας περιγράψετε αυτό το συγκεκρι-
µένο τοπίο, το οποίο θα διαµορφωθεί την επόµενη µέρα.

Μία δεύτερη πραγµατικότητα, πέρα από την οικονοµική πραγ-
µατικότητα στην οποία βρίσκεται η χώρα, έχει σχέση µε τη δα-
νειακή σύµβαση. Για να το πω µε πολύ απλά λόγια, σήµερα η
χώρα δανείζεται όχι µόνο από το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο,
αλλά και από τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες. Οι λαοί των χωρών
αυτών έχουν σε πολλές περιπτώσεις χαµηλότερο βιοτικό επίπεδο
απ’ αυτό που έχουν οι Έλληνες πολίτες και δεν µπορούν να κα-
τανοήσουν αυτές οι χώρες πώς είναι δυνατόν να δανείζουν µία
χώρα η οποία θέλει να διατηρήσει –µακάρι να µπορούσε- και το
κατώτατο µισθό στα 751 ευρώ και όλα τα δικαιώµατα τα οποία
υπήρχαν ως κατακτήσεις από το παρελθόν, οι οποίες βέβαια
έχουν διαµορφώσει ένα διαφορετικό επίπεδο πολύ καλύτερο
από τις χώρες που µας δανείζουν. Είναι µία πολύ µεγάλη και ση-
µαντική δυσκολία να πείσεις κάποιον να σου δανείσει, όταν ο
ίδιος εφαρµόζει πρόγραµµα λιτότητας και όταν έχει µειώσει µι-
σθούς και συντάξεις.

Είπατε ότι επικεντρωθήκαµε στις επικουρικές συντάξεις. Πρέ-
πει να σας πω ότι ποτέ δεν το έκανα αυτό. Από την πλευρά του
Υπουργείου Εργασίας και στη διαπραγµάτευση που έγινε τις
πρώτες ηµέρες στο Υπουργείο, αλλά και στη συνέχεια, δεν ήταν
το θέµα οι επικουρικές συντάξεις, διότι σε τελευταία ανάλυση το
θέµα των επικουρικών συντάξεων είχε κλείσει αρκετό χρόνο πριν,
δηλαδή πριν από δύο-τρεις µήνες. Είχαµε ξεκινήσει από το 35%,
για να πάµε στο 15%, γιατί αυτό βέβαια είναι απολύτως αναγκαίο
προκειµένου αυτά τα ταµεία να µπορέσουν να συνεχίσουν να δί-
νουν συντάξεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Η διαπραγµάτευση έγινε για πάρα πολλά θέµατα που ξεκινούν
από τον κατώτατο µισθό και τις συλλογικές συµβάσεις και φθά-
νουν µέχρι και το δέκατο τρίτο και δέκατο τέταρτο µισθό. 

Στο ένα λεπτό µπορώ να µιλήσω για δύο συγκεκριµένα κεφά-
λαια. Πρώτον, όσον αφορά το θέµα των µισθών, το θέµα των
αποδοχών, πράγµατι το µισθολογικό κόστος δεν είναι εκείνο το
οποίο δηµιουργεί προβλήµατα στην ανταγωνιστικότητα. Σε ορι-
σµένες περιπτώσεις, όµως, είναι και αυτό! Τι καταφέραµε σ’
αυτόν τον τοµέα µέσα από τη διαπραγµάτευση; Καταφέραµε
µέσα στο πακέτο που η µείωση των µισθών έφθανε στο 40% έως
το 50% –γιατί αν αθροίσετε τα µέτρα τα οποία πρότεινε η τρόικα,
θα οδηγούµασταν ακριβώς σ’ αυτό το αποτέλεσµα –να µην είναι
µέσα ο δέκατος τρίτος και δέκατος τέταρτος µισθός και να πα-
ραµείνουν οι κλαδικές συµβάσεις και η µετενέργεια. Αν δεν εί-

4540 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



χαµε καταφέρει σ’ αυτό το σηµείο να παραµείνει η µετενέργεια
για τους τρεις µήνες από τη λήξη της σύµβασης, τότε θα είχαµε
πολύ µεγάλη µείωση –βίαιη, θα έλεγα- σε σχέση µε τους µι-
σθούς. Και δεν µιλάµε µόνο για τον κατώτατο µισθό, αλλά συνο-
λικά για όλους τους µισθούς όλων των εργαζοµένων.

Δεύτερον, θα ήθελα να σας πω ότι ξεκίνησε µία διαπραγµά-
τευση για το θέµα των συντάξεων –όχι µόνο των επικουρικών-
καθώς υπήρχε στην ατζέντα ένα ποσό 2,5 δισεκατοµµυρίων
ευρώ που έπρεπε να καλύψουµε µε µείωση των συντάξεων.

Και δόθηκε µάχη για να φτάσουµε στα 600.000.000 και τελικά
στα 300.000.000 ευρώ, έτσι ώστε να µην έχουν απώλειες οι συν-
ταξιούχοι, µέσα από µία µείωση που θα έφτανε στο 10%.

Εποµένως, η διαπραγµάτευση είχε ουσία. Σαφώς υπάρχει µεί-
ωση στις συντάξεις, σαφώς υπάρχει µείωση στους µισθούς. Πρέ-
πει όµως, να δείτε ποιο είναι το αποτέλεσµα σε σχέση µε τις
αρχικές προτάσεις και τις απαιτήσεις. 

Εποµένως, έχει αξία η διαπραγµάτευση, όχι για να λέµε πάντα
όχι σε όλα, αλλά για να επιχειρηµατολογούµε σε συγκεκριµένους
τοµείς, όπου µπορούµε να κάνουµε τις απαραίτητες διορθώσεις,
οι οποίες επιβάλλεται να γίνουν, προκειµένου και τα ασφαλιστικά
ταµεία να έχουν πόρους και βέβαια να µπορέσουµε να στηρί-
ξουµε όσο γίνεται ένα κοινωνικό κράτος, στις πολύ δύσκολες
συνθήκες που αντιµετωπίζει η χώρα.

Κλείνω, λέγοντας ότι το µεγαλύτερο πρόβληµα που έχουµε ως
χώρα είναι ότι δεν έχουµε συνειδητοποιήσει το πρόβληµα. Όταν
µία χώρα πριν από τρία χρόνια, το 2009 στην αρχή της κρίσης –
βέβαια οι άλλες χώρες είχαν νωρίτερα αυτές τις επιπτώσεις- εµ-
φανίζεται να είναι η χώρα µε το µεγαλύτερο έλλειµµα στην
Ευρώπη, να είναι η χώρα µε το δεύτερο µεγαλύτερο χρέος στην
Ευρώπη και να είναι η χώρα µε το πιο αρνητικό ισοζύγιο πληρω-
µών στον κόσµο, τότε έχουµε ένα πρόβληµα και πρέπει όλες οι
πολιτικές δυνάµεις να συζητήσουµε αυτό το πρόβληµα, να συ-
ζητήσουµε τις αιτίες, για να µπορέσουµε να βρούµε τις λύσεις. 

Ευχαριστώ. 
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Με τον ΟΕΚ
τι θα γίνει, κύριε Υπουργέ; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Η απάντηση είναι ότι δεν έχει κλείσει
το θέµα µε τον ΟΕΚ και την Εργατική Εστία. Υπήρξε συζήτηση
τις τελευταίες ηµέρες, που προέκυψε αυτό το ζήτηµα και η θέση
µας είναι ότι δεν πρέπει να κλείσουν αυτοί οι δύο οργανισµοί
γιατί, πέρα από το γεγονός ότι υπάρχουν συγκεκριµένες
παροχές, όπως είναι η επιδότηση ενοικίου, η επιδότηση επιτο-
κίων για στεγαστικά δάνεια, υπάρχουν και άλλα ζητήµατα, τα
οποία είναι ιδιαίτερα σηµαντικά. 

Πρέπει να σας πω ότι το µεγαλύτερο µέρος των εισφορών εκεί
καταβάλλεται από τους ίδιους τους εργαζόµενους. Άρα, πώς
είναι δυνατόν να καταργήσουµε έναν οργανισµό, όπου το 60%
των εισφορών προέρχονται από τους ίδιους τους εργαζόµενους
και να διακόψουµε αυτές τις παροχές; 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Θα συµφω-
νήσετε για την κατάργηση αυτών;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Κύριε Τσίπρα, σας είπα ότι είναι
ανοιχτό αυτό το θέµα. Τις επόµενες δεκαπέντε-είκοσι ηµέρες
που θα οριστικοποιηθούν σε ορισµένα σηµεία και οι αποφάσεις,
θα έχουµε τη δυνατότητα να δούµε ξανά το θέµα αυτό. 

Σε κάθε περίπτωση θέλω να τονίσω ότι δεν είναι µόνο η µείωση
ή εν πάση περιπτώσει, η κατάργηση των παροχών των δύο
συγκεκριµένων φορέων, αλλά δηµιουργείται τεράστιο πρόβληµα
και στο ΙΚΑ, γιατί τα µισά από τα χρήµατα, δηλαδή περίπου τα
350.000.000 ευρώ, σήµερα καλύπτουν τις ανάγκες του ΙΚΑ. Άρα,
η κατάργηση των δύο συγκεκριµένων φορέων οδηγεί ταυτό-
χρονα σε µία απώλεια πόρων για το ΙΚΑ 350.000.000 ευρώ µαζί
µε την κατάργηση βέβαια των κοινωνικών επιδοµάτων που
παρέχουν οι δύο φορείς. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή

µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού ενηµε-
ρώθηκαν για την ιστορία του Κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης
και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα έξι µαθητές και µαθήτριες
και τρεις συνοδοί-εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Αντίσσης Λέ-
σβου και το Γυµνάσιο Ερεσού Λέσβου, οι οποίοι φιλοξενούνται
στην Αθήνα στο πλαίσιο εκπαιδευτικού προγράµµατος που ορ-
γανώνει το Ίδρυµα της Βουλής.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 499/7-2-2012 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Ευστάθιου Κωνσταντινίδη προς τον Υπουργό Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την καταβολή των
αποζηµιώσεων στους πατατοπαραγωγούς του Αµυνταίου που
επλήγησαν από τις χαµηλές θερµοκρασίες.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κωνσταντινίδη θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Ιωάννης Δρι-
βελέγκας.

Παρακαλείται ο κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης Βουλευτής της
Νέας Δηµοκρατίας να διατυπώσει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δυστυχώς αναγκάζοµαι µέσα σε µία εβδοµάδα να συζητάω για

δεύτερη φορά επίκαιρη ερώτηση µε την πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης -προχθές µε τον αρµόδιο
Υφυπουργό για τα κτηνοτροφικά θέµατα, σήµερα µε τον Υφυ-
πουργό για τα αγροτικά θέµατα- εξαιτίας των τεράστιων προβλη-
µάτων που δηµιούργησε η παρατεταµένη κακοκαιρία, η
«κατάψυξη» στην οποία έχει περιέλθει η περιφερειακή ενότητα
Φλώρινας. 

Αρκεί να σας αναφέρω, κύριε Υφυπουργέ, ότι από τις 22 Δε-
κεµβρίου η ανώτερη θερµοκρασία ήταν -9 και η κατώτερη
έφτασε -30, οπότε καταλαβαίνετε σ’ αυτές τις καιρικές συνθήκες,
ποιο ήταν το τεράστιο πρόβληµα, που δηµιουργήθηκε για όλες
τις κτηνοτροφικές και τις αγροτικές καλλιέργειες.

Συγκεκριµένα, µπορώ να σας πω ότι οι πατατοπαραγωγοί του
Αµυνταίου καταστράφηκαν ολοσχερώς. Η πατάτα, όπως ξέρετε
–υπάρχει και ο κανονισµός του ΕΛΓΑ- δεν µπορεί να αποζηµιωθεί
όταν είναι αποθηκευµένη. Βέβαια µε τέτοιες καιρικές συνθήκες
και µε τέτοιο παγετό καταλαβαίνετε ότι δεν µπορεί να προστα-
τευθεί. Πρέπει να αναφέρω και τα υπόλοιπα που συνέβησαν,
όπως διακοπές λόγω της ΔΕΗ, εκτός από το φοβερό ψύχος που
σας ανέφερα προηγουµένως. Κατέθεσα φωτογραφίες και την
προηγούµενη εβδοµάδα και θα καταθέσω και σήµερα για το τι
ακριβώς έχει συµβεί στην περιοχή µας αυτή την περίοδο. 

Σε όποιον καλοθελητή ή επιτήδειο θα ήθελε να επικαλεστεί το
επιχείρηµα ότι δεν έγινε καλή φύλαξη του αγροτικού προϊόντος,
θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι αυτό φυλάσσεται σε αποθήκες και
όχι σε ξενοδοχεία, άρα καταλαβαίνετε ότι είναι πάρα πολύ δύ-
σκολο να προφυλαχθεί από τέτοιο ψύχος. Από τέσσερις χιλιάδες
στρέµµατα η παραγωγή ανήλθε σε είκοσι χιλιάδες τόνους και δυ-
στυχώς όλοι αυτοί οι τόνοι ήταν απούλητοι. 

Ερωτάται το Υπουργείο αν προτίθεται να αποζηµιώσει αυτούς
τους καλλιεργητές και αν έχει αποστείλει το συγκεκριµένο αί-
τηµα προς την Ευρωπαϊκή Ένωση τονίζοντας ότι τα πραγµατικά
αίτια που οδήγησαν σ’ αυτή την καταστροφή δεν είναι άλλα από
τις έκτακτες, πρωτοφανείς καιρικές συνθήκες που επικράτησαν
µε τις πολικές θερµοκρασίες στην περιοχή, γνωρίζοντας κιόλας
ότι τουλάχιστον ο Δήµος Φλώρινας κηρύχθηκε για µία εβδοµάδα
και σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης.

Επίσης, θα ήθελα να θέσω το ερώτηµα εάν γνωρίζετε πόσες
ποσότητες πατάτας εισήχθησαν από τρίτες χώρες το τελευταίο
εξάµηνο και τι έχει γίνει µ’ αυτό το θέµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Αγροτι-

κής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Ιωάννης Δριβελέγκας έχει το
λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, πράγµατι οι παραγωγοί στην Φλώ-
ρινα έχουν τεράστιο πρόβληµα. Είναι γνωστό ιδιαίτερα σε µας
τους Μακεδόνες τι θερµοκρασίες επικρατούν στο νοµό και είναι
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ακριβώς όπως τα είπατε και βεβαίως είναι πολύ θεµιτή η επίκαιρη
ερώτησή σας για την προστασία του εισοδήµατος των παραγω-
γών. Μόνος σας είπατε ότι δεν καλύπτεται σαν ασφάλιση από
τον ΕΛΓΑ γιατί καλύπτεται µόνο η ηρτηµένη παραγωγή, δηλαδή
δεν καλύπτονται ζηµιές για προϊόντα που είναι αποθηκευµένα.
Επίσης πολύ σωστά επισηµάνατε ότι οι καιρικές συνθήκες είναι
ιδιαίτερα δυσµενείς, γι’ αυτό έχουµε δώσει εντολή στο περιφε-
ρειακό κατάστηµα του ΕΛΓΑ Κοζάνης να καταγράψει τις ζηµιές
που έχουν στις αποθήκες οι παραγωγοί. 

Αν εκεί διαπιστωθεί ότι τηρούνται οι κατευθυντήριες οδηγίες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, υπάρχει η δυνατότητα για να υποβλη-
θεί ad hoc πρόγραµµα αποζηµίωσης των παραγωγών. Αυτό
όµως, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, θα το δούµε και θα το εξετά-
σουµε µετά την καταγραφή του ύψους της ζηµίας, την οποία θα
κάνουν οι γεωπόνοι του ΕΛΓΑ. 

Σε ό,τι αφορά στην πατάτα είναι γνωστό σε όλη τη χώρα ότι
υπάρχει τεράστιο πρόβληµα στη διάθεση της πατάτας. Οι εισα-
γωγές γίνονται από χώρες ευρωπαϊκές και δεν µπορούµε να κά-
νουµε τίποτα. Ενδοκοινοτικές εισαγωγές επιτρέπονται. Και από
τις τρίτες χώρες  βεβαίως επιτρέπονται. Εκεί  όµως, πρέπει να
τηρούνται κάποιες προδιαγραφές, γι’ αυτό έχουµε δώσει εντολή
να γίνουν αυστηρότατοι έλεγχοι και έλεγχοι υπολειµµάτων φυ-
τοφαρµάκων -γιατί στο παρελθόν βρέθηκαν υπολείµµατα απα-
γορευµένων φυτοφαρµάκων- και υγειονοµικοί έλεγχοι. Εν πάση
περιπτώσει, γίνεται µια συστηµατική παρακολούθηση. 

Έχουν έρθει µόνο χίλιοι τόνοι πατάτας από την Αίγυπτο –
επειδή ρωτήσατε πόσοι έχουν έρθει- οι οποίοι δεν έχουν κυκλο-
φορήσει. Είναι στη διαδικασία του ελέγχου. Οι πεντακόσιοι θα
πάνε Βουλγαρία και Ρουµανία και οι άλλοι πεντακόσιοι θα πάνε
για διάθεση στην εσωτερική αγορά. Επαναλαµβάνω ότι δεν έχει
βγει ούτε ένα κιλό έξω, γιατί έχω δώσει εντολή να γίνουν αυστη-
ρότατοι έλεγχοι όχι µόνο από τα δικά µας τοπικά ινστιτούτα,
αλλά και από το «Μπενάκειο». Θα γίνουν και διασταυρώσεις, έτσι
ώστε η εισαγωγή αυτή να είναι απολύτως ασφαλής. 

Θα τα πούµε και στη δευτερολογία µου.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής

Φλώρινας της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης
έχει το λόγο για την ανάπτυξη της ερώτησής του.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, έθεσα
όντως εγώ το ζήτηµα της αποζηµίωσης από τον ΕΛΓΑ για να σας
προλάβω. Ξέρετε πολύ καλά ότι όταν οι θερµοκρασίες είναι πολύ
κάτω του -15 η πατάτα καταστρέφεται, έστω και αποθηκευµένη.
Γι’ αυτό ζητάµε να βρεθεί τρόπος, ανεξαρτήτως του κανονισµού
του ΕΛΓΑ, ώστε αυτοί οι άνθρωποι να αποζηµιωθούν γιατί µιλάµε
για ολοκληρωτική καταστροφή και γιατί µιλάµε για ολοκληρωτική
καταστροφή; Γιατί η συνολική ποσότητα των είκοσι χιλιάδων
τόνων που παράχθηκε στην περιοχή της Φλώρινας, έµεινε απού-
λητη. Γιατί έµεινε απούλητη; Πέρα από τους χίλιους τόνους που
εισήχθησαν από την Αίγυπτο –ξέρετε πολύ καλά πως θα µπο-
ρούσε να είχε καθυστερήσει η εισαγωγή τους µε τους ελέγχους
που πρέπει να γίνονται, µε την παραµονή τους στα λιµάνια κ.λπ.-
εισήχθησαν από την Ευρωπαϊκή Ένωση πολύ µεγάλες ποσότη-
τες. 

Και εδώ τίθεται το ερώτηµα, κύριε Υφυπουργέ: µε ποια τιµή
εισήχθησαν αυτές οι ποσότητες; Όταν οι Έλληνες παραγωγοί
προσπαθούν να πουλήσουν πατάτα στα 18 λεπτά, έχοντας µέσο
κόστος παραγωγής τα 15 λεπτά, δεν µπορεί να εισάγεται πα-
τάτα, µε τα µεταφορικά από τη Γερµανία, στα 8 ή 9 ή 10 λεπτά
όταν το µέσο κόστος παραγωγής είναι τα 15 λεπτά. Άρα, πρέπει
να ανακαλύψουµε γιατί και πώς έρχεται αυτή η πατάτα σ’ αυτήν
την τιµή και παραµένει απούλητη η ελληνική πατάτα και παρα-
µένει στις αποθήκες µε τα αποτελέσµατα αυτά που βιώσαµε. 

Γι’ αυτό σας λέω ότι η προσπάθεια του Υπουργείου θα πρέπει
να κατευθυνθεί στο να ανακαλύψει µε ποιο τρόπο έρχονται τόσο
µεγάλες ποσότητες σε τόσο χαµηλές τιµές από τη Γερµανία και
από άλλες ευρωπαϊκές χώρες, όταν γνωρίζετε πολύ καλά το
µέσο κόστος παραγωγής που έχει να αντιµετωπίσει ο Έλληνας
αγρότης.

Το δεύτερο είναι ότι πρέπει να εντείνετε την προσπάθειά σας
µετά την καταγραφή -και συµφωνώ ότι έχετε δώσει την εντολή

να γίνει καταγραφή- ώστε να εγκριθεί ένα είδος αποζηµίωσης σ’
αυτούς τους ανθρώπους, οι οποίοι βιώσαν όλη αυτήν την κατά-
σταση των καιρικών συνθηκών –όπως σας είπα, θα καταθέσω και
φωτογραφίες για τα Πρακτικά- και έχουν βρεθεί σε τέτοιο αδιέ-
ξοδο, σε ολοκληρωτική καταστροφή και του χρόνου δεν θα µπο-
ρούν να καλλιεργήσουν. 

Ενώ ως κράτος, ως κοινωνία γενικά ζητάµε να υπάρχουν τρό-
ποι για να συνεχίσει να παράγει ο Έλληνας αγρότης, ωθούµε κι
αυτούς τους λίγους αγρότες που έχουν αποµείνει, να εγκαταλεί-
ψουν την ύπαιθρο, να εγκαταλείψουν τα σύνορα και να κατα-
στραφεί ολοκληρωτικά η χώρα µας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης,
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθείσες φωτογραφίες,
οι οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θέλω να εντείνεται την προσπάθεια, κύριε Υφυπουργέ, για να
µπορέσουµε να κάνουµε κάτι γι’ αυτούς τους αγρότες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο κ. Ιωάν-

νης Δριβελέγκας, Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, να λάβει το λόγο για τη δευτερολογία του.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, και στην πρωτολογία µου σας είπα ότι το
µέγεθος της ζηµιάς δεν θα το καθορίσω ούτε εγώ, ούτε εσείς,
αλλά θα το καθορίσουν οι αρµόδιες υπηρεσίες. Εάν, λοιπόν, δια-
πιστωθεί –και το επαναλαµβάνω- ότι είναι µέσα στις κατευθυντή-
ριες ευρωπαϊκές οδηγίες τότε και µόνον τότε θα προχωρήσουµε
στο ad hoc πρόγραµµα αποζηµίωσης. 

Το λέω αυτό για να είµαστε καθαροί, γιατί παλιά άλλες πρα-
κτικές µας οδήγησαν εδώ που µας οδήγησαν: δηλαδή, χωρίς να
έχουµε πάρει τη σύµφωνη γνώµη της Ευρωπαϊκής Ένωσης να
δίνουµε κάποιες κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεις και να µας έρχονται
βροχή τα πρόστιµα. Ακριβώς πριν από µια εβδοµάδα µας γνω-
στοποιήθηκε πρόστιµο άλλων 150 εκατοµµυρίων ευρώ από µη
σύννοµη ενέργεια του τότε Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης ...

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Μιλάµε για ολοκληρωτική
καταστροφή.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Δεν θέλω να αµφισβητήσω αυτά που εσείς
έχετε διαπιστώσει, αλλά θέλω να τα πει η υπηρεσία, κύριε Κων-
σταντινίδη. Βεβαίως, νοµίζω ότι σ’ αυτό συµφωνούµε και οι δύο. 

Τώρα σε ό,τι αφορά το γενικότερο πρόβληµα σας είπα ότι το
Υπουργείο κάνει παραπάνω από ό,τι έχει δικαίωµα. Ούτε ένα κιλό
αιγυπτιακής πατάτας δεν έχει πάει στην αγορά. Ήρθαν χίλιοι
τόνοι στο λιµάνι Θεσσαλονίκης, οι οποίοι βρίσκονται στη διαδι-
κασία του ελέγχου, δεν έχουν αποδεσµευθεί. 

Εν πάση περιπτώσει, σας λέω ότι θα γίνουν συστηµατικοί έλεγ-
χοι και για να γίνουν πληρέστεροι και ολοκληρωµένοι –ακούστε
αυτό είναι το πιο σηµαντικό- χθες το βράδυ υπέγραψα απόφαση
για να υπάρχουν πύλες εισόδου στην Αλεξανδρούπολη και στο
Βόλο µόνο για την πατάτα. Θα παρακαλέσω, λοιπόν, και τους εµ-
πόρους να προτιµήσουν τη δικιά µας πατάτα που είναι πάρα
πολύ καλή και είναι και ανταγωνιστική στις τιµές, γιατί σωστά το
είπατε ότι µε 0,20 λεπτά το κιλό έρχεται εδώ πατάτα εισαγωγής.
Μπορούν, λοιπόν, και εδώ να απορροφήσουν.

Πάντως να ξέρετε ότι όλες οι υπηρεσίες του Υπουργείου
ασχολούνται µε αυτό το πρόβληµα και γίνονται πάρα πολλοί συ-
στηµατικοί και εξαντλητικοί έλεγχοι για την προστασία κυρίως
της υγείας των καταναλωτών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε και τον

κύριο Υφυπουργό και τον κύριο συνάδελφο.
Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 483/6-2-2012 επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Γεωρ-
γίου Κοντογιάννη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, σχετικά µε το αεροδρόµιο Ανδραβίδας. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κοντογιάννη, θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Ιωάννης
Μαγκριώτης.

Παρακαλείται ο ερωτών Ανεξάρτητος Βουλευτής Ηλείας, κ.

4542 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Γεώργιος Κοντογιάννης, να διατυπώσει την ερώτησή του.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Γιάννης
Μαγκριώτης, που θα απαντήσει και στην ερώτηση, κατά την
απάντηση στην Βουλή επίκαιρης ερώτησης για το αεροδρόµιο
της Ανδραβίδας τον Δεκέµβριο του 2011, είχε δηλώσει –σας δια-
βάζω αυτολεξεί-το εξής: 

«Το αεροδρόµιο θα συνεχίσει να είναι και στρατιωτικό µετά τη
λειτουργία του και ως πολιτικό. Πρέπει να συνδυαστούν οι δύο
δραστηριότητες. Γι’ αυτό χρειάζεται συναπόφαση. Επειδή αθροι-
στικά οι υποδοµές που πρέπει να αναπτυχθούν ξεπερνούν τα 50
εκατοµµύρια ευρώ µε βάση τον κανονισµό του ΕΣΠΑ, θα πρέπει
να συνοδεύει το έργο η µελέτη κόστους-οφέλους, η οποία θα
αξιολογηθεί και θα εγκριθεί από τις εθνικές αρχές αλλά και τις
κοινοτικές. Βρισκόµαστε στην τελική φάση και περιµένουµε από
το ΓΕΑ, που σε συνεργασία µε την ΥΠΑ έχουν αναλάβει την εκ-
πόνηση της µελέτης για το διάδροµο και την αναβάθµισή του».

Κατά την επίσκεψη στην Ηλεία στις 31 Γενάρη του 2012 -πριν
λίγες ηµέρες, δηλαδή- ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Δηµήτρης
Αβραµόπουλος δήλωσε, επίσης, τα εξής για το συγκεκριµένο
θέµα: «Έχω δώσει οδηγίες να εκπονηθεί µία πλήρης µελέτη,
ώστε παρά το γεγονός ότι έχουµε δηµοσιονοµικές πιέσεις αυτόν
τον καιρό µέσω άλλων προγραµµάτων, να µπορέσουµε να εξα-
σφαλίσουµε και να δηµιουργήσουµε τις προϋποθέσεις για την
αξιοποίηση αυτού του αεροδροµίου».

Είναι προφανές ότι ενώ τον Ιούλιο του 2011 είχε εκδοθεί από-
φαση της ΥΠΑ για την έγκριση νέου ποσού ύψους 31,5 εκατοµ-
µυρίων ευρώ για το πολιτικό αεροδρόµιο της Ανδραβίδας, οπότε
και διεφάνη πως η δηµοπράτηση του έργου από την ΕΥΔΕ Αε-
ροδροµίων Νοτίου Ελλάδος µετά από δεκαετίες αναµονής και
χιλιάδες προσκόµµατα που ετέθησαν από όλες τις κατευθύνσεις,
ήταν θέµα ηµερών να γίνει ο συνδυασµός της λειτουργίας του
πολιτικού αεροδροµίου, µε έργα αναβάθµισης του στρατιωτικού,
έχει µπλοκάρει και πάλι το έργο.

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο, ερωτώ τον αρµόδιο Υπουργό:
Πρώτον, εφόσον έχουν εξασφαλιστεί τα ποσά από την ΥΠΑ και
το ΕΣΠΑ περίπου 20 εκατοµµυρίων ευρώ για την υλοποίηση των
έργων που απαιτούνται για τη λειτουργία του πολιτικού αερο-
δροµίου της Ανδραβίδας, γιατί δεν γίνεται η δηµοπράτηση του
έργου, χωρίς τα έργα αναβάθµισης του στρατιωτικού αεροδρο-
µίου, τα οποία δεν είναι απαραίτητα για τη λειτουργία του πολι-
τικού αεροδροµίου, µε δεδοµένη µάλιστα τη δύσκολη οικονοµική
συγκυρία στην οποία βρίσκεται η χώρα και µε δεδοµένο, βέβαια,
ότι η λειτουργία του πολιτικού αεροδροµίου θα βοηθήσει πάρα
πολύ την ανάπτυξη των υποδοµών; Δεύτερον, πότε θα γίνει επι-
τέλους η δηµοπράτηση του πολιτικού αεροδροµίου της Ανδρα-
βίδας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-

κτύων κ. Ιωάννης Μαγκριώτης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και το συνάδελφο που φέρνει και πάλι το θέµα στη

Βουλή, όπως έκαναν και άλλοι συνάδελφοι από την Ηλεία. Θα
του απαντήσω και πάλι ότι εµείς εµµένουµε στο σχεδιασµό ως
Υπουργείο Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, για τη µετα-
τροπή του στρατιωτικού αεροδροµίου της Ανδραβίδας και σε πο-
λιτικού. Αυτή είναι η βασική επιλογή και σε αυτήν εµµένουµε και
γι’ αυτήν εργαζόµαστε. 

Για το λόγο αυτό, έχουµε προβεί σε µία σειρά από ενέργειες
και προσπάθειες, οι οποίες µας έχουν φέρει σε ένα τελικό σηµείο
για τη δηµοπράτηση του έργου. Η διαχειριστική αρχή του Υπουρ-
γείου Υποδοµών, η Ενδιάµεση Αρχή Μεταφορών έχει ολοκληρώ-
σει τις διαδικασίες και έχει προχωρήσει στην ένταξη του
τµήµατος των υποδοµών που θα χρηµατοδοτηθεί από το τοµε-
ακό πρόγραµµα του Υποδοµών. Επίσης εργάζεται και η Υπηρε-
σία Πολιτικής Αεροπορίας σε συνεργασία µε το ΓΕΑ και µε το
ΓΕΕΘΑ για την ολοκλήρωση των µελετών και την ένταξη και χρη-
µατοδότηση των υπολοίπων έργων από το περιφερειακό αναπτυ-
ξιακό πρόγραµµα δυτικής Ελλάδας και κυρίως του διαδρόµου

προσγείωσης απογείωσης, και του χώρου στάθµευσης των αε-
ροσκαφών.

Είµαστε έτοιµοι, λοιπόν, ως Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων
Έργων που εποπτεύουµε και την αντίστοιχη υπηρεσία, την ΕΥΔΕ
Αεροδροµίων Νοτίου Ελλάδος, να προχωρήσουµε στη δηµοπρά-
τηση. Με βάση, όµως, τους κοινοτικούς κανονισµούς, επειδή
αθροιστικά το έργο ξεπερνάει τα 50 εκατοµµύρια ευρώ, χρειάζε-
ται µία µελέτη κόστους-οφέλους, η οποία θα υποβληθεί στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση µέσα από τα Υπουργείο Ανάπτυξης και θα
αξιολογηθεί. Τα κοινοτικά χρήµατα, τα οποία θα επενδυθούν -
γιατί θα χρηµατοδοτηθεί µέσα από το ΕΣΠΑ- στο αεροδρόµιο
της Ανδραβίδας, πρέπει να έχουν αντίκρισµα αναπτυξιακό. Εµείς
πιστεύουµε ότι έχουν και ότι θα είναι θετική και η απόφαση. Αυτή,
όµως, η µελέτη κόστους-οφέλους ακόµη δεν έχει γίνει και πρέπει
να γίνει. Η θέση και η εκτίµησή µας είναι ότι πολύ γρήγορα θα
γίνει.

Υπάρχει και ένα δεύτερο θέµα, το οποίο έχει τεθεί από το 2005
από την Ευρωπαϊκή Ένωση και το οποίο η χώρα µας δεν το αξιο-
λόγησε όσο θα έπρεπε µέχρι σήµερα, δεν το πήρε υπ’ όψιν της
σε πολλά έργα. Όµως, πρέπει να σας πω ότι το Δεκέµβρη ήρθε
ακόµη µια επιστολή στο Υπουργείο Ανάπτυξης, µε βάση την κοι-
νοτική οδηγία του 2005, η οποία µας κοινοποιήθηκε, που λέει ότι,
επειδή τα αεροδρόµια λειτουργούν σε ένα ανοικτό ανταγωνι-
στικό περιβάλλον, κάθε κρατική χρηµατοδότηση, και κοινοτική,
πρέπει να αξιολογείται, διότι η κρατική χρηµατοδότηση µπορεί
να δηµιουργεί προβλήµατα στη λειτουργία άλλων αεροδροµίων,
τα οποία επίσης έχουν χρηµατοδοτηθεί από κρατικά και κοινο-
τικά χρήµατα.

Κύριε συνάδελφοι, όπως ξέρετε, η Ευρωπαϊκή Ένωση ενερ-
γοποιεί όλες αυτές τις οδηγίες και η κάθε χώρα, η οποία εισπράτ-
τει κοινοτικές επιχορηγήσεις, επιδοτήσεις και χρηµατοδοτήσεις,
θα πρέπει να τα παίρνει υπ’ όψιν όλα αυτά. Αυτή η αξιολόγηση,
σε συνεργασία µε το Υπουργείο Ανάπτυξης, θα πρέπει επίσης να
έχει θετικά αποτελέσµατα, για να προχωρήσουµε στη δηµοπρά-
τηση του έργου. 

Από την πλευρά του Υπουργείου Υποδοµών, όπως είπα, ολο-
κληρώθηκαν όλες οι διαδικασίες και ταυτόχρονα έχουν δεσµευ-
θεί και οι πόροι. Το ίδιο έχει γίνει και από την Περιφέρεια Δυτικής
Ελλάδας. Μένουν, όµως, αυτά τα δυο σηµαντικά θέµατα, τα
οποία πιστεύουµε ότι πολύ γρήγορα µπορούµε να τα ξεπερά-
σουµε. 

Σε κάθε περίπτωση, όµως, η συνεργασία των αρµόδιων υπη-
ρεσιών µας µε το ΓΕΑ έχει καταδείξει ότι δεν µπορεί να διαχωρι-
στεί το ένα αντικείµενο από το άλλο, ότι δεν µπορεί δηλαδή να
κατασκευαστεί µόνο ο αεροσταθµός και ο χώρος στάθµευσης,
χωρίς να έχουµε και αναβάθµιση του διαδρόµου προσγείωσης
και απογείωσης. Αυτή είναι η θέση του ΓΕΑ, που έκανε, τη µελέτη
για το συγκεκριµένο έργο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Ανεξάρτητος Βουλευ-
τής Ηλείας κ. Γεώργιος Κοντογιάννης έχει το λόγο, προκειµένου
να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µένω έκπλη-
κτος, διότι κάθε φορά που φέρνουµε στη Βουλή το συγκεκριµένο
θέµα, τίθενται και νέες προϋποθέσεις. Ξεπροβάλουν σαν τη Λερ-
ναία Ύδρα – για να χρησιµοποιήσω και εγώ µια φράση του συρ-
µού που λέγεται τις τελευταίες µέρες για τα διάφορα µέτρα- νέες
προϋποθέσεις, απαιτήσεις, από την πλευρά του κράτους. 

Όταν ξεκίνησε το έργο εδώ και χρόνια, δεν υπήρχαν ούτε οι
απαιτήσεις του ΓΕΑ για εκσυγχρονισµό του στρατιωτικού αερο-
δροµίου ούτε η δεύτερη µελέτη που µας είπατε σήµερα για το
εάν δηµιουργείται πρόβληµα σε άλλα ανταγωνιστικά αεροδρό-
µια. Ποια είναι τα άλλα ανταγωνιστικά αεροδρόµια, όταν έχετε
όλα τα ξένα τουριστικά πρακτορεία να σας λένε να βρεθεί αερο-
δρόµιο όσο γίνεται πιο κοντά στην Ολυµπία; Θέλουν αεροδρόµιο
όσο γίνεται πιο κοντά στην Ολυµπία.

Δώσατε εκατοµµύρια, για να αναβαθµίσετε το αεροδρόµιο του
Αράξου πριν από κάποια χρόνια ως πολιτεία…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Η προηγούµενη κυβέρνηση.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Βεβαίως, η προηγούµενη κυ-
βέρνηση. Και στην προηγούµενη κυβέρνηση, στην οποία υπηρέ-
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τησα, έκανα τις αντίστοιχες ερωτήσεις. Η πολιτεία, όµως, είναι
µια και έχει συνέχεια και δεν µπορούµε να δικαιολογούµε σηµε-
ρινές πράξεις µας µε λάθη του παρελθόντος.

Να δεχθώ, λοιπόν, την αναβάθµιση που θέλει το ΓΕΑ. Από εκεί
και έπειτα, δεν ξέραµε όλο αυτό το διάστηµα ότι χρειάζεται να
µην πλήττεται ανταγωνιστικό αεροδρόµιο; Όταν όλοι οι τουρι-
στικοί πράκτορες ζητούν όσο το δυνατόν κοντύτερα στην Ολυµ-
πία αεροδρόµιο, γιατί εµείς δεν δίνουµε έµφαση στα έργα που
απαιτούνται, για να µπορέσει να λειτουργήσει το αεροδρόµιο της
Ανδραβίδας µε ασφάλεια για τις πολιτικές πτήσεις, για την προσ-
γείωση πολιτικών αεροσκαφών; Θέλουν µόνο χώρο υποδοχής
επιβατών, χώρο υποδοχής αποσκευών και ένα γραφείο του αε-
ρολιµενάρχη. 

Κύριε Υφυπουργέ, µας λέτε µόνο ότι εµµένετε, γιατί καταλα-
βαίνετε προφανώς τη σηµασία που έχει για την τουριστική ανά-
πτυξη της περιοχής. Ξέρετε ότι υπάρχουν και περιµένουν έξω
από την πόρτα της χώρας µας επενδύσεις; Μόνο έξω από τον
Πύργο, στην περιοχή της πρώην λίµνης Αγουλινίτσας, περιµέ-
νουν επενδύσεις της τάξεως των 500 εκατοµµυρίων ευρώ και
έχουν θέσει ως όρο τη λειτουργία του αεροδροµίου της Ανδρα-
βίδας. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι δεν είναι δυνατόν να σκεφτό-
µαστε αν θα ξοδέψουµε ή δεν θα ξοδέψουµε 20 ή 30 ή 40
εκατοµµύρια για να αναβαθµίσουµε ένα αεροδρόµιο, όταν πρό-
κειται να εισπράξουµε 500 εκατοµµύρια. 

Αυτό δεν µπορούµε να το υπολογίσουµε και να κάνουµε πιο
γρήγορα; Δεν θα ανοίξει αυτή η πύλη προς την Αρχαία Ολυµπία
και προς τα εκατόν τριάντα πέντε χιλιόµετρα παραλίας της
Ηλείας; Είναι µία περιοχή, η οποία έχει πληγεί βάναυσα από τη
φύση τα τελευταία χρόνια και χρειάζεται µε κάθε τρόπο να γίνει
κάτι για να την ενισχύσουµε σε υποδοµές. Ο δρόµος δεν γίνεται.
Τα λιµάνια ψευτοχρηµατοδοτούνται. Κάπως πρέπει να φτάνει ο
κόσµος. Και µη µου πείτε ότι ο Άραξος είναι κοντά. Ο Άραξος θα
είναι κοντά, όταν θα γίνει ο δρόµος που και πάλι έχω τις επιφυ-
λάξεις µου γιατί ξέρετε ότι µεταξύ Αράξου και Νέας Εθνικής
Οδού υπάρχουν προβλήµατα και δεν µπορεί να ανοίξει ο δρό-
µος. 

Άρα, οι προϋποθέσεις που θέτουν ένα τέταρτο από την Αρχαία
Ολυµπία το πολύ, µετά από δέκα ώρες πτήσεις από την Αµερική
ή δεν ξέρω πόσες ώρες από την Αυστραλία, είναι σηµαντικές για
κάποιον που θέλει να επισκεφθεί την περιοχή. Πρέπει να το κα-
ταλάβουµε και πρέπει να ενισχύσουµε αυτόν τον τόπο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός κ. Μαγ-

κριώτης έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Συµµερίζοµαι την αγωνία του κυρίου συναδέλφου και την αν-

τίδρασή του απόλυτα, όπως και των άλλων συναδέλφων και των
παραγόντων της Ηλείας, ειδικά σε µία περίοδο, που η Ηλεία έχει
υποστεί καταστροφές από τις πληµµύρες, για τις οποίες θα
ήθελα να σας πω ότι θα είµαστε αρωγοί. Περιµένουµε από τα
αρµόδια όργανα της αυτοδιοίκησης, την οριοθέτηση των περιο-

χών που έχουν πληγεί, για να προχωρήσουµε στην έκδοση των
ανάλογων αποφάσεων µε τα συναρµόδια Υπουργεία, για να δο-
θούν οι αποζηµιώσεις, παρ’ όλη τη δύσκολη οικονοµική κατά-
σταση, στην οποία βρίσκεται η χώρα.

Θα ήθελα να πω ότι στόχος µας είναι και εµµένουµε, το τονίζω
αυτό, κύριε συνάδελφε, ότι µπορεί και πρέπει να γίνει αυτό το
αεροδρόµιο. Από την άλλη πλευρά όµως, από τη στιγµή που
διεκδικούµε κοινοτικά χρήµατα για να χρηµατοδοτήσουµε το
έργο, δεν µπορούµε να παραβιάζουµε τους κοινοτικούς κανονι-
σµούς. Διότι τα έργα αυτά θα αξιολογηθούν από την αρµόδια
διαχειριστική αρχή του Υπουργείου Ανάπτυξης και φυσικά από
τις αρµόδιες αρχές της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Επειδή αναφερθήκατε ότι αυτά τα προβλήµατα δεν υπήρχαν,
θέλω να σας πω ότι υπήρχαν από το 2005-2006. Απλώς όταν ανα-
κοινώνεται ένα έργο στην προγραµµατική περίοδο, δεν τα παίρ-
νουν οι κυβερνήσεις συνήθως υπ’ όψιν τους, θεωρώντας ότι στην
πορεία θα τα ξεπεράσουν. Όταν έρχεται, λοιπόν, η στιγµή των
εγκρίσεων, των εντάξεων, των δηµοπρατήσεων, τότε βρίσκουν
µπροστά τους κανονισµούς και πολλές φορές την ανελαστικό-
τητά τους. 

Με αυτήν την έννοια, τα θέµατα των κανονισµών υπήρχαν,
απλώς αναδεικνύονται ως σηµαντικά όταν έρχεται η στιγµή της
ένταξης της δηµοπράτησης. Τη στιγµή της εξαγγελίας του έργου
όλα είναι όµορφα. Ούτε οι κανονισµοί είναι µπροστά µας ούτε
οποιοδήποτε άλλο πρόβληµα. 

Συνεπώς, σε συνεργασία τόσο µε το ΓΕΑ όσο και µε το Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης, πιστεύω ότι µπορούµε να ξεπεράσουµε αυτά τα
προβλήµατα και να προχωρήσουµε στη δηµοπράτηση. Όπως τό-
νισα ήδη από την πλευρά του Υπουργείου έχουν γίνει όλες οι
απαραίτητες µελέτες και διαδικασίες, υπάρχουν οι εγκρίσεις και
η ετοιµότητα να πάµε στη δηµοπράτηση του έργου.

Θα συζητήσουµε και συζητούµε µε το ΓΕΑ αυτό που είπατε
και εσείς –παρ’ ότι µας έχει πει πως πρέπει να γίνουν και τα δύο
έργα- ότι η αναβάθµιση του διαδρόµου είναι ζωτικής σηµασίας.
Μάλιστα το ΓΕΑ, θεωρεί ότι έχει προτεραιότητα η αναβάθµιση
του διαδρόµου προσγείωσης-απογείωσης σε σχέση µε τον αε-
ροσταθµό. Θα δούµε τη δυνατότητα, δηλαδή, να ακολουθήσει η
κατασκευή του αεροσταθµού, στο βαθµό που θα έχουµε προ-
βλήµατα µε τους κοινοτικούς κανονισµούς ή µε οτιδήποτε άλλο.

Είµαστε σε διαρκή επικοινωνία και συνεργασία. Οι ερωτήσεις
σας και η επιµονή σας, όπως και των άλλων συναδέλφων βοη-
θούν σε αυτήν την κατεύθυνση. Θα συνεχίσουµε αυτήν τη προ-
σπάθεια.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα, ότι µε επιστολή
του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο, ο
Βουλευτής Άρτας του ΠΑΣΟΚ κ. Παύλος Στασινός, υπέβαλε την
παραίτησή του από τη θέση του Βουλευτή Νοµού Άρτας.

Η επιστολή του κυρίου Βουλευτή καταχωρείται στα Πρακτικά
της σηµερινής συνεδρίασης.

(Η προαναφερθείσα επιστολή έχει ως εξής: 

4544 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου, εβδο-
µήντα ένας µαθητές και µαθήτριες και επτά συνοδοί-καθηγητές
από το Α’ Γυµνάσιο Ιεράπετρας Λασιθίου, οι οποίοι πραγµατο-
ποιούν επίσκεψη στη Βουλή.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η τέταρτη µε αριθµό 498/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεράσιµου Για-
κουµάτου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την εφαρ-
µογή του νόµου για τη «ρύθµιση της αγοράς παιγνίων» δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 511/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Νικολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την ανάγκη άµεσης καταβολής των απο-
ζηµιώσεων εξαιτίας ισχυρού παγετού, στους πληγέντες αγρότες
εσπεριδοειδών του Νοµού Άρτας, παροµοίως δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του Βουλευτή και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η πρώτη είναι η µε αριθµό 502/7-2-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Αικατερίνης Μπατζελή προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την πιθανή κατάργηση εισφορών των επι-
χειρήσεων στα επιµελητήρια και µείωση της αξίας των αποθεµα-
τικών τους. 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Μπατζελή θα απαντήσει ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός, κ. Σωκράτης Ξυνίδης.

Παρακαλείται η κ. Αικατερίνη Μπατζελή, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ, να διατυπώσει την επίκαιρη ερώτησή της.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κατέθεσα αυτήν την ερώτηση σε µια περίοδο

ιδιαίτερα δύσκολη για τη χώρα µας όχι µόνο για την υποστήριξη
απλά και µόνο των επιµελητηρίων -που διαχρονικά στη χώρα µας
αλλά και στην Ευρώπη έχουν σηµαντικό ρόλο για την οργάνωση
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων του εµπορίου- αλλά για να ανα-
δειχθεί για µια ακόµη φορά η σηµασία την οποία πρέπει να έχουν
οι φορείς αυτού του τοµέα σε µια αναδιοργάνωση της ίδιας της
οικονοµίας τους, της επιβίωσής τους και της συνέχισης του
ρόλου τους ως δοµικού ιστού στον παραγωγικό κύκλο µιας οι-
κονοµίας. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Κύριε Υπουργέ, µε πρόσφατες αποφάσεις καταργήθηκε ή µει-
ώθηκε η αξία των αποθεµατικών τους και ακούστηκε µια κατάρ-
γηση των εισφορών των επιχειρήσεων στα επιµελητήρια, µε το
σκεπτικό ότι σε ορισµένες ευρωπαϊκές χώρες δεν ισχύουν, ενώ,
όπως πολύ σωστά γνωρίζετε, ισχύουν σε κάποιες άλλες. 

Θα ήθελα να σας καταθέσω τα εξής ερωτήµατα προς εσάς: 
Πρώτον, για ποιο λόγο τα αρµόδια Υπουργεία και η Τράπεζα

της Ελλάδος, δεν ενηµέρωσαν εγκαίρως τις διοικήσεις των επι-
µελητηρίων για την επένδυση των αποθεµατικών τους σε οµό-
λογα του ελληνικού δηµοσίου εδώ και δύο χρόνια, ενώ ήδη είχε
αρχίσει η αποµείωση; 

Δεύτερον, για ποιο λόγο δεν προηγήθηκαν διαπραγµατεύσεις
µε τα επιµελητήρια, ώστε να µην επενδυθούν τα αποθεµατικά
των επιµελητηρίων πιθανά σε ελληνικά οµόλογα, αλλά να διατη-
ρηθούν στην Τράπεζα της Ελλάδος;

Τρίτον, κατόπιν της εξέλιξης αυτής όπου έγινε η µείωση της
ρευστότητας, προτίθεστε να προχωρήσετε στη λήψη µέτρων τα
οποία θα λειτουργήσουν αντισταθµιστικά στην καταγεγραµµένη
απώλεια των αποθεµατικών των επιµελητηρίων, η οποία εκτιµά-
ται περίπου στο 60%;

Τέλος, σε σχέση µε τις εισφορές, προτίθεστε να προβείτε σε
κατάργηση των εισφορών των επιχειρήσεων, που δεν γνωρίζω
αν αποτελεί αίτηµα της τρόικας αλλά είναι εξέλιξη η οποία απο-
δυναµώνει ριζικά τη λειτουργία των επιµελητηρίων µε το σκε-
πτικό το οποίο σας είπα νωρίτερα και γνωρίζοντας εσείς
ιδιαίτερα, κύριε Υπουργέ, ότι τυχόν αποµείωση της λειτουργίας

των επιµελητηρίων θα φέρει αρνητικές επιπτώσεις στις ίδιες τις
επενδύσεις και στις αδειοδοτήσεις των επιχειρήσεων αλλά και
στη λειτουργία του γενικού Εµπορικού Μητρώου;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ: (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κυρία συνάδελφε, εσείς και ως ένα πολύ ενεργό µέλος της
Επιτροπής Παραγωγής και Εµπορίου, έχετε εισηγηθεί µια σειρά
πολύ σηµαντικών νοµοσχεδίων του Υπουργείου Ανάπτυξης. 

Είστε, λοιπόν, σε θέση να γνωρίζετε ότι η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου έχει αναδείξει στην πράξη και όχι στα λόγια, όπως
έχει γίνει πολλές φορές στο παρελθόν, την πρόθεσή της, τα επι-
µελητήρια να παίξουν το ρόλο για τον οποίο έχουν συσταθεί, δη-
λαδή ενός ουσιαστικού και επίσηµου συµβούλου της πολιτείας
στο έργο της. 

Γι’ αυτόν το λόγο, κάναµε κάποιες πολύ σηµαντικές κινήσεις,
οι οποίες αµφισβητήθηκαν ακόµα και από το κόµµα της Νέας Δη-
µοκρατίας, για το ότι είναι τα επιµελητήρια σε θέση να παίξουν
αυτόν το ρόλο. Αναφέροµαι στη δυνατότητα που δώσαµε στα
επιµελητήρια, να αδειοδοτούν πλέον τις µεταποιητικές επιχειρή-
σεις, όπως επίσης και στην απόφασή µας να είναι τα επιµελητή-
ρια ο χώρος που θα φιλοξενήσει το ΓΕΜΗ, όπως επίσης και τις
υπηρεσίες µιας στάσης για την ίδρυση των επιχειρήσεων.

Θα ήταν, λοιπόν, εντελώς αντιφατικό από πλευράς της ηγε-
σίας του Υπουργείου, να εισηγηθεί µία διάταξη, ένα µέτρο, που
θα οδηγούσε εν τοις πράγµασι στο κλείσιµο των επιµελητηρίων,
µια και οικονοµικά τα επιµελητήρια, εξακολουθούν να υπάρχουν
λόγω ακριβώς της εισφοράς που οι εταιρείες, που δραστηριο-
ποιούνται και οι επιχειρήσεις πληρώνουν σ’ αυτά τα νοµικά πρό-
σωπα.

Είναι αλήθεια, βέβαια, ότι από πλευράς της τρόικας, τέθηκε το
ζήτηµα της κατάργησης αυτής της εισφοράς. Η επιχειρηµατο-
λογία, όµως, που είχαµε -και η οποία έλεγε ότι σε καµµία περί-
πτωση δεν είναι δυνατόν, βασικοί νόµοι προς τη µεταρρυθµιστική
κατεύθυνση αυτής της χώρας, να ακουµπούν πάνω στα επιµελη-
τήρια και τη λειτουργία τους και σήµερα εµείς να ερχόµαστε εν
τοις πράγµασι και να τα καταργούµε- ήταν η επιχειρηµατολογία
που έπεισε και την τρόικα, ούτως ώστε αυτή η σκέψη και η πρό-
ταση, να αποσυρθεί από το τραπέζι.

Το λέω αυτό για να βάλω τα πράγµατα στη θέση τους, διότι µ’
αυτήν την πρόταση και τελικά την απόσυρσή της, διάφοροι έχουν
βρει την ευκαιρία να κοµπορρηµονούν ότι µε δικές τους παρεµ-
βάσεις και επιστολές τους σε διάφορα σηµαίνοντα πρόσωπα, κα-
τάφεραν και ανέτρεψαν αυτήν την πολιτική. Υπάρχει και η
σχετική αλληλογραφία µεταξύ του Υπουργείου και της τρόικας
γι’ αυτό το θέµα. Νοµίζω ότι δεν έχουµε ιδιαίτερο πρόβληµα να
τη δηµοσιοποιήσουµε. 

Όσον αφορά το ζήτηµα των αποθεµατικών, θα µου επιτρέψετε
να θέσω υπ’ όψιν σας και να καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής
το τι απαντάει η Τράπεζα της Ελλάδος, διότι θεωρώ ότι θα πρέ-
πει να µεταφέρω αυτούσια αυτό που η ενδιαφερόµενη είπε. Θα
το διαβάσω στη δευτερολογία µου. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η κ. Μπα-

τζελή, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είµαι απόλυτα σίγουρη ότι και µε τη δική σας

ουσιαστική παρέµβαση, αποσύρθηκε η πρόταση για την κατάρ-
γηση των εισφορών των επιχειρήσεων. 

Θα µου επιτρέψετε τώρα να επικεντρωθώ κυρίως στα αποθε-
µατικά, γιατί βάσει της τελευταίας επικαιροποίησης των αποθε-
µατικών των επιµελητηρίων –η οποία έγινε πολύ πρόσφατα, στις
19 Γενάρη- το συνολικό κατατεθειµένο αποθεµατικό τους, έχει
υποστεί µία σηµαντική ζηµιά, την οποία πιθανά γνωρίζετε. Από
62 εκατοµµύρια ευρώ έχει φτάσει στα 21 εκατοµµύρια ευρώ, δη-
λαδή µία µείωση περίπου της τάξης του 65%. 

Σύµφωνα µε το ν.1611/50, αλλά και το ν.2469/97, τα επιµελη-
τήρια ως νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, τηρούν υποχρεω-
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τικά τα αποθεµατικά τους στην Τράπεζα της Ελλάδος. Τα κεφά-
λαιά τους, εντάσσονται από κοινού µε τα κεφάλαια των λοιπών
ταµείων κοινωνικής ασφάλισης σε οµάδα περιουσίας, που ως ένα
επιπλέον κεφάλαιο, επενδύεται µόνο σε οµόλογα του ελληνικού
δηµοσίου από την Τράπεζα της Ελλάδος.

Από το Γενάρη του 2010 µέχρι σήµερα αλλά και αργότερα, τέ-
τοια δυνατότητα δεν υπάρχει ούτε προβλέπεται να υπάρξει,
αφού δεν γίνονται πλέον εκδόσεις οµολόγων από το ελληνικό δη-
µόσιο. Ερωτάται, εάν έχουν αγοραστεί και πόσα οµόλογα του ελ-
ληνικού δηµοσίου από τη δευτερογενή αγορά, από το Γενάρη
του 2010 µέχρι σήµερα, από την Τράπεζα Ελλάδος και µάλιστα
σε ποιες τιµές. 

Σε συνέχεια της σχετικής επιστολής της Τράπεζας της Ελλά-
δος, που νοµίζω ότι θα είναι κι η απάντηση που θα µου δώσετε,
κύριε Υπουργέ, µε ηµεροµηνία 26 Ιανουαρίου, προς τον Πρό-
εδρο της Κεντρικής Ένωσης Επιµελητηρίων, οι διοικήσεις των
ΕΒΕ, µεταξύ των οποίων και το Επιµελητήριο Φθιώτιδας, ενηµε-
ρώθηκαν για τα αποθεµατικά τους και τις µειώσεις που σας ανέ-
φερα. Σύµφωνα µε το ΕΒΕΑ, η µείωση αυτή, φαίνεται να προκύ-
πτει επειδή απώλεσαν ανάλογη αξία τα οµόλογα του ελληνικού
δηµοσίου, στα οποία έχουν κατατεθεί τα υπόλοιπα των επιµελη-
τηρίων. 

Θα ήθελα να σας ρωτήσω, εάν τα οµόλογα του ελληνικού δη-
µοσίου στα οποία είχαν εκ του νόµου τοποθετηθεί τα διαθέσιµα
των επιµελητηρίων, θα συµπεριληφθούν στο PSI ή αν αυτή η δια-
χείριση, έγινε πιθανόν για να αποφευχθεί η ένταξή τους στο PSI,
και δεύτερον, κατά πόσον υπάρχει η δυνατότητα προς αποφυγή
µελλοντικής µείωσης πάλι των αποθεµατικών -διότι συνεχίζονται
οι εισπράξεις- να γίνει µία τροποποίηση, ώστε τα αποθεµατικά
των επιµελητηρίων να κατατίθενται αποκλειστικά και µόνο σε λο-
γαριασµό ταµειακής διαχείρισης. Με τον τρόπο αυτό και κατόπιν
της σηµαντικής επιβάρυνσης που έχει δεχθεί η κοινότητα, θα
είναι ένα προστατευτικό δίχτυ όχι για τα περιουσιακά στοιχεία
αυτά και µόνο των επιµελητηρίων -να µη θεωρείται ότι εντός
αυτής της Αιθούσης εξυπηρετούµε ορισµένα συµφέροντα- αλλά
για τη λειτουργία την οποία θα πρέπει να έχουν από εδώ και πέρα
οι φορείς από µόνοι τους στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, στο
εµπόριο και στη συσσώρευση της ανεργίας, η οποία διαφαίνεται
να διογκώνεται σ’ αυτήν τη χώρα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Ανα-

πληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας κ. Ξυνίδης.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κυρία συνάδελφε, όπως
σας είπα και πριν, θα µεταφέρω την άποψη της Τράπεζας της
Ελλάδος -και θα το καταθέσω και στα Πρακτικά προς χρήση σας-
η οποία έχει µια διαφορετική νοµική προσέγγιση απ’ αυτήν την
οποία κάνετε µε την ερώτησή σας. 

Κατ’ αρχάς, αναφερόµενη στα ερωτήµατα που θέτετε, λέει ότι
«ουδέποτε µέχρι σήµερα αρνήθηκε την παροχή πληροφοριών,
αναφορικά µε τη διαχείριση του κοινού κεφαλαίου προς τα επι-
µελητήρια ή προς οποιονδήποτε άλλον από τους φορείς που
συµµετέχουν στο κοινό κεφάλαιο. Αντίθετα, παρέχει οποτεδή-
ποτε της ζητείται, κάθε σχετική πληροφορία και διευκρίνιση».

Και συνεχίζει: «Πάντως η όποια πληροφόρηση παρέχεται
στους φορείς από την Τράπεζα της Ελλάδος, αποσκοπεί απο-
κλειστικά στην ενηµέρωση των φορέων και όχι στη λήψη οποι-
ουδήποτε είδους συναίνεσης ή έγκρισης για τις επιµέρους
διαχειριστικές πράξεις που διενεργεί η Τράπεζα της Ελλάδος.
Διότι τόσο η συµµετοχή των φορέων στο κοινό κεφάλαιο όσο και
η διαχείριση του ενεργητικού του από την Τράπεζα της Ελλάδος
είναι υποχρεωτική, όπως ακριβώς υποχρεωτική, τόσο για την
Τράπεζα της Ελλάδος όσο και για τους φορείς, είναι η επένδυση
των διαθεσίµων που εντάσσονται στο κοινό κεφάλαιο αποκλει-
στικά και άµεσα σε τίτλους του ελληνικού δηµοσίου (βλ. άρθρο
15 παράγραφος 11 ν. 2469/1997)

Τέλος, διευκρινίζουµε ότι η διαχείριση του κοινού κεφαλαίου
από την Τράπεζα της Ελλάδος δεν ασκείται µε διοικητικές πρά-
ξεις, όπως υπολαµβάνεται στο κείµενο της επίκαιρης ερώτησης,
αλλά µε συµµετοχή της στην πρωτογενή και δευτερογενή αγορά

τίτλων του ελληνικού δηµοσίου, σύµφωνα µε τα ειδικότερα ορι-
ζόµενα στο άρθρο 15….». Είναι η διάταξη την οποία πριν... 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ. Σωκράτης Ξυνίδης, καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υπάρχει δηλαδή µια διαφορετική προσέγγιση. Νοµίζω, βέβαια,
ότι το ζήτηµα το οποίο θέτετε, προκειµένου να υπάρξει µία νο-
µοθετική αλλαγή σ’ αυτό το πλαίσιο, ιδίως µετά την όλη εµπειρία
που έχουµε µε τους τίτλους του ελληνικού δηµοσίου, είναι ένα
θέµα ανοιχτό, το οποίο µπορούµε να το δούµε και να το συζητή-
σουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η τρίτη µε αριθµό
506/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και  Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις ελλείψεις παροχών
υγείας στο Νησί του Πόρου, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 503/7-2-2012 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπαδηµούλη
προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας και Οικονοµικών, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τις υψη-
λές τιµές των προϊόντων στη χώρα µας σε βάρος των κατανα-
λωτών. 

Το λόγο έχει ο ερωτών συνάδελφος κ. Παπαδηµούλης για δύο
λεπτά, προκειµένου να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, σύµφωνα µε επίσηµα στοιχεία του ΙΟΒΕ, που

είναι το επιστηµονικό ινστιτούτο των βιοµηχάνων και όχι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, τα δύο τελευταία χρόνια, οι επίσηµες αµοιβές µειώθηκαν
κατά 15% σε µισθούς και µεροκάµατα –η πραγµατικότητα είναι
ότι έχουν µειωθεί περισσότερο- αλλά οι τιµές, αντί να µειωθούν,
αυξήθηκαν. Ο πληθωρισµός αυτά τα δύο χρόνια υπερβαίνει το
10% και µε το οικονοµικό πακέτο που έχουν εγκρίνει οι τρεις Αρ-
χηγοί, πάτε να φέρετε τους µισθούς σε επίπεδα Πορτογαλίας ή
και Βουλγαρίας, ενώ έχουµε τιµές Βρυξελλών –ακριβότερες από
τη Γερµανία- και κράτος Αφρικής!

Ο κ. Χρυσοχοΐδης, ο απών Υπουργός, έλεγε ότι θα ρίξει µέσα
στους πρώτους έξι µήνες που θα αναλάβει το Υπουργείο τις
τιµές 10%. Το αντίθετο συµβαίνει. Οι αιτίες είναι τα καρτέλ, η αι-
σχροκέρδεια, οι αναποτελεσµατικοί έλεγχοι, η υπέρµετρη έµ-
µεση φορολογία, το οικονοµικό κόστος της γραφειοκρατίας και
της διαφθοράς αλλά και η απόλυτη αποτυχία σας να ελέγξετε
και τη φοροδιαφυγή και την υπερτιµολόγηση που κάνουν οι πο-
λυεθνικές, µέσω των περίφηµων ενδοοµιλικών συναλλαγών.

Σας ερωτώ, λοιπόν: Πού οφείλεται αυτή η παγκόσµια πρωτο-
τυπία, να µειώνονται οι αµοιβές, αλλά να αυξάνουν οι τιµές; Τι
µέτρα έχετε πάρει για την καταπολέµηση της κερδοσκοπίας και
της ακρίβειας; Πότε θα κλείσετε αυτήν τη µαύρη τρύπα στη νο-
µοθεσία, ανάµεσα σε ένα νόµο του 2009 και του 2008, που επι-
τρέπει στις πολυεθνικές να κάνουν πάρτι; 

Πόσους φακέλους έχετε ελέγξει για ενδοοµιλικές συναλλαγές
και κοµπίνες; Πόσους υπαλλήλους έχει η αρµόδια διεύθυνση;
Πόσα πρόστιµα έχετε επιβάλει, πόσα πρόστιµα έχετε εισπράξει
και «τι πουλιά έχει πιάσει» σε αυτήν τη διετία η Επιτροπή Αντα-
γωνισµού; 

Περιµένω σαφείς απαντήσεις και θα επανέλθω στη δευτερο-
λογία µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Αναπληρωτής
Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σω-
κράτης Ξυνίδης έχει το λόγο, για να απαντήσει στην επίκαιρη
ερώτηση του κ. Παπαδηµούλη. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Θα υπάρξουν σαφέστατες
απαντήσεις αλλά να ξεκινήσουµε πρώτα να βάλουµε κάποια
πράγµατα στη θέση τους. 

Δεν ξέρω τι λέει το ΙΟΒΕ, αλλά σας αντιτάσσω τι λέει η ΓΣΕΕ
που δεν ανεβάζει εκεί που λέτε τη µείωση των πραγµατικών απο-
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δοχών, αλλά στο 7,9% το 2010 και στο 3,5% το 2011. 
Επίσης, θέλω να πω ότι στη γενική τοποθέτησή σας περί τιµών

κ.λπ., καλό θα ήταν –για να µπορέσουµε να αποκαταστήσουµε
την πραγµατική εικόνα και να έχουµε µια βάση συζήτησης- να
βάλουµε στο πλάνο της συζήτησης τι έχουν επιβληθεί ως φόροι
στα προϊόντα κατανάλωσης και έχουν διαµορφώσει σε ένα µε-
γάλο ποσοστό την όποια αύξηση στις τιµές, όπως επίσης και τη
γενική τάση που υπάρχει σε όλο τον κόσµο για τις τιµές των χρη-
µατιστηριακώς καθοριζοµένων προϊόντων, που είναι και βασικά
διατροφικά προϊόντα –όπως τα δηµητριακά, τα άλευρα, τα οποία
καθορίζουν και την τιµή άλλων προϊόντων- που παρουσιάζουν µια
συνεχή, πολλαπλάσια αύξηση από εκείνη που παρουσιάζεται στα
προϊόντα. 

Όµως, ας έλθουµε στο θέµα των ενδοοµιλικών συναλλαγών.
Κύριε Παπαδηµούλη, η συζήτηση για τις ενδοοµιλικές συναλλα-
γές, έχει ξεκινήσει από τότε που την ανοίξαµε εµείς σαν Υπουρ-
γείο στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, όπου θέσαµε το
ζήτηµα και είπαµε ότι είναι η πρώτη φορά που ελληνική διοίκηση
φθάνει στο σηµείο να έχει πραγµατικά στριµώξει πολυεθνικούς
οµίλους και να τεκµηριώνει ενδοοµιλικές συναλλαγές. 

Για του λόγου το αληθές, σας προσκοµίζω σήµερα, µε χθεσινή
υπογραφή, το πρώτο πρόστιµο στην ιστορία της ελληνικής πο-
λιτείας, που τίθεται σε πολυεθνικό όµιλο –που είναι η «Philips Hel-
las ΑΒΕΕ»- της τάξης των 930.000 ευρώ για τεκµηριωµένες
ενδοοµιλικές συναλλαγές που είχε κάνει, όπως επίσης και για µη
παροχή επαρκών στοιχείων. 

Αυτή, λοιπόν, η κουβέντα, που ξεκίνησε µε ανάδειξη της πολι-
τικής ηγεσίας του Υπουργείου, προϋπέθετε κάποια βήµατα. 

Τα βήµατα αυτά, ήταν η εκπαίδευση µέσα στο Υπουργείο Ανά-
πτυξης και στη Γενική Γραµµατεία Εµπορίου του προσωπικού,
ούτως ώστε να µπορεί να κάνει ελέγχους ενδοοµιλικών συναλ-
λαγών, διότι ξέρετε ότι αυτή είναι µία πολύ δύσκολη διαδικασία
και είναι ζητούµενο σε όλες τις δηµόσιες υπηρεσίες όλων των
χωρών του κόσµου και της Ευρώπης και όχι µόνο της Ελλάδας.
Δεν είναι, δηλαδή, κάτι στο οποίο υπάρχει µία δεδοµένη τεχνο-
γνωσία και απλά εµείς οφείλουµε να την αντιγράψουµε ή να την
υιοθετήσουµε αλλά διαµορφώνεται. Εµείς πλέον διαµορφώ-
νουµε όλη αυτήν τη µεθοδολογία και εκπαιδεύουµε το προσω-
πικό, προκειµένου να µπορεί να ανταποκριθεί σ’ αυτές τις
απαιτήσεις.

Δεν είναι ένα το πρόσωπο, που κατά κόρον έχετε πει ότι ασχο-
λείται µε αυτά τα ζητήµατα κι έχει ακουστεί µέσα σ’ αυτήν τη
Βουλή. Είναι µία ολόκληρη υπηρεσία. Το ότι υπάρχει, πράγµατι,
ένας άνθρωπος, ο οποίος έχει κάνει τον προσωπικό του αγώνα
στη Γενική Γραµµατεία Εµπορίου, δεν σηµαίνει ότι ασχολείται
µόνο αυτός. Υπάρχουν πλέον των σαράντα φακέλων, οι οποίοι
ελέγχονται. Κι έχω δεσµευθεί προχθές σε τοποθέτησή µου ότι
θα υπάρξουν και άλλοι δέκα καινούργιοι, οι οποίοι ανοίγουν. 

Προχθές, απαντώντας σε ερώτηση συναδέλφου µας εδώ, είπα
ότι σύµφωνα µε τα στοιχεία που παρουσιάζουµε από τη µελέτη
της αγοράς, το τελευταίο χρονικό διάστηµα, παρουσιάζονται µε-
γάλες αποκλίσεις στις πωλήσεις µεγάλου γερµανικού πολυεθνι-
κού οµίλου ως προς την τιµολόγησή τους εδώ και στη Γερµανία
ή και σε άλλες χώρες της Ευρώπης. Κατ’ εµάς αυτό κατ’ αρχάς,
µπορεί να σηµαίνει ένδειξη ύπαρξης ενδοοµιλικών συναλλαγών
ή οποιασδήποτε άλλης παραβατικής συµπεριφοράς και γι’ αυτόν
το λόγο, η πολιτική ηγεσία έχει δώσει εντολή να σχηµατιστεί και
σχετικός φάκελος στο Υπουργείο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι υπάρχει ένας καθηµερινός πολύ
σκληρός αγώνας. Εσείς, καταψηφίσατε στο πρόσφατο πολυνο-
µοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών µία διάταξη, µε την οποία
προσπαθούσαµε να φτάσουµε στο σηµείο του να επιβάλουµε
αυτό το πρόστιµο και σας είπαµε ότι φέρνουµε αυτήν την διά-
ταξη, όχι για να ρυθµίσουµε συνολικά το ζήτηµα των ενδοοµιλι-
κών συναλλαγών αλλά µόνο για να λύσουµε αυτό το ζήτηµα της
επιβολής αυτού του προστίµου. Κι ήρθατε και µας καταγγείλατε
ότι δεν θέλουµε να λύσουµε το συνολικό νοµοθετικό θέµα της
χώρας και καταψηφίσατε τη σχετική διάταξη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε

Υπουργέ.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Με βάση αυτήν τη διάταξη
του πολυνοµοσχέδιου, βγήκε αυτή η απόφαση, κύριε Παπαδη-
µούλη. Γι’ αυτόν το λόγο σάς καλούµε, επειδή έχετε κι εσείς τον
ίδιο στόχο, να σταθείτε αρωγοί σ’ αυτήν την προσπάθεια που κά-
νουµε για πρώτη φορά στη χώρα µας να υπάρξει περιορισµός
του φαινοµένου των ενδοοµιλικών συναλλαγών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο ερωτών Βουλευτής
κ. Δηµήτρης Παπαδηµούλης έχει το λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Ξυνίδη, δυστυχώς για
εσάς η πολιτική κρίνεται εκ του αποτελέσµατος. Δεν είναι θέµα
προθέσεων. Ε, λοιπόν, σ’ αυτά τα χρόνια έχουν µειωθεί πολύ οι
αµοιβές, το κόστος εργασίας, πάτε να το µειώσετε άγρια και
απότοµα κι άλλο και την ίδια ώρα οι τιµές «τραβάν την ανηφόρα».
Έχουµε το φαινόµενο «ύφεση και πληθωρισµός» ταυτόχρονα κι
αυτό είναι προϊόν µιας κακής οικονοµικής πολιτικής, αλλά και
µίας διάλυσης του κράτους.

Η αδυναµία σας να περιορίσετε τη φοροδιαφυγή και την πα-
ραοικονοµία σάς έχει οδηγήσει τα τελευταία χρόνια σ’ ένα αµόκ
υπερφορολόγησης αυτών που ήδη πληρώνουν φόρους, σε µία
άγρια αύξηση των εµµέσων φόρων και αυτό φέρνει πληθωρισµό.
Η αναποτελεσµατικότητά σας να ελέγξετε και ενδοοµιλικές συ-
ναλλαγές και αισχροκέρδεια οδηγεί στο να φουντώνουν και να
εντείνονται οι πρακτικές των καρτέλ.

Σας ρώτησα πόσα πρόστιµα έχουν επιβληθεί και πόσα έχουν
εισπραχθεί. Δεν έχετε εισπράξει τίποτα κι εσείς µε τις υπηρεσίες
σας και η Επιτροπή Ανταγωνισµού που «λαγοκοιµάται» χρόνια.

Δικές σας υπηρεσίες µε δική σας έρευνα –όχι ο ΣΥΡΙΖΑ- διεπί-
στωσε ότι από εβδοµήντα προϊόντα πολυεθνικών εταιρειών στα
πενήντα στο ελληνικό ράφι η τιµή είναι πιο ακριβή από τη Γαλλία,
τη Γερµανία, τη Βρετανία, την Ιταλία, που έχουν διπλάσιες ή και
τριπλάσιες αµοιβές οι εργαζόµενοι.

Επίσης, µην µου λέτε τώρα ότι φέρατε τη σπουδαία ρύθµιση
για τις ενδοοµιλικές συναλλαγές. Απαντήστε µου γιατί, ενώ έχει
διαπιστωθεί µία τεράστια νοµοθετική «τρύπα» ανάµεσα στο νόµο
του 2008 και του 2009 –άλλος νόµος από το Υπουργείο Οικονο-
µικών και άλλος νόµος από το Υπουργείο Ανάπτυξης- που επι-
τρέπει στις πολυεθνικές να κάνουν πάρτι –και µιλάµε για τζίρο
100 δισεκατοµµυρίων ευρώ από τις πεντακόσιες πιο κερδοφόρες
εταιρείες στην Ελλάδα- τόσα χρόνια δεν έχετε κάνει τίποτα για
να κλείσετε πόρτες και παράθυρα νοµικά και να ενισχύσετε και
τους µηχανισµούς.

Μου είπατε ότι δεν είναι ένας, αλλά είναι ολόκληρη υπηρεσία.
Πόσοι είναι; Και πόσους φακέλους έχουν ελέγξει; Μου λέτε ότι
ασχολούνται µε σαράντα φακέλους. Ένας έχει τελειώσει. Πείτε
µου πόσοι έχουν τελειώσει, πόσα πρόστιµα έχουν επιβληθεί και
πόσα έχουν εισπραχθεί. 

Το αδελφάκι σας το Υπουργείο Οικονοµικών απάντησε σήµερα
ότι στην Ελλάδα των άγριων περικοπών, µισθών και συντάξεων,
της καλπάζουσας ανεργίας, της καλπάζουσας ύφεσης από τα
βεβαιωµένα πρόστιµα για φορολογικές παραβάσεις εισπράχθηκε
τη διετία 2010-2011 µόλις το 1%. 

Το ίδιο κάνετε και εσείς: είστε «ακριβοί στα πίτουρα και φτηνοί
στο αλεύρι». Βαράτε το µισθωτό, το συνταξιούχο –οριζόντιες πε-
ρικοπές- τον άνεργο, την εύκολη λύση και εκεί που υπάρχουν
λεφτά, αν περιορίσει κανείς τις κοµπίνες και τη φοροδιαφυγή,
έχουµε τρύπιους µηχανισµούς και δεν έχουµε πολιτική βούληση.

Δεν φταίτε για όλα αυτά εσείς προσωπικά. Περίµενα να έρθει
εδώ ο Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας.
Ελπίζω τουλάχιστον αυτά να τα είχε διαβάσει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Αναπληρωτής
Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σω-
κράτης Ξυνίδης έχει το λόγο. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Παπαδηµούλη, η
πραγµατικότητα και τα δεδοµένα δεν ανατρέπουν αυτά που λέω
εγώ, ανατρέπουν αυτά που λέτε εσείς. Όταν έρχεστε και µε
αυτόν τον τρόπο απευθύνεστε σε µια πολιτική ηγεσία που µόλις
χθες επέβαλε το πρώτο πρόστιµο στις ενδοοµιλικές και προχθές
ανακοινώθηκε ένα δυσθεώρητο πρόστιµο 16 εκατοµµυρίων ευρώ
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από την Επιτροπή Ανταγωνισµού για πολιτική που ακολούθησε
µεγάλη εταιρεία στην Ελλάδα, νοµίζω ότι τα γεγονότα εσάς δια-
ψεύδουν και όχι εµένα. 

Σε σχέση τώρα µε το νοµοθετικό ζήτηµα, έχουµε πει πάρα
πολλές φορές σε αυτήν την Αίθουσα ότι έχει ολοκληρώσει η νο-
µοπαρασκευαστική επιτροπή, η οποία έχει συσταθεί στο Υπουρ-
γείο Οικονοµικών, το έργο της, προκειµένου ακριβώς να άρει τις
όποιες αντιθέσεις υπάρχουν σε αυτά τα νοµοθετήµατα, τα οποία
αναφέρετε. Αυτή έχει ολοκληρώσει το έργο της. Είναι καθαρά
πλέον ζήτηµα εισαγωγής του νοµοθετήµατος, του σχεδίου νόµου
στη Βουλή. 

Άρα, προς τι όλη αυτή η επανάληψη των ερωτηµάτων, πέραν
του ότι απλά θέλετε να λέτε ότι υπάρχει ένα ζήτηµα και µία αβου-
λία από πλευράς της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Οικονο-
µικών και του Υπουργείου Ανάπτυξης να λύσει το συγκεκριµένο
ζήτηµα; 

Σας έχουµε πει ότι έχει παραδοθεί το πόρισµα της νοµοπαρα-
σκευαστικής επιτροπής και το σχέδιο νόµου έχει συνταχθεί και
θα εισαχθεί στη Βουλή. Από εκεί και µετά, έχει πάρει και αυτό το
δρόµο του και θα τακτοποιηθεί. 

Τώρα, για να ολοκληρώσω την απάντηση που σας έδωσα πριν,
είναι πάρα πολύ εύκολο να συνδέετε και να δαιµονοποιείτε ένα
µόνο παράγοντα σε σχέση µε το τι φταίει για τις τιµές στην
αγορά και να το συσχετίζετε και αυτό µε την αγοραστική δύναµη
των πολιτών σε µία τέτοια συγκυρία. Όµως, αυτό δεν είναι ορ-
θολογιστική προσέγγιση που δίνει απαντήσεις και λύσεις. Ας τα
ξεχωρίσουµε, λοιπόν. 

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να µιλήσω για τα ζητήµατα της όποιας
αύξησης στις τιµές υπάρχει. Ξέρετε και εσείς ότι τα διάφορα
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης χρησιµοποιούν τα στοιχεία που

εµείς για πρώτη φορά δίνουµε στη δηµοσιότητα από τις έρευνες
που κάνουµε από την Υπηρεσία Εποπτείας της Αγοράς, ακριβώς
για να µπορούν οι καταναλωτές πλέον να έχουν τα στοιχεία και
να κρίνουν για το τι συµβαίνει στην αγορά, να βγάζουν τα συµ-
περάσµατά τους και να διαµορφώνουν και αυτοί καταναλωτική
συνείδηση. Είναι η πρώτη φορά που δώσαµε επώνυµα στοιχεία
εταιρειών µε τις διαφορές τιµών σε προϊόντα που πωλούνται σε
διάφορες χώρες, ακριβώς για να µπορούµε όλοι εµείς να έχουµε
εκείνα τα στοιχεία που θα µας οδηγήσουν στις σωστές επιλογές.
Δεν µπορεί, λοιπόν, να κατηγορούµαστε γι’ αυτό, πράγµα που
κάνετε εσείς σήµερα. 

Τι πρέπει να κάνουµε; Θα πρέπει να επιµερίσουµε σωστά το τι
ευθύνεται για τις όποιες αυξήσεις των τιµών. Είναι άλλη η αιτία
για την επιβάρυνση από πέρυσι µέχρι φέτος µε όλους αυτούς
τους φόρους που επιβλήθηκαν και ιδίως την αύξηση του ΦΠΑ,
είναι άλλη αιτία για βασικά καταναλωτικά προϊόντα που η τιµή
τους καθορίζεται χρηµατιστηριακά σε όλο τον κόσµο και λόγω
της διατροφικής κρίσης που υπάρχει παρουσιάζουν µία πολύ µε-
γάλη αύξηση της τάξης του 20%, 25%, 30% -και αυτή η αγορά
σε πολύ υποδεέστερο βαθµό έρχεται στην Ελλάδα ως αύξηση
των τιµών- και είναι άλλη η αιτία για την κατάχρηση της δεσπό-
ζουσας θέσης, τη δηµιουργία των καρτέλ, το θέµα των ενδοοµι-
λικών συναλλαγών, που βεβαίως εκεί πρέπει να επικεντρώσει
κυρίως πλέον το κράτος τη µεγάλη του προσπάθεια, γιατί είναι
ο µόνος παράγοντας που αυτήν τη στιγµή µπορούµε να πολεµή-
σουµε. Νοµίζω ότι µε αποδείξεις, µε πραγµατικά περιστατικά, µε
αποφάσεις εµείς αποδεικνύουµε ότι αυτήν τη µάχη τη δίνουµε
καθηµερινά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 17/8/23-1-2012 επίκαιρη επερώ-
τηση των Ανεξαρτήτων Βουλευτών, κ.κ. Θεοδώρας (Ντόρας)
Μπακογιάνη, Ελευθερίου Αυγενάκη, Χρήστου Μαρκογιαννάκη
και Γεωργίου Κοντογιάννη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Οικονοµικών, σχετικά µε την
αύξηση του παραεµπορίου και του λιανεµπορίου.

Πριν δώσω το λόγο στην επερωτώσα κ. Μπακογιάννη, θα
ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Γραµµατέας της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, µε επιστολή του
στον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο, ορίζει Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο για τη σηµερινή συζήτηση το Βουλευτή
Αττικής κ. Γεώργιο Βλάχο.

Επίσης, ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλίας Πολατίδης µε επιστολή
προς τον Πρόεδρο της Βουλής µας κάνει γνωστό ότι Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού θα
είναι ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.

Επίσης, µε επιστολή του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξη Τσίπρα, ορίζεται Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος για τη συζήτηση της σηµερινής επερώτησης ο κ.
Δηµήτριος Παπαδηµούλης.

Το λόγο έχει η επερωτώσα κ. Θεοδώρα Μπακογιάννη.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελ-

φοι, η Βουλή είναι άδεια. Οι Βουλευτές έχουν φύγει. Έξω στον
κόσµο ξεχειλίζει η οργή και η απόγνωση. 

Από εχθές το βράδυ, οι Έλληνες παρακολουθούν να παίζεται
ένα απίστευτα κακό θέατρο σκιών, τους Αρχηγούς των τριών
κοµµάτων της συγκυβέρνησης επί τέσσερις ηµέρες να διαπραγ-
µατεύονται µέσω του κ. Βενιζέλου και του κ. Παπαδήµου µε την
τρόικα, προσπαθώντας και συµφωνώντας στο τέλος σ’ ένα από
τα πιο δύσκολα πακέτα τα οποία έχουν ποτέ συνοµολογηθεί σ’
αυτή τη χώρα και διαφωνώντας –λέει- για 350 εκατοµµύρια
ευρώ! 

Στα 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, κύριε Υπουργέ, σας έλειψαν
αυτά τα 350 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτή η Κυβέρνηση δεν µπόρεσε
µέσω των Υπουργών της, οι οποίοι έχουν το µυαλό στους στις
εκλογές και όχι βεβαίως στις επόµενες γενιές, να περικόψει δα-
πάνες 350 εκατοµµυρίων ευρώ, για να µη γίνει ρεζίλι για άλλη
µία φορά το ελληνικό πολιτικό σύστηµα και να δώσει αφορµή
στους εχθρούς µας –στους κακοπροαίρετους, στους καλοπρο-
αίρετους εταίρους οι οποίοι κάτι πρέπει να πουν και στη δική
τους Βουλή- να βρουν πάτηµα «σας λείπουν 350 εκατοµµύρια
ευρώ από το πακέτο»!

Εκεί καταντήσαµε, κύριε Υφυπουργέ. Εκεί κατάντησε ένα ολό-
κληρο πολιτικό σύστηµα εχθές. Και λυπούµαι πάρα πολύ γι’
αυτό, διότι το ελάχιστο το οποίο θα µπορούσατε να κάνετε, είναι
να κάνετε δεκτή την πρόταση της Δηµοκρατικής Συµµαχίας και
να βγείτε για λόγους συµβολικούς, αλλά και ουσιαστικούς, να
περικόψετε τις πολιτικές δαπάνες, να περικόψετε κατά 50% τις
δαπάνες της Βουλής των Ελλήνων, να περικόψετε τις δαπάνες
της αµοιβής και των συντάξεων των Βουλευτών, των συντάξεων
ευρύτερα του δηµοσίου, να περικόψετε κατά 50% τις δαπάνες
της ΕΡΤ. Την ώρα που η Ελλάδα θεωρητικώς αγωνιά για το
αύριο, είναι η ώρα που επέλεξε η ΕΡΤ να κλείσει τους δέκτες της
και να απεργήσει.

Αυτά τα 350 εκατοµµύρια ευρώ έπρεπε να τα έχετε βρει, κύριε
Υπουργέ. Και έπρεπε να τα έχετε βρει, διότι αυτά έδωσαν τώρα
την αφορµή να χλευάζει ολόκληρη η Ευρώπη ένα πολιτικό σύ-
στηµα, το οποίο πράγµατι είναι ένα πολιτικό σύστηµα που πνέει
τα λοίσθια. Τι είδαµε εχθές; Είδαµε τον κ. Ευάγγελο Βενιζέλο να
πηγαίνει στο ECOFIN και ως αρµόδιος Υπουργός να µην έχει
βρει να κλείσει ολόκληρο το πακέτο.

Τι είδαµε εχθές; Είδαµε τον κ. Αντώνη Σαµαρά να βγαίνει και
να κάνει διάγγελµα στον ελληνικό λαό ότι µέσω του κ. Παπαδή-
µου και του κ. Βενιζέλου κατάφερε να διαπραγµατευτεί και να
πετύχει, τι; Δεν έχει καταλάβει κανένας. Όµως, την ίδια ώρα

έστελνε το αντίθετο µήνυµα προς το εξωτερικό απ’ αυτό το
οποίο έστελνε ο Υπουργός της Κυβέρνησής σας.

Είδαµε τον κ. Καρατζάφέρη ο οποίος µας απήγγειλε Καβάφη,
µας απήγγειλε και στίχους των Beatles και µετά από αυτό κατέ-
θεσε και 1.000 ευρώ στην τράπεζα, διότι έτσι, λέει, έκανε σκόνη
την κ. Άγγελα Μέρκελ και της απέδειξε ότι θα µείνουµε στην Ευ-
ρώπη. 

Είναι ντροπή αυτά που συµβαίνουν. Αδικούν τον ελληνικό λαό,
αδικούν το επίπεδο των Ελλήνων. Δίνουν πράγµατι επιχειρήµατα
σε όλους εκείνους, οι οποίοι έρχονται και χλευάζουν σήµερα τη
χώρα µας. Δεν έπρεπε ποτέ να είχε γίνει αυτό αποδεκτό. 

Τρίτος και τελευταίος ο κ. Παπανδρέου, ο οποίος έγινε εσχά-
τως αντιµνηµονιακός, όπως πληροφορούµαι, κύριε Πρωτόπαπα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Είναι λάθος η πληροφόρησή σας. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Είναι, λέει, εναντίον του µνηµο-

νίου. Αυτός έφυγε κρυµµένος. Κρύφτηκε. Διότι, σου λέει, πίσω
από αυτήν την Κυβέρνηση καλύτερα να κρυφτώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι θλιβερή η κατάσταση. Κι
αν έχουµε φτάσει µέχρι εδώ, έχουµε φτάσει γιατί δεν έγινε καµ-
µία από τις διαρθρωτικές αλλαγές εδώ και δυόµισι χρόνια. Προ-
τιµήσατε, κύριοι της Κυβέρνησης, να κόψετε χρήµατα από τον
Έλληνα συνταξιούχο, από τον Έλληνα µισθωτό του ιδιωτικού
τοµέα, απ’ αυτόν ο οποίος σήκωσε το βάρος. Κι έχει σήµερα ένα
εκατοµµύριο ανέργους η χώρα, διότι εσείς δεν τολµήσατε να κά-
νετε καµµία, µα καµµία διαρθρωτική αλλαγή, διότι εσείς προτι-
µήσατε να µην τα βάλετε µε τα σπλάχνα σας, να κρατήσετε τους
κοµµατικούς σας στρατούς και να αφήσετε τον Έλληνα µισθωτό
και τον Έλληνα συνταξιούχο απροστάτευτο. Αυτή είναι η αλή-
θεια. Αυτό πληρώνουµε σήµερα. 

Κι έρχοµαι στο θέµα του λαθρεµπορίου, που αφορά την επε-
ρώτηση, την οποία κάνουµε και δεν την κάνουµε τυχαία, κύριε
Υφυπουργέ. Την κάνουµε για να αποδείξουµε ότι δεν κάνατε τη
δουλειά σας όλα αυτά τα χρόνια. Δεν κάνατε την κανονική σας
δουλειά. Απλώς βλέπετε, παρακολουθείτε και κρίνετε. Έχετε
γίνει κι εσείς σαν τους δηµοσιογράφους, κριτές των υπολοίπων
συνάδελφών σας κατά προτίµηση και των υπολοίπων κοµµάτων.
Όµως, τη δουλίτσα την οποία σας έδωσε εντολή ο ελληνικός
λαός να κάνετε, δεν την κάνετε. Απόδειξη είναι το λαθρεµπόριο.

Συγκεκριµένα, βάσει στοιχείων του ΟΟΣΑ και του Ινστιτούτου
Εµπορίου και Υπηρεσιών της Εθνικής Συνοµοσπονδίας Ελληνι-
κού Εµπορίου, ο τζίρος του παράνοµου εµπορίου ανέρχεται σε
69 δισεκατοµµύρια ευρώ ετησίως ή άλλως 30% του ΑΕΠ, εκ των
οποίων υπολογίζεται ότι 20 µε 25 δισεκατοµµύρια προέρχονται
από το παραεµπόριο. Με αυτόν τον τρόπο τα δηµόσια ταµεία
στερούνται 9 δισεκατοµµύρια ευρώ τουλάχιστον, λόγω µη κατα-
βολής ΦΠΑ, δασµών και ασύλληπτης φορολογητέας ύλης.

Θυµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 350 εκατοµµύρια ψά-
χναµε. Για 350 εκατοµµύρια «γίναµε «ρόµπα» εχθές. Παρ’ όλα
αυτά, ο κρατικός µηχανισµός και οι ελεγκτικοί µηχανισµοί πα-
ρουσιάζουν απόλυτη αδυναµία να καταπολεµήσουν το φαινό-
µενο, επιτρέποντας σε επιτηδείους να θησαυρίζουν εις βάρος
της χώρας και των Ελλήνων πολιτών. 

Σύµφωνα δε µε την τελευταία έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής για την προστασία των δικαιωµάτων πνευµατικής ιδιοκτησίας
από τα τελωνεία της ΕΕ η Ελλάδα κατέχει µία µοναδική πρωτιά
σε κατασχέσεις προϊόντων αποµιµήσεων, αγγίζοντας τα 22 εκα-
τοµµύρια τεµάχια µόνο τον προηγούµενο χρόνο.

Κύριε Υπουργέ, το Υπουργείο Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικό-
τητας υπολογίζει, µε βάση τα στοιχεία που µας δώσατε, ότι έχετε
δώσει δέκα χιλιάδες άδειες πλανόδιου εµπορίου. Σήµερα που µι-
λάµε, οι µικροπωλητές είναι τριακόσιες χιλιάδες, το οποίο πρα-
κτικώς σηµαίνει ότι το φαινόµενο είναι τελείως µα τελείως
ανεξέλεγκτο.

Πού οδηγεί αυτό το φαινόµενο; Οδηγεί στο να κλείνουν µαγα-
ζιά, στο να µην µπορούν να είναι ανταγωνιστικά βεβαίως τα µα-
γαζιά που πληρώνουν ΦΠΑ, που πληρώνουν ρεύµα, που πληρώ-
νουν υποχρεώσεις, που πληρώνουν υπαλλήλους, να κλείνουν τα
µαγαζιά και να θησαυρίζει το παραεµπόριο. 

Τι θα µπορούσε να γίνει; Κατά τη γνώµη µου είναι απλό. Θα
έπρεπε από τα τελωνεία της χώρας να γίνεται ένας σοβαρός
έλεγχος για το τι πραγµατικά µπαίνει µέσα, να µην µου λένε από
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τις Σέρρες µέχρι την Κρήτη ότι κυκλοφορούν ουσιαστικά ελεύ-
θεροι όλοι αυτοί οι οποίοι πωλούν ό,τι θέλουν να πουλήσουν σε
ολόκληρη τη χώρα.

Να στείλετε το ΣΔΟΕ, κύριε Υπουργέ, όταν µπαίνουν οι τερά-
στιες νταλίκες στο κέντρο της Αθήνας. Αν κυκλοφορήσετε στις
δύο ή τρεις το πρωί, θα τους δείτε να ξεφορτώνουν µε όλη τους
την άνεση όλα αυτά τα λαθραία προϊόντα και την άλλη µέρα να
τα ρίχνουν στην αγορά. Να ψηφίσετε ένα νόµο άµεσης κατα-
στροφής των κατασχεµένων. Εγώ, όταν ήµουν δήµαρχος Αθη-
ναίων, τα κατέστρεφα σχεδόν παράτυπα. Δεν είχα απόλυτα τη
νοµική κάλυψη, αλλά είχα βρει µία ερµηνεία και τα κατέστρεφα
επί µονίµου βάσεως. Σήµερα καταστρέφεται το 1/10 των προϊόν-
των και βεβαίως, µετά ξαναπέφτουν στην αγορά.

Κύριε Υπουργέ, το µεγαλύτερο πρόβληµα σ’ αυτήν τη χώρα
σήµερα, ασχέτως του «πακέτου», ασχέτως µε το τι θα γίνει για
την ευρωπαϊκή προοπτική της χώρας, είναι η ανεργία. Δεν κάνετε
τη δουλειά σας, δεν κάνουν τη δουλειά τους το Υπουργείο Προ-
στασίας του Πολίτη, το Υπουργείο Οικονοµικών και το Υπουργείο
Ανάπτυξης. Εδώ δεν είναι θέµα να διαβάσουµε ή να µη διαβά-
σουµε τι λέει το µνηµόνιο, αλλά είναι η δουλειά την οποία είµαστε
υποχρεωµένοι µε βάση το νόµο να κάνουµε. Με το να µην κάνετε
τη δουλειά σας, ουσιαστικά αυξάνετε την ανεργία σ’ αυτή τη
χώρα και χάνετε πόρους. Αν η Ελλάδα κατάντησε εκεί που κα-
τάντησε είναι διότι ακριβώς πόρους που θα δικαιούτο να έχει ο
ελληνικός λαός, δεν τους έχει σήµερα διότι απλούστατα η Κυ-
βέρνησή σας δεν εννοεί να κάνει το αυτονόητο.

(Χειροκροτήµατα)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το

λόγο για λίγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Επί προσωπικού ή για

µία παρέµβαση;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Για µία µικρή παρέµβαση, αν επι-

τρέπετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η κ. Μπακογιάννη είναι πάντα προσεκτική στο λόγο της, αλλά

φοβάµαι ότι σήµερα µε µία ατυχή έκφραση αδίκησε ιδιαίτερα,
τόσο το ΠΑΣΟΚ, όσο και τον Πρόεδρό του. 

Θέλω να πω στην κ. Μπακογιάννη ότι γνωρίζει πολύ καλά πως
ο Γιώργος Παπανδρέου κράτησε και κρατάει ιδιαίτερα υπεύθυνη
στάση, παρά το κόστος που αντικειµενικά αυτή επιφέρει, προ-
κειµένου να εξασφαλίσει τη σωτηρία και τη θετική διέξοδο για
τη χώρα. Ειδικά σ’ αυτή την κρίσιµη φάση που περνάµε τόσο ο
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, όσο και ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών κ. Ευάγγελος Βενιζέλος µε τη σηµαν-
τική, στιβαρή και υπεύθυνη διαπραγµάτευσή του συνέβαλαν ιδι-
αίτερα, ώστε η χώρα να µπορεί να ελπίζει ακόµα. Καλό θα είναι,
λοιπόν, πριν χρησιµοποιήσουµε εκφράσεις, ειδικά σ’ αυτή την
κρίσιµη περίοδο, να σκεφτούµε πού είµαστε και πώς πρέπει να
ενώσουµε τις δυνάµεις µας για να προχωρήσουµε.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Δεν χρειάζεται κανένα σχόλιο.
Εσωκοµµατικό όφελος έχει ο κύριος Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος από τα καλά λόγια που λέει για τον τέως Πρόεδρό του
και για τον επόµενο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα σας καλύψω εγώ,
κυρία Μπακογιάννη, γιατί ξέρω πολύ καλά ότι σ’ όλη σας τη δια-
δροµή προσέχετε πάρα πολύ τα λόγια σας. Η κ. Μπακογιάννη
πάντα µιλάει σεµνά σε σχέση µ’ αυτά που συµβαίνουν.

Το λόγο έχει ο Ανεξάρτητος Βουλευτής κ. Ελευθέριος Αυγε-
νάκης.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρωτόπαπα, µη «βάζετε το χέρι σας στη φωτιά» γι’ αυτά

που λέτε περί υπευθυνότητας του κ. Παπανδρέου, διότι οι ίδιοι
σας οι σύντροφοι, οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ θα σας «αδειάσουν»,
όχι κάποιος άλλος συνάδελφος από άλλα κόµµατα ή οι πολίτες
που είναι στην πλατεία Συντάγµατος και µας ακούνε και µας βλέ-
πουν αυτή την ώρα, οπότε περί υπευθυνότητας και περί ευθυνών
ας µη µιλήσουµε αυτή την ώρα. Νοµίζω ότι δεν δικαιούται κανέ-
νας να οµιλεί, ειδικά αυτή την κρίσιµη ώρα.

Κύριε Υπουργέ, σας καταθέσαµε αυτή την επίκαιρη επερώ-
τηση, διότι έκπληκτοι και εµείς, αλλά και όλοι οι Έλληνες πολίτες

παρακολουθούµε τις τελευταίες µέρες το θέατρο του παραλό-
γου, που έχει στηθεί µε τις ολοένα και αναβαλλόµενες συναντή-
σεις των πολιτικών Αρχηγών, που θα κρίνουν το µέλλον το δικό
µας, αλλά και των παιδιών µας. Με περισσή υποκρισία τα κόµ-
µατα που συµµετέχουν στην Κυβέρνηση, ΠΑΣΟΚ, Νέα Δηµοκρα-
τία και ΛΑΟΣ, επιχειρούν µε µία καθαρά προεκλογική ρητορική
–το είδαµε και χθες το βράδυ στο διάγγελµα του κ. Σαµαρά- να
πείσουν τους πολίτες ότι είναι άµοιροι ευθυνών για την τραγική
κατάσταση στην οποία έχει φτάσει σήµερα η χώρα µας και όπου
βεβαίως βιώνουµε ό,τι βιώνουµε και θα βιώσουµε ό,τι θα βιώ-
σουµε.

Την ώρα που αναζητούνται αγωνιωδώς 325 εκατοµµύρια, το
κράτος, δηλαδή εσείς, κύριε Υπουργέ, δεν κάνετε καλά τη δου-
λειά σας και χάνονται δισεκατοµµύρια κάθε χρόνο από διαφυ-
γόντα φορολογικά κέρδη. Την ώρα δηλαδή που αποφεύγετε να
αντιµετωπίσετε το πρόβληµα κατάµατα, την ώρα που αποφεύ-
γετε να τα βάλετε πιθανόν και µε κοµµατικούς «στρατούς», απο-
φασίζετε και οι τρεις Αρχηγοί µαζί -στα πλαίσια της υπευθυνό-
τητας που είπε ο κ. Πρωτόπαπας- να περικόψετε οριζόντια µι-
σθούς και συντάξεις, πέρα από τις µειώσεις που έγιναν µέχρι
πρότινος.

Τα φαινόµενα του παραεµπορίου και του λαθρεµπορίου είναι
πλέον σε έξαρση, από τους δεκάδες µικροπωλητές στους σταθ-
µούς του µετρό µέχρι σοβαρότατες περιπτώσεις λαθρεµπορίου
καυσίµων µε τζίρο δισεκατοµµυρίων. Δεν είµαστε αντιµέτωποι
µόνο µε παράνοµες δραστηριότητες, αλλά και µε µια κυριολε-
κτική οικονοµική αφαίµαξη, αφού οι απώλειες εσόδων για το ελ-
ληνικό κράτος είναι τεράστιες. 

Η ειρωνεία είναι ότι την ίδια ώρα που δεν καταφέρνουν οι τρεις
αρχηγοί, τα τρία µεγάλα µυαλά της χώρας µας και ο κ. Παπαδή-
µος, να εξασφαλίσουν τα 325 εκατοµµύρια, για να κλείσει τη συµ-
φωνία όπως-όπως, εσείς κλείνετε τα µάτια στην πραγµατικότητα
και ζείτε σε άλλο κόσµο. Ποιος αλήθεια µπορεί να εµπιστευθεί
σήµερα τους θιασώτες Καρατζαφέρη, Παπανδρέου, Σαµαρά; 

Το πρόβληµα εντείνεται µέρα µε τη µέρα, χωρίς να υπάρχει
ουσιαστική πολιτική και ουσιαστική πρόθεση αντιµετώπισής του.
Και αυτό φαίνεται, αποδεικνύεται. Στα µεγάλα αστικά κέντρα,
αλλά και στην περιφέρεια µε την ίδια συχνότητα και ένταση
πλέον πωλούνται αµφιβόλου ποιότητας αντικείµενα πάσης φύ-
σεως, συχνά από παράνοµους µετανάστες, που µπορούν να εγ-
κυµονούν κινδύνους για την ασφάλεια και την υγεία των κατανα-
λωτών, καθώς δεν υπάρχει κανένας, µα κανένας, έλεγχος. Κατα-
πατούν δρόµους και πεζοδρόµια, τα οποία εσείς αγνοείτε να βλέ-
πετε, ενώ δηµιουργείται ένα ιδιαίτερα αντιαισθητικό θέαµα σε
περιοχές τουριστικού ενδιαφέροντος. Τόνοι παράνοµοι προϊόν-
των πάσης φύσεως φτάνουν στη χώρα µας στη συντριπτική τους
πλειοψηφία από τα λιµάνια του Πειραιά και της Θεσσαλονίκης. 

Υπολογίζεται ότι ένα στα τρία προϊόντα που κυκλοφορούν
στην αγορά είτε από αποµίµηση είτε διακινούνται από τα κυκλώ-
µατα παραεµπορίου, κυκλοφορούν χωρίς φυσικά να εκδίδονται
νόµιµες αποδείξεις και παραστατικά. Ο καταναλωτής συχνά δεν
µπορεί να διαχωρίσει το ασφαλές, νόµιµο, πιστοποιηµένο προϊόν,
από την αποµίµηση και βρίσκεται φυσικά εκτεθειµένος και σε οι-
ονεί κινδύνους.  

Δέκα χιλιάδες άδειες, όπως είπε η κ. Μπακογιάννη, Πρόεδρος
της Δηµοκρατικής Συµµαχίας, είναι νόµιµες, σύµφωνα µε τα στοι-
χεία που εσείς µας δώσατε, κύριε Υπουργέ και έχουν χορηγηθεί
από το ίδιο το Υπουργείο Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας σε πωλητές που δραστηριοποιούνται στο πλανόδιο εµ-
πόριο.  Υπολογίζεται ότι είναι άλλοι 350.000 παράνοµοι πλανόδιοι
µικροπωλητές, οι οποίοι πωλούν τα προϊόντα τους σε ολόκληρη
την Ελλάδα. Εκφράζονται φόβοι ότι ο συγκεκριµένος αριθµός
µπορεί να είναι πολύ µεγαλύτερος, αφού επί της ουσίας δεν
υπάρχει καµµία επίσηµη καταγραφή και όλα αυτά είναι εκτιµή-
σεις, βεβαίως. Χαρακτηριστικά να αναφέρω ότι οι βεβαιωµένες
παραβάσεις σηµείωσαν αύξηση το 2011 που έφτασε στο 200%. 

Όλα αυτά συµβαίνουν σε µια περίοδο που η ύφεση έχει επη-
ρεάσει σηµαντικά το ελληνικό εµπόριο και την εύρυθµη λειτουρ-
γία της αγοράς. Η χαµηλή και συχνά εξευτελιστική τιµή των
παράνοµων προϊόντων κερδίζει κατά κράτος τον ανταγωνισµό
και τα καταστήµατα που λειτουργούν καθ’ όλα νόµιµα, υπό αυτή
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την πίεση δεν µπορούν και δεν είναι σε θέση να ανταπεξέλθουν
στις υποχρεώσεις τους. Και έτσι, ένα στα τέσσερα καταστήµατα
στην Αθήνα κλείνει και πολύ περισσότερα λουκέτα µπαίνουν σε
καταστήµατα της επαρχίας.

Θα περάσω τώρα στα πιο σοβαρά προβλήµατα, καθώς τα
ποσά που διακυβεύονται εδώ είναι τεράστια. Και δεν είναι άλλα,
κύριε Υπουργέ -φαντάζοµαι δεν το ακούτε πρώτη φορά- από τη
µάστιγα του λαθρεµπορίου. Σηµαντικά κενά του νόµου, αλλά και
η πλέον αποδεδειγµένη αδυναµία των ελεγκτικών και διωκτικών
αρχών να αντιµετωπίσουν το πρόβληµα του λαθρεµπορίου καυ-
σίµων, είναι τα δυο βασικά σηµεία που εκµεταλλεύονται οι επι-
τήδειοι και απλώνουν τα πλοκάµια τους σε ολόκληρη τη χώρα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τα κέρδη από το λαθρεµπόριο καυσίµων είναι πολλών δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ, ενώ όσες προσπάθειες και αν έχουν γίνει κατά
καιρούς από τα αρµόδια Υπουργεία για να πατάξουν το φαινό-
µενο, δεν µπορούν επί της ουσίας να το ελέγξουν. 

Ως παράπλευρες απώλειες του λαθρεµπορίου είναι η δραµα-
τική µείωση της απασχόλησης, η µη καταβολή ασφαλιστικών ει-
σφορών και αθέµιτος ανταγωνισµός που οδηγεί σε λουκέτα
πολλών καταστηµάτων. Σε συνδυασµό µε την έκρηξη του παρα-
εµπορίου σε όλη τη χώρα, το σύνολο των παράνοµων δραστη-
ριοτήτων υπολογίζεται ότι ξεπερνά το 30% του ΑΕΠ, όπως
ανακοίνωσε και η Εθνική Συνοµοσπονδία Ελληνικού Εµπορίου. 

Εκφράζω, αυτή την ώρα, κύριε Υπουργέ, όχι µόνο την αγωνία
του πολιτικού κόσµου, αλλά και όλο το σύνολο Ελλήνων πολιτών,
Ελλήνων επαγγελµατιών. Υπάρχει αλήθεια σχεδιασµός, ώστε να
καταπολεµηθεί άµεσα το φαινόµενο του παραεµπορίου που
πλήττει την εύρυθµη λειτουργία της ελληνικής αγοράς; Λέω
µήπως έχετε κάτι στο µυαλό σας να µας το πείτε, έστω αυτή την
ώρα. 

Είναι πλέον επιτακτική η ανάγκη να υιοθετηθεί µια συγκεκρι-
µένη πολιτική, ώστε να εξαλειφθεί η λαθραία διακίνηση των καυ-
σίµων. Να ένα παράδειγµα διαρθρωτικής τοµής που µπορεί να
φέρει άµεσα αποτελέσµατα, τοµές, δηλαδή, ή παραδείγµατα
που βδοµάδες τώρα, µέρες τώρα και εν όψει της διαπραγµάτευ-
σης ως Δηµοκρατική Συµµαχία σας είχαµε ζητήσει να εξετάσετε. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε και ευχαριστώ για την ανοχή σας.
Κύριε Υπουργέ, «σπάστε αυγά» µε τους κοµµατικούς στρα-

τούς και υπερασπιστείτε τον Έλληνα πολίτη, που γι’ άλλη µια
φορά από τη δική σας ατολµία και τη δική σας ανικανότητα πλη-
ρώνει και θα πληρώσει, όπως φαίνεται, και πολύ περισσότερα.
Είστε υπαίτιοι γι’ αυτήν την εξόντωση του µικροµεσαίου επαγ-
γελµατία εµπόρου.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι την Παρα-
σκευή 17 Φεβρουαρίου 2012 και ώρα 10.00 πµ., θα διεξαχθεί η
προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση, σύµφωνα µε το άρθρο 143
του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του Προέδρου της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Αλέξη Τσίπρα, σε επί-
πεδο Αρχηγών κοµµάτων, σχετικά µε τις κρίσιµες εξελίξεις και
τη στάση που θα κρατήσει η ελληνική κυβέρνηση για το PSI, τη
νέα δανειακή σύµβαση και τα νέα µέτρα.

Το λόγο έχει ο Ανεξάρτητος Βουλευτής του Νοµού Χανίων κ.
Χρήστος Μαρκογιαννάκης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κυρία και κύριοι συνάδελφοι,
η κοινωνία βρίσκεται σε απόγνωση. Και βρίσκεται σε απόγνωση
γιατί είναι απογοητευµένη, διότι δεν πιστεύει σε ένα καλύτερο
αύριο, διότι καλπάζει η ανεργία, διότι βλέπει να µειώνεται το ει-
σόδηµα, να µειώνεται η σύνταξη και προπάντων εκείνο το οποίο
βλέπει έχει να κάνει µε πολιτικές ηγεσίες κοµµάτων, που συµµε-
τέχουν σ’ αυτήν την Κυβέρνηση, οι οποίες είναι κατώτερες των
περιστάσεων. Αντί για σοβαρότητα, αντί για ενότητα, αντί για
κοινή προσπάθεια για το καλό του τόπου, βλέπουµε να διαγκω-
νίζονται οι πολιτικοί ηγέτες σε λαϊκισµό, στο να δείξουν ποιος πέ-
τυχε περισσότερα, ποιος πάλεψε καλύτερα, ποιος απήγγειλε
ποιήµατα καλύτερα και γενικά σε έλλειψη σοβαρότητας, οβιδια-
κές µεταµορφώσεις -δεν θέλω να πω την κακόηχη λέξη- που κά-

νουν τον καθένα από αυτούς να δείχνει ότι κάθε στιγµή εκείνο
το οποίο τον ενδιαφέρει είναι τι αρέσει στην κοινή γνώµη για να
το πει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κοινωνία κουράστηκε. Και
όταν µια κοινωνία κουράζεται, γίνεται επικίνδυνη. Και αυτό που
έχει τονίσει κατ’ επανάληψη η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµ-
µαχίας, ότι θα πρέπει προπάντων να προσέξουµε αυτή η κοινω-
νία να µην εκραγεί, είναι περισσότερο επίκαιρο από ποτέ άλλοτε. 

Έρχοµαι τώρα στο θέµα το οποίο θίγεται από την επίκαιρη
επερώτηση, την οποία έχουµε καταθέσει. 

Κύριοι συνάδελφοι, το µέγεθος του προβλήµατος είναι τερά-
στιο. Εξετέθη από τους προλαλήσαντες συναδέλφους, από την
κ. Μπακογιάννη και τον κ. Αυγενάκη και είναι κοινός τόπος πως
το 30% σήµερα του ΑΕΠ καλύπτεται από την παραοικονοµία και
ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι της παραοικονοµίας είναι το λαθρεµ-
πόριο, είναι το παραεµπόριο. Λαθρεµπόριο πετρελαίου, λαθρεµ-
πόριο χρυσού, λαθρεµπόριο τσιγάρων, λαθρεµπόριο υφασµά-
των, λαθρεµπόριο παντός είδους και εµπορεύµατος. Δεν νοµίζω
ότι χρειάζεται να καταβάλει κανείς µεγάλο κόπο, για να αντιλη-
φθεί το µέγεθος του προβλήµατος. Οι απώλειες εσόδων του κρά-
τους είναι πάρα πολύ µεγάλες. Ελέχθη προηγουµένως -και
επαναλαµβάνω- ότι όταν σήµερα η ελληνική οικονοµία στενάζει
κυριολεκτικά και το κράτος εξευτελίζεται στο εξωτερικό για λίγες
εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ και χάνονται τόσα δισεκατοµµύ-
ρια από το λαθρεµπόριο και το παραεµπόριο, αντιλαµβάνεται κα-
νείς το µέγεθος του προβλήµατος. 

Κύριοι συνάδελφοι, ειδικότερα όσον αφορά το παραεµπόριο,
αυτό έχει πολλές αιτίες. Πρώτα απ’ όλα, είναι ελλιπής η νοµοθε-
σία, κύριε Υπουργέ. Από την άλλη µεριά, παρατηρείται είτε θε-
τική είτε αρνητική σύγκρουση αρµοδιοτήτων. Δεν επιλαµβά-
νονται οι µεν διότι νοµίζουν ότι είναι αρµόδιοι οι δε, ή νοµίζουν
και οι δύο ότι είναι αρµόδιοι, µε αποτέλεσµα να µην πηγαίνει κα-
νένας να επιληφθεί του προβλήµατος. Γενικότερα έχουµε αυτό
το φαινόµενο που στην ουσία αφήνει ελεύθερο τον καθένα, ο
οποίος θέλει να ασχοληθεί ειδικά µε το παραεµπόριο, που έχει
τροµακτικές συνέπειες, όποτε θέλει και όπως θέλει.

Η διαφορά είναι µια άλλη αιτία, η οποία έχει να κάνει επίσης
µε το µέγεθος του προβλήµατος. Τι συνέπειες έχει αυτή η ιστο-
ρία; Πρώτα απ’ όλα, ο έντιµος έµπορος, ο σωστός, ο οποίος πλη-
ρώνει νοίκι, ο έµπορος ο οποίος έχει υπάλληλο, ο έµπορος ο
οποίος πληρώνει εισφορές στα ασφαλιστικά ταµεία δεν µπορεί
να ανταγωνιστεί το παραεµπόριο. Αυτός είναι ένας αθέµιτος αν-
ταγωνισµός σε όλη του τη µεγαλοπρέπεια. Από εκεί και πέρα,
χάνονται τεράστια ποσά εξαιτίας του ότι δεν πληρώνονται φόροι,
δεν πληρώνονται εισφορές και γενικότερα το κράτος φαίνεται να
µην µπορεί να λειτουργήσει πάνω σε αυτόν τον τοµέα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κρίση η οικονοµική, η οποία
µαστίζει τον τόπο εκτιµώ ότι έχει χτυπήσει περισσότερο από
κάθε άλλο τοµέα της οικονοµικής δράσης τον έµπορο και το εµ-
πόριο. Σήµερα, υπολογίζεται ότι περίπου το � των καταστηµάτων
είναι κλειστά. Όταν, όµως, το � των καταστηµάτων κλείνουν, αν-
τιλαµβάνεστε πόσες θέσεις εργασίας απόλλυνται, αντιλαµβάνε-
στε τι έσοδα χάνει το κράτος και αντιλαµβάνεστε πόσες και ποιες
είναι οι επιπτώσεις εις το δηµόσιο ταµείο.

Γι’ αυτό το λόγο θα πρέπει, κύριε Υπουργέ, να δείτε το πρό-
βληµα στις διαστάσεις που έχει και να πάρετε µέτρα. Στο παρελ-
θόν αυτό έχει επιχειρηθεί, αλλά κατά τρόπο ασυντόνιστο και
αναποτελεσµατικό. Όταν λέµε παραεµπόριο και λαθρεµπόριο
δεν εννοούµε µόνο αυτούς τους ταλαίπωρος έγχρωµους, οι
οποίοι είναι αντικείµενο εκµετάλλευσης και επί τη θέα της αστυ-
νοµίας τρέπονται σε φυγή, αλλά εννοούµε ασφαλώς τα µεγάλα
κεφάλια και όλους εκείνους, οι οποίοι πλουτίζουν σε βάρος του
κοινωνικού συνόλου. Θα πρέπει να δείτε το πρόβληµα αυτό µε
τη σοβαρότητα που επιβάλλεται και προπάντων που επιβάλλουν
οι δύσκολες στιγµές που σήµερα περνάει ο τόπος µας.

Μέχρι σήµερα οι κινήσεις –όπως είπα και προηγουµένως- και
οι πρωτοβουλίες, οι οποίες έχουν αναληφθεί, δεν ήταν συντονι-
σµένες, µε αποτέλεσµα να είναι αναποτελεσµατικές. Σήµερα,
όταν µάλιστα η Κυβέρνησή σας έχει µια στήριξη διακοσίων πε-
νήντα περίπου Βουλευτών, όπως έδειξε η ψηφοφορία κατά την
ψήφο εµπιστοσύνης, πιστεύω ότι έχετε όλη τη δυνατότητα να
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φέρετε νοµοθετικές πρωτοβουλίες στο Κοινοβούλιο και προπάν-
των να λειτουργήσει το κράτος, όπως πρέπει να λειτουργήσει,
προκειµένου να εξαλειφθεί το συγκεκριµένο φαινόµενο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Ανεξάρτητος Βουλευτής στο Νοµό Ηλείας κ.

Γεώργιος Κοντογιάννης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, ζούµε µια κα-

κοπαιγµένη παράσταση, µε τους πρωταγωνιστές να αλλάζουν τα
λόγια τους, ώρα µε την ώρα. Άλλα λένε το πρωί, άλλα το µεση-
µέρι και άλλα το βράδυ. Είναι, όµως, αυτή υπεύθυνη στάση πο-
λιτικών ηγετών; Ασχολούνται µε το πώς θα δικαιολογήσουν στα
κοµµατικά τους ακροατήρια τη στάση τους και αφήνουν το λαό
στη µιζέρια, στην εξαθλίωση, χωρίς ελπίδα. Διαγκωνίζονται για
το ποιος πέτυχε και τι σε µια λάθος εξ αρχής διαπραγµάτευση,
µια διαπραγµάτευση µε τους όρους άλλων και όχι µε τους δικούς
µας, χωρίς προτάσεις, χωρίς την προβολή από την πλευρά της
Ελλάδας ισοδύναµων µέτρων. Δυστυχώς, αυτή η κακόγουστη
παράσταση δεν είναι ούτε επιθεώρηση ούτε δράµα, αλλά είναι
κλαυσίγελος και διασύρει την Ελλάδα στο εξωτερικό, αφαιρών-
τας της επιχειρήµατα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το λαθρεµπόριο και το παραεµ-
πόριο, για το οποίο σήµερα συζητάµε, αποτελούν µια από τις βα-
σικές πληγές του εµπορίου και της οικονοµίας, όπως άλλωστε
φαίνεται και από τα στοιχεία που παρατίθενται στο σώµα της
επερώτησης. Τα τελευταία τουλάχιστον είκοσι χρόνια η ελευθε-
ρία του εµπορίου που επικράτησε στην Ευρωπαϊκή Ένωση ερ-
µηνεύθηκε από κάποιους ως ελευθερία του παραεµπορίου. Το
λαθρεµπόριο και το παραεµπόριο εποµένως δεν είναι τωρινά
φαινόµενα και ούτε δηµιουργήθηκαν από την κρίση. 

Και µπορεί να µη δηµιουργήθηκαν από την κρίση, αλλά αυτό
δεν σηµαίνει ότι δεν ενέτειναν την κρίση. 

Την ώρα που η Κυβέρνηση κόβει τις συντάξεις και τους µι-
σθούς, οδηγώντας σε µεγαλύτερη φτώχεια τους ήδη φτωχούς
Έλληνες, την ώρα που οι Αρχηγοί της Συγκυβέρνησης ψάχνουν
για τα 325 εκατοµµύρια ευρώ, για να µην κοπούν επικουρικές
συντάξεις, το παραεµπόριο και  το λαθρεµπόριο ανθούν, στερών-
τας από το κράτος έσοδα περίπου 9 δισεκατοµµυρίων ευρώ.
Μόνο το λαθρεµπόριο καυσίµων έχει ως αποτέλεσµα την απώ-
λεια περίπου 5 δισεκατοµµυρίων ευρώ ετησίως από απολεσθέν-
τες φόρους.

Πώς είναι δυνατόν µια χώρα που βρίσκεται στο χείλος της κα-
ταστροφής και αναζητά πόρους από παντού να µην έχει προχω-
ρήσει στη δηµιουργία των απαραίτητων µηχανισµών για την
πάταξη του παραεµπορίου και του λαθρεµπορίου; Η πολιτεία
είναι χρόνια τώρα θεατής σε ένα έργο, εκφάνσεις του οποίου
εκτυλίσσονται, όχι µόνο µπροστά στα µάτια της, αλλά και στα
δικά µας µάτια. Καθηµερινά στους δρόµους των µεγάλων πό-
λεων συναντούµε παράνοµους µικροπωλητές, τα πεζοδρόµια κα-
τακλύζονται από τις απλωµένες πραµάτειες, µε την Αστυνοµία
να βρίσκεται πολλές φορές σε απόσταση αναπνοής, χωρίς να
παρεµβαίνει, παρά σε ελάχιστες περιπτώσεις. Και αν κατά και-
ρούς έγιναν κάποιες προσπάθειες, αυτές απλά είχαν ως αποτέ-
λεσµα τη µετατόπιση του φαινοµένου και όχι την πάταξή του.

Όπως αναφέρει το Ενιαίο Συνδικάτο Μικροπωλητών Ελλάδας,
η κατάσταση είναι δραµατική, παρά τις προσπάθειες που γίνον-
ται, αφού, όπως τονίζει, το φαινόµενο δεν έχει αντιµετωπιστεί,
αλλά απλώς µετατοπιστεί. Πολλοί παράνοµοι έµποροι, αν και
έχουν φύγει από το κέντρο, εγκαταστάθηκαν περιµετρικά της
Αθήνας, σε σταθµούς του µετρό, στα πανεπιστήµια, στην επαρ-
χία, στα νησιά, σε λαϊκές αγορές και σε παζάρια. 

Το Συνδικάτο των Μικροπωλητών είναι υπέρ της εντατικοποί-
ησης των ελέγχων και όπως αναφέρουν, δεν δίνεται λύση µε το
να συλλαµβάνουν έναν αλλοδαπό, να του κατάσχουν πενήντα
τσάντες και την άλλη µέρα να τον αφήνουν ελεύθερο και να ξα-
ναβγαίνει στην αγορά. Η Δηµοτική Αστυνοµία δεν µπορεί να
ελέγξει, αναφέρουν, και να πατάξει το παραεµπόριο από µόνη
της, αφού είναι προφανές ότι δεν υπάρχει η πολιτική βούληση
για κάτι τέτοιο µέχρι σήµερα.

Ερχόµαστε και πάλι στο θέµα της πολιτικής βούλησης, κύριε
Υπουργέ, το οποίο είναι και το κλειδί στην όλη κατάσταση που
έχει δηµιουργηθεί, γιατί αυτές οι περιπτώσεις των παράνοµων
µικροπωλητών είναι µόνο η άκρη του παγόβουνου, του οποίου
οι ρίζες βρίσκονται πολύ βαθιά. Και εκεί είναι που χρειάζεται «να
φτάσει το µαχαίρι στο κόκαλο». 

Χτύπηµα του παραεµπορίου σηµαίνει, κατ’ αρχάς, χτύπηµα
των πηγών στο χώρο των µεγάλων παραβατών, παραεµπόρων
και λαθρεµπόρων, οι οποίοι βέβαια δεν αποκλείεται να κάνουν
όλες αυτές τις παρανοµίες µε το κάλυµµα άλλων νοµίµων δρα-
στηριοτήτων. Ο µικρός λαθρέµπορος δεν µπορεί σε καµµία πε-
ρίπτωση να εξισωθεί µε το µεγάλο λαθρέµπορο, που κερδίζει
εκατοµµύρια από τις παράνοµες δραστηριότητες. Δυστυχώς,
στην Ελλάδα είτε θα τιµωρούνται τα µικρά ψάρια, είτε δεν θα τι-
µωρείται κανείς. Στην πράξη αυτό που συµβαίνει τώρα είναι να
µη διώκεται το παραεµπόριο, αλλά να διώκονται επιλεκτικά µόνο
κάποιοι µικροί παραβάτες. Το αποτέλεσµα είναι το παραεµπόριο
και το λαθρεµπόριο να σταµατούν προσωρινά και να επανεµφα-
νίζονται στη συνέχεια µε άλλα πρόσωπα και µορφές και ακόµη
µεγαλύτερη δυναµική. Το όλο σύστηµα λειτουργεί ως Λερναία
Ύδρα.

Ως προς το ζήτηµα της λαθρεµπορίας καυσίµων, όπως ανα-
φέρει η Οµοσπονδία Βενζινοπωλών, οι συνέπειες αυτού του φαι-
νοµένου είναι σηµαντικές και είναι οι εξής: Η στρέβλωση της
αγοράς των καυσίµων, ο αθέµιτος ανταγωνισµός σε βάρος των
νοµίµων επιχειρήσεων, η κλοπή των καταναλωτών, η κλοπή
φόρων και η µεταφορά της φοροκλοπής στους νοµίµως φορο-
λογουµένους, η νοθεία στα καύσιµα, η ζηµιά στα οχήµατα, η επι-
βάρυνση του περιβάλλοντος και τέλος, η επιβάρυνση της υγείας
των πολιτών.

Κύριε Υπουργέ, µόλις πριν από ένα µήνα κατέθεσα ερώτηση
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις καταγγελίες που
ήρθαν στο φως της δηµοσιότητας από ανώτερο στέλεχος του
Υπουργείου Οικονοµικών, ότι µηχανισµοί του εν λόγω Υπουρ-
γείου, υπηρεσιακοί, εφοριακοί, τελωνειακοί παράγοντες, αντί να
ελέγχουν όπως θα έπρεπε το λαθρεµπόριο καυσίµων, µπλοκά-
ρουν την εγκατάσταση του συστήµατος εισροών-εκροών στα
βενζινάδικα µε το αζηµίωτο. Συγκεκριµένα, όπως προκύπτει από
την καταγγελία, µηχανισµοί του Υπουργείου Οικονοµικών έβαζαν
συνεχώς εµπόδια στην εγκατάσταση του συστήµατος, υποστη-
ρίζοντας ότι τα τιµολόγια και τα παραστατικά των βενζινάδικων
αρκούν για το φορολογικό έλεγχο και ότι δεν χρειάζονται περαι-
τέρω στοιχεία. Αντίθετες δήλωναν και οι εταιρείες εµπορίας
υγρών καυσίµων, µε αποτέλεσµα το σύστηµα να βρίσκεται στον
αέρα εδώ και χρόνια. 

Η απάντηση που έλαβα από εσάς περιοριζόταν στην αναφορά
της ΚΥΑ 1009/5-1-2012 για την ενεργοποίηση του συστήµατος,
χωρίς όµως να δίνεται καµµία απάντηση επί των καταγγελιών
µου. Δεν πρέπει, κύριε Υπουργέ, να δοθεί µια απάντηση στο γιατί
έµεινε το σύστηµα ανενεργό, ενώ είχε ψηφιστεί από την προ-
ηγούµενη κυβέρνηση, µε αποτέλεσµα να χαθούν όλο αυτό το
διάστηµα και άλλα έσοδα για το κράτος; Δεν δικαιούται να γνω-
ρίζει ο Έλληνας φορολογούµενος;

Τέλος, θα ήθελα να αναφερθώ σε µια πρόταση που είχα κάνει
και µε ερώτηση είχα καταθέσει πρόσφατα στους αρµόδιους
Υπουργούς και είχε αναφερθεί σε αυτό και η Πρόεδρος της Δη-
µοκρατικής Συµµαχίας κ. Μπακογιάννη. Κάθε χρόνο κατάσχεται
µεγάλο µέρος υλικών από το παρεµπόριο και το λαθρεµπόριο.
Η κοινωνία µας περνάει µια µεγάλη κρίση. Εξετάστε νοµικά εάν
γίνεται ή βοηθήστε στο να γίνεται αυτό, αντί να καταστρέφονται
αυτά τα υλικά, αντί να πηγαίνουν στη φωτιά, να πηγαίνουν σε κά-
ποια ιδρύµατα, τουλάχιστον εκείνα τα οποία µπορούν να ενισχύ-
σουν τα ιδρύµατα. 

Κλείνοντας την οµιλία µου, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα για άλλη
µια φορά να τονίσω ότι βρισκόµαστε στο σηµείο µηδέν. Πρέπει
να κάνουµε ό,τι είναι αναγκαίο για να σώσουµε τον τόπο και να
µπορέσουµε να οδηγηθούµε στην ανάπτυξη. Όλοι έχουµε συνει-
δητοποιήσει πώς φτάσαµε εδώ που φτάσαµε, γιατί οι παθογέ-
νειες του συστήµατος, κύριε Υπουργέ, είναι πολλές και µε βαθιές
ρίζες. Το παρεµπόριο και το λαθρεµπόριο είναι µέρος αυτών των
παθογενειών. Έστω και τώρα πρέπει να γίνει κάτι.  Να γίνει ό,τι

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2012                                                                                      4553



είναι αναγκαίο για να αντιµετωπιστούν αυτά τα φαινόµενα, γεγο-
νός που αν συµβεί θα συµβάλει στην προστασία του νόµιµου εµ-
πορίου, σε µια δύσκολη οικονοµική συγκυρία, στην ενίσχυση των
δηµοσίων εσόδων, στην προστασία της δηµόσιας υγείας και
στην αναβάθµιση του αστικού περιβάλλοντος και την ενίσχυση
βέβαια της δηµόσιας ασφάλειας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Με την άδεια του

Υπουργού και των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων, θα προηγη-
θεί ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, γιατί υπάρχει προγραµµατισµένη συνέντευξη του
Προέδρου του και πρέπει να την παρακολουθήσει. 

Ορίστε, κύριε Αϊβαλιώτη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ και τον Υπουργό και τον κ. Βλάχο, τον Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας και τον κ. Πρωτόπαπα
τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, για την ευγένειά
τους. Δεν ευχαριστώ το ΚΚΕ, το οποίο απουσιάζει σήµερα και
δεν ενδιαφέρεται προφανώς να τοποθετηθεί ούτε για το λαθρεµ-
πόριο ούτε για το παραεµπόριο. 

Χαιρόµαστε που µια-µια οι πολιτικές δυνάµεις προσχωρούν
στο βασικό πυρήνα των θέσεων του ΛΑΟΣ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Υπάρχει πάντα δή-
λωσή του πως εάν υπάρχει απεργία, δεν συµµετέχει. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Πάντα βρίσκει ευκαιρία για να
µη συµµετέχει στις εργασίες της Βουλής. Καλώς, το κρίνει ο κό-
σµος. Στις δηµοκρατίες έτσι είναι. Ευτυχώς έχουµε δηµοκρατία
στην Ελλάδα, διότι εάν ζούσαµε σε µια χώρα που δεν υπάρχει
δηµοκρατία, όπως κάποιες άλλες αλήστου µνήµης χώρες του
απώτερου παρελθόντος, δεν θα µπορούσε κανείς άλλος να µι-
λάει εκτός από εκείνους που πιστεύουν στη δικτατορία του προ-
λεταριάτου. 

Χαιρόµαστε, λοιπόν, που µια-µια οι πολιτικές δυνάµεις προ-
σχωρούν στο βασικό πυρήνα των θέσεών µας. Χρόνια µιλούσαµε
για τα 16 δισεκατοµµύρια που χάνει κάθε χρόνο το κράτος από
τα εµβάσµατα των λαθροµεταναστών, 12 δισεκατοµµύρια και τα
φορολογικά έσοδα από τα διαφυγόντα κρατικά έσοδα, επειδή
υπάρχει παραεµπόριο. Πλέον τα διαφυγόντα φορολογικά έσοδα
ξεπερνούν τα 9 δισεκατοµµύρια, αφού χάνονται ΦΠΑ, δασµοί
κ.ο.κ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Στην επίκαιρη ερώτησή της η Δηµοκρατική Συµµαχία αναφέ-
ρει, διαβάζω επί λέξει «…σε µάστιγα τείνουν να εξελιχθούν το
παραεµπόριο και το λαθρεµπόριο». Δεν τείνουν να εξελιχθούν σε
µάστιγα, έχουν ήδη εξελιχθεί εδώ και χρόνια σε µάστιγα, αλλά
ίσως οι σηµερινοί Βουλευτές της Δηµοκρατικής Συµµαχίας σή-
µερα µόνο βλέπουν το χάλι, παρ’ ό,τι υπήρχε και επί των ηµερών
που στήριζαν την κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά φυ-
σικά υπήρχε αυτό το χάλι και πιο πριν. 

Πάνω από τριακόσιες χιλιάδες είναι οι παράνοµοι, όχι όλοι,
πλανόδιοι µικροπωλητές, η συντριπτική πλειοψηφία των οποίων
είναι αλλοδαποί και µάλιστα παράνοµοι. Δεν ξέρω γιατί δεν υπο-
γραµµίζεται κάτι τέτοιο στην επερώτηση της Δηµοκρατικής Συµ-
µαχίας, αφού όλοι ξέρουµε ότι οι Έλληνες Υπουργοί Οικονο-
µικών, Ανάπτυξης κ.λπ., είναι οι µόνοι Υπουργοί της Ευρωζώνης
που για να µπουν στο Υπουργείο τους πρέπει να πηδήξουν πάνω
από κουβέρτες και µπόγους. Κουβέρτες πάνω στις οποίες είναι
στρωµένες τσάντες-µαϊµού, κινητά, παπούτσια, ραδιοφωνάκια,
ξυπνητήρια κ.λπ.. Δηλαδή για να µπει ένας Έλληνας Υπουργός
στο Υπουργείο του εδώ στην Ερµού κ.λπ., πρέπει να πηδήξει
πάνω από µπόγους και κουβέρτες όπου είναι στρωµένα ένα
σωρό κινέζικα, τούρκικα και βιετναµέζικα προϊόντα. 

Όποιος θέλει, λοιπόν, πουλάει ό,τι θέλει απέναντι από τη
Βουλή, στο κέντρο της Αθήνας και δίπλα στα Υπουργεία που
ασχολούνται µε την οικονοµία µας. Απορεί, λοιπόν, κανείς τι
κάνει η Δηµοτική Αστυνοµία της Αθήνας. Δηλαδή ένας φουκαράς
που αράζει για πέντε λεπτά το αυτοκίνητό του για να πάει να
κάνει µια δουλειά, τρώει αµέσως κλήση. Δεν προλαβαίνει να πει
«αχ», και έχει φάει αµέσως κλήση. Αλλά παρακολουθεί η Δηµο-
τική Αστυνοµία της Αθήνας, ατάραχη, όλων των χρωµάτων και

εθνικοτήτων λαθροµετανάστες να περιφέρονται µε τους µπό-
γους τους, µε τις κουβέρτες τους στους ώµους σαν να µην τρέ-
χει τίποτα. 

Το 25% των καταστηµάτων έκλεισαν τα τελευταία δυο χρόνια.
Πριν από λίγο νοµίζω απάντησε ο κ. Πάγκαλος σε επίκαιρη ερώ-
τηση του κ. Χρυσανθακόπουλου και είπε ότι περίπου διακόσιες
χιλιάδες άνθρωποι έχασαν τη δουλειά τους αυτά τα δυο χρόνια,
ιδίως από το κλείσιµο των καταστηµάτων. 

Όλα αυτά είναι αποτέλεσµα της ασυναρτησίας που υπάρχει
από το 1981 και πέρα. Με την έλευση του Ανδρέα Παπανδρέου
στην εξουσία η Ελλάδα άρχισε να χάνει τον άλλοτε κραταιό γε-
ωργικό της τοµέα, είδε να σβήνει η ελληνική βιοµηχανία και πα-
ράλληλα να γιγαντώνεται ο τριτογενής τοµέας µε όλα τα
µεταπρατικά χαρακτηριστικά που ξέρουµε. 

Εισάγουµε ασύλληπτες ποσότητες από αγαθά. Κλείνουν οι
επιχειρήσεις. Μετά την «IDEAL STANTARD» προχθές έκλεισε και
η «PHILKERAM-JOHNSON» στη Μακεδονία, οπότε πλέον όποιο
πλακίδιο ή είδος υγιεινής εισάγεται στην Ελλάδα είναι ή ιταλικό
ή αιγυπτιακό ή τούρκικο. Δεν υπάρχουν ελληνικά. Έγινε τερά-
στιος ο τριτογενής τοµέας του εισαγωγικού εµπορίου και των
υπηρεσιών, ο οποίος πλέον πλησιάζει στο 80%.

Την ίδια ώρα η Έλληνες έµποροι πληρώνουν νοίκια, προσω-
πικό, ΙΚΑ, φόρους, ΔΕΗ, δηµοτικά τέλη και όλα τα υπόλοιπα,
αλλά παράλληλα βλέπουν και τριακόσιες χιλιάδες παρανόµους
να στρώνουν κουβέρτες όπου γουστάρουν και να πουλάνε µαϊ-
µούδες ή λαθραία. 

Τι για σπρέι που θα βάφουν τα λαθραία έχουµε ακούσει; Γίνε-
ται αυτό, κύριε Χρυσανθακόπουλε, στην Πάτρα; Βάφουν τα λα-
θραία; Όχι, δεν γίνεται στην Πάτρα. Αυτά τα ακούγαµε, εξαγ-
γελίες για σπρέι που θα βάφουν τα λαθραία, άρα δεν θα µπο-
ρούν να τα πουλήσουν. Τι για δρακόντεια µέτρα είχαµε ακούσει,
τι για ελάφρυνση των µικροµεσαίων; Απολύτως τίποτα δεν έγινε
και οι παράνοµοι συνεχίζουν να κάνουν πάρτι και βέβαια το κρά-
τος να χάνει έσοδα.

Από την άλλη µεριά οι Κινέζοι, παραδείγµατος χάριν, πουλάνε
όποιο κινέζικο προϊόν θέλουν, ολόκληρες γειτονιές πλέον της
Αθήνας και άλλων πόλεων κυριαρχούνται από κινέζικα µαγαζιά,
οπότε και τους φόρους που τους αναλογούν δεν αποδίδουν και
όποτε θέλουν ανοίγουν. Εξάλλου είναι δεκάδες οι καταγγελίες,
έχουν έρθει και πολλές στη Βουλή, για το άνοιγµα κινέζικων µα-
γαζιών την Κυριακή, κάτι που δηµιουργεί αθέµιτο ανταγωνισµό
για όλα τα υπόλοιπα µαγαζιά και βέβαια οι Κινέζοι µε αυτήν τη
συµπεριφορά τους και όσοι βέβαια ανοίγουν παράνοµα τα µα-
γαζιά, κάνουν κουρελόχαρτα τους νόµους που ψηφίζουµε εδώ. 

Όλα αυτά, λοιπόν, τα τρελά συµβαίνουν επειδή το ελληνικό
κράτος δεν µπορεί να ελέγξει ποιος µπαίνει και ποιος βγαίνει από
τα σύνορά µας. Έτσι και η ανεργία αυξάνει και είκοσι µε είκοσι
πέντε δισεκατοµµύρια το χρόνο φεύγουν και χάνονται για την ελ-
ληνική οικονοµία και εγκληµατικότητα έχουµε και αθέµιτο αντα-
γωνισµό εναντίον των Ελλήνων εµπόρων και οι δοµές του
κράτους δοκιµάζονται, αφού Αστυνοµία, εφορία, υπηρεσίες
ασχολούνται µε το µπάχαλο που δηµιουργούν αυτοί οι τριακό-
σιες χιλιάδες παράνοµοι µικροπωλητές που είναι στη συντριπτική
τους πλειοψηφία λαθροµετανάστες. 

Αυτή, λοιπόν, είναι η χώρα της πάντα θαλερής «σοσιαλιστικής
πορτοκαλέας», η οποία πληρώνει τριάντα χρόνια λαϊκισµού, αµε-
ριµνησίας και στρουθοκαµηλισµού. 

Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός προειδοποιούσε εγκαίρως,
συκοφαντήθηκε µε κάθε τρόπο, αλλά δικαιώθηκε. Είχαµε, λοι-
πόν, εµείς δίκιο και όλοι εσείς άδικο, γι’ αυτό και τα δάκρυα εκτός
από κροκοδείλια είναι και πολύ καθυστερηµένα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Αϊ-
βαλιώτη.

Παρακαλείται ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας, κ. Σωκράτης Ξυνίδης, να λάβει το
λόγο.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.
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Κυρία Μπακογιάννη, προσπάθησα την ώρα που τοποθετούσα-
σταν επί του γενικότερου πολιτικού να ανταποκριθώ στο κάλε-
σµά σας και να αναλογιστώ τις ευθύνες µου σε σχέση µε την
κατάληξη της χώρας. Και ξέρετε αυτά τα ερωτήµατα -και θα σας
πω γιατί-  καταλήγουν να είναι ερωτήµατα πλέον προσωπικά, δεν
είναι γενικότερα και αιωρούµενα. Και ανακάλυψα ότι πράγµατι
δεν µπορώ. Και δεν µπορώ, γιατί έχω πολύ µικρό αποθεµατικό
για να το εκφράσω και να δω πράγµατι τις ευθύνες µου όντας
δυόµισι χρόνια Βουλευτής και ενάµιση χρόνο Υπουργός. 

Αντίθετα, θεωρώ ότι αυτό θα µπορούσατε πάρα πολύ καλά να
το κάνετε εσείς µε την εµπειρία και την ιστορία που έχετε και ως
Βουλευτής και ως Υπουργός επί χρόνια σε µια σειρά κυβερνή-
σεων, αλλά βεβαίως και µε την εµπειρία, που είχατε την τύχη να
έχετε προερχόµενη από µια πολιτική οικογένεια που ανέδειξε και
Έλληνα Πρωθυπουργό.

Θελήσατε να µιλήσετε προσπαθώντας να αποβάλετε πολιτικά
ότι η Δηµοκρατική Συµµαχία, σαν ένας πολιτικός χώρος που δη-
µιουργήθηκε σχετικά πρόσφατα, προέρχεται από κάποιου είδους
πολιτική παρθενογένεση και δεν προέρχεται µέσα από το ίδιο
πολιτικό σύστηµα.

Και βεβαίως αυτό είναι δύσκολο να δικαιολογηθεί για µία ση-
µαντική πολιτικό η οποία διεκδίκησε και την αρχηγία της Νέας
Δηµοκρατίας και παραλίγο θα εκφράζατε και την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας –την ίδια, όπως αποτελείται
από τα επιµέρους πρόσωπα- που συµµετέχει στο σηµερινό Κοι-
νοβούλιο. 

Νοµίζω ότι σας διαφεύγει ένα πολύ σηµαντικό γεγονός, το
οποίο είτε µας αρέσει είτε όχι µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα, έχει
γίνει συνείδηση στην κοινωνία έξω, ότι υπάρχει µία πολιτική νο-
µενκλατούρα σ’ αυτή τη χώρα που έχει οριζόντια ευθύνη πέρα
από κόµµατα και αυτό είναι που εκφράζεται και ως εν γένει κρίση
του πολιτικού συστήµατος. Δεν είναι κρίση του πολιτικού συστή-
µατος. Είναι κρίση αυτής της συγκεκριµένης νοµενκλατούρας. 

Κατ’ αρχάς, θέλω να πω ότι είναι άδικο για τον τέως Πρωθυ-
πουργό, τον κ. Παπανδρέου –και για να προλάβω την ενδεχόµενη
τοποθέτηση που θα κάνετε στις δευτερολογίες σας, ναι, εγώ
µιλώ και διότι µε τίµησε και µε εµπιστεύτηκε και γι’ αυτό µιλώ
υπέρ του Γιώργου Παπανδρέου- ιστορικά και ουσιαστικά να τον
κατηγορείτε ότι κρύβεται. 

Κρύβεται αυτός που ήταν ο µοναδικός που είχε το πολιτικό
ανάστηµα να αναλάβει σ’ αυτή τη δύσκολη στιγµή τη χώρα και
να παλέψει να την οδηγήσει στη µη πτώχευση και να κατηγορεί-
ται γι’ αυτό από ποιον; Από την εν γένει πολιτική οικογένεια που
οδήγησε τη χώρα –ιδίως την περίοδο 2007 µε 2009- στην τραγική
κατάσταση που βρέθηκε. 

Είπατε ότι δεν έχουµε κάνει καµµία διαρθρωτική αλλαγή και
το αιτιολογήσατε αυτό λέγοντας ότι δεν θέλαµε να τα βάλουµε
µε τα σπλάχνα µας. Μα, άµα δεν το είχαµε κάνει αυτό, δεν θα
µας µετρούσαν σήµερα στο 8%. Επειδή ακριβώς τα βάλαµε µε
τα σπλάχνα µας, µας µετράνε σήµερα στο 8%. Είµαστε η πρώτη
πολιτική παράταξη που, ενώ κυβερνούσε, έκανε για πρώτη φορά
στην ιστορία αυτού του τόπου αυτό που πρέπει και όχι αυτό που
τη συµφέρει. 

Όσο για την αναφορά στα 350 εκατοµµύρια –εν πάση περι-
πτώσει, σιγά το ποσό για να ξεφτιλίζεται η χώρα αυτήν τη στιγµή-
θέλω να πω ότι τα πράγµατα έχουν φτάσει σ’ ένα τέτοιο σηµείο
και έχουν τόσο πολύ εξαντληθεί οι πόροι, που πολύ φοβούµαι
ότι εδώ που έχουµε φτάσει, και για πολύ µικρότερο ποσό η χώρα
θα αδυνατεί να βρει πόρους για να µπορέσει να φτάσει σε αυτό
που λέµε, τους πλεονασµατικούς προϋπολογισµούς, που είναι ο
όρος που εν γένει τίθεται από τους εταίρους µας σήµερα προς
τη χώρα.

Τέλος, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι αυτό που µας ανέ-
θεσε ο λαός δεν ήταν «δουλίτσα», όπως είπατε. Αποδεικνύεται η
πιο σκληρή δουλειά που έχει αναλάβει ποτέ πολιτικό προσωπικό
σ’ αυτήν τη χώρα. Είναι προφανές ότι τις µεγάλες δουλειές τις
έκαναν κάποιοι άλλοι πριν. 

Θα ήθελα να πω συγκεκριµένα πράγµατα σχετικά µε τα πολύ
σηµαντικά ζητήµατα που θέσατε µε την επερώτησή σας, γιατί
πράγµατι είναι µεγάλα κοινωνικά ζητήµατα και απασχολούν πάρα
πολύ κόσµο. Και σε ένα µεγάλο µέρος των διαπιστώσεων που

κάνατε, έχετε και δίκιο.
Βέβαια, η αλήθεια είναι ότι δεν κέρδισα πάρα πολλά πράγµατα

ως ιδέες, πέρα από περιγραφές, ούτως ώστε να βοηθούσαν και
τη δική µου δουλειά στο Υπουργείο αύριο το πρωί, αλλά και µόνο
το ότι το συζητάµε, θεωρώ ότι είναι αρκετά σηµαντικό. 

Σε σχέση µε το παραεµπόριο υπήρξαν δύο νοµοθετικές πα-
ρεµβάσεις που προσπαθούσαν να κάνουν πολύ συγκεκριµένα
πρακτικά πράγµατα. Πρώτον, είδαµε ότι ο νόµος και οι τροπο-
ποιήσεις του, βάσει του οποίου ιδρύθηκαν τα ΚΕΛΑΥΕ, δηλαδή
τα Κλιµάκια Ελέγχου Λαϊκών Αγορών και Υπαίθριου Εµπορίου -
που είναι ο κύριος µηχανισµός µε τον οποίο προσπαθούµε να
ελέγξουµε το παραεµπόριο και η συγκρότηση και η ευθύνη τους
είχε ανατεθεί στις Γενικές Γραµµατείες Αποκεντρωµένων Διοική-
σεων- αποδείχθηκε ότι δεν ήταν αποδοτικός. 

Αποδείχθηκε δηλαδή ότι οι αποκεντρωµένες διοικήσεις επί της
ουσίας ήταν πολύ µακριά από τις δηµοτικές αρχές και τις Δηµο-
τικές Αστυνοµίες που έπρεπε να ενεργοποιήσουν τους µηχανι-
σµούς και να κάνουν έναν σχεδιασµό για το χτύπηµα του παρα-
εµπορίου. Γι’ αυτόν το λόγο φέραµε αυτήν την τελευταία τροπο-
λογία στο πολυνοµοσχέδιο, µε βάση την οποία µεταφέραµε τη
σχετική αρµοδιότητα στους αιρετούς περιφερειάρχες, µε τη δυ-
νατότητα βεβαίως της εξουσιοδότησης των αντιπεριφερειαρχών
που γνωρίζουν πολύ καλά το τι επικρατεί στον κάθε νοµό, διότι
από την προσπάθεια που κάναµε να δούµε σε επίπεδο Περιφέ-
ρειας κατά πόσον είχε υλοποιηθεί ο νόµος µε τη συγκρότηση των
ΚΕΛΑΥΕ –διότι νόµους κάνουµε, όµως το θέµα είναι τι γίνεται
στην πράξη- είδαµε ότι σε λίγες περιπτώσεις  είχαν ενεργοποι-
ηθεί αυτά επαρκώς. Στις περισσότερες δεν είχαν συγκροτηθεί
καν σαν κλιµάκια ελέγχου. 

Έτσι, λοιπόν, αυτό το οποίο προσπαθήσαµε να κάνουµε, σχε-
τικά κι όχι απόλυτα πετυχηµένα, ήταν να δηµιουργήσουµε έναν
σχεδιασµό ενεργοποίησης µέσω των δήµων, των Δηµοτικών
Αστυνοµιών και των περιφερειών, για την ενεργοποίηση και τη
συγκρότηση των ΚΕΛΑΥΕ και βεβαίως µέσα απ’ αυτήν τη διαδι-
κασία να µεταφέρουµε και την όποια εµπειρία έχει κεντρικά το
Υπουργείο σε σχέση µε τη λειτουργία και την πάταξη του παρα-
εµπορίου. 

Εδώ δεν είναι ζήτηµα σύγκρουσης αρµοδιοτήτων, όπως είπε
ο κ. Μαρκογιαννάκης. Πιστεύω, κύριε Μαρκογιαννάκη, ότι είναι
µη αντίληψη του ρόλου αυτών που τους δόθηκε η δυνατότητα,
η εξουσιοδότηση κι η δικαιοδοσία να κάνουν τους ελέγχους. Κι
εδώ πρέπει να παίξει το ρόλο του και το κεντρικό κράτος, µε την
ενεργοποίηση αυτών των φορέων που έχουν την ευθύνη, των ΚΕ-
ΛΑΥΕ.

Η δεύτερη παρέµβαση που κάναµε ήταν µε το ν. 3982/2011
για την επί τόπου άµεση καταστροφή των εµπορευµάτων. Αυτό
που η κ. Μπακογιάννη είπε ότι ως δήµαρχος Αθηναίων προσπα-
θούσε να κάνει από το «παράθυρο» επειδή δεν υπήρχε η σχετική
νοµική πρόβλεψη, είναι νόµος του κράτους από το προηγούµενο
καλοκαίρι. Και είναι νόµος του κράτους γιατί η διαπίστωση όλων
ήταν ότι από τη µία µεριά κατάσχονταν τα παράνοµα προϊόντα
και από την άλλη ξαναδιοχετεύονταν µ’ έναν περίεργο τρόπο
στην αγορά. Άρα, έπρεπε αυτός ο φαύλος κύκλος να σπάσει κι
αυτός είναι και ο λόγος –και απάντησα και γραπτά σε σχετική
ερώτηση- που δεν υιοθετούµε αυτήν τη στιγµή την πρόταση που
δείχνει πολύ ανθρωπιστική, του να διοχετεύονται αυτά τα προ-
ϊόντα σε φιλανθρωπικά ιδρύµατα, διότι πολύ φοβούµαι ότι τελικά
δεν θα καταλήγουν στα φιλανθρωπικά ιδρύµατα, αλλά θα κατα-
λήγουν και πάλι στην αγορά.

Με βάση, λοιπόν, αυτόν το νόµο, από 1/7, που ξεκίνησε επί της
ουσίας η εφαρµογή των διατάξεων της επί τόπου καταστροφής
των προϊόντων, µέχρι τις 31/12 έγιναν από τις κεντρικές υπηρε-
σίες του Υπουργείου έλεγχοι σε δεκατέσσερις λαϊκές και πανη-
γύρεις -µιλάω για το Λεκανοπέδιο, για τον τοµέα ευθύνης του
Υπουργείου- και συντάχθηκαν τριάντα δύο πρωτόκολλα κατά-
σχεσης και καταστροφής. 

Επίσης, στο κέντρο της Αθήνας κατά τις ηµέρες των Χριστου-
γέννων υπήρξε µία συντονισµένη προσπάθεια µαζί µε την ΕΛΑΣ
και τη Δηµοτική Αστυνοµία, για να µπορέσουµε να αντιµετωπί-
σουµε αυτό το φαινόµενο που υπάρχει στην Αθήνα και το οποίο
περιγράφετε όλοι σας και από 13/12 µέχρι 31/12 έγιναν είκοσι

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 10 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2012                                                                                      4555



έξι συνεχόµενοι έλεγχοι πρωί-απόγευµα και συντάχθηκαν τέσ-
σερα πρωτόκολλα καταστροφής µε σπρέι. 

Όµως εκείνο το οποίο είναι σηµαντικό -και νοµίζω ότι θα πρέ-
πει να το δούµε- είναι ότι σε επίπεδο πλέον των δήµων της υπό-
λοιπης επικράτειας έγιναν συνολικά χίλιες τριακόσιες ογδόντα
κατασχέσεις. Ωστόσο συγκεντρώνονται σ’ έναν σχετικά πολύ
µικρό αριθµό δήµων, πράγµα που σηµαίνει ότι όπου ενεργοποι-
ήθηκαν οι µηχανισµοί κι έχουν δραστηριοποιηθεί τα ΚΕΛΑΥΕ κι
οι Δηµοτικές Αστυνοµίες έχουµε πάρα πολύ σηµαντικά αποτελέ-
σµατα. 

Σας αναφέρω, για παράδειγµα, τη Θεσσαλονίκη –όπου ο δή-
µαρχος το πήρε και αρκετά επάνω του το θέµα- όπου είχαµε
οκτακόσιες εβδοµήντα οκτώ κατασχέσεις γι’ αυτό το διάστηµα
των έξι µηνών ή τους δήµους Σπάτων και Αρτέµιδος µε διακόσιες
δύο κατασχέσεις, το Δήµο Περάµατος µε πενήντα κατασχέσεις,
το Δήµο Αγίου Δηµητρίου µε εβδοµήντα κατασχέσεις. 

Αντιθέτως, είναι µόλις είκοσι επτά οι δήµοι που δραστηριοποι-
ήθηκαν και έχουν δώσει αυτά τα στοιχεία ότι έκαναν αυτού του
είδους τις διαδικασίες. Άρα έχουµε ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι
που δεν έχει δραστηριοποιηθεί σε αυτήν την κατεύθυνση. 

Θα ήθελα να πω και δυο λόγια για το λαθρεµπόριο. Κατ’
αρχάς, νοµίζω ότι η πιο σηµαντική κίνηση που γίνεται αυτήν τη
στιγµή είναι –και µου φαίνεται ότι το ανέφερε και ο Πρωθυπουρ-
γός απαντώντας εδώ στη Βουλή- η προµήθεια αυτών των έξι
σκάνερ για την παρακολούθηση των εµπορευµατοκιβωτίων, γιατί
πράγµατι –όπως σωστά αναφέρετε και στην επερώτησή σας- το
πρόβληµα πρέπει κυρίως να σταµατήσει στις πύλες εισόδου της
χώρας, που είναι κατά κύριο λόγο τα λιµάνια του Πειραιά, της
Θεσσαλονίκης κ.λπ.. Άρα η εγκατάσταση και λειτουργία αυτών
των σκάνερ µε διαδικασίες σχετικά επείγουσες για τη µίσθωσή
τους –ή, εν πάση περιπτώσει, µε ό,τι επιλεγεί- είναι θέµα πρώτης
προτεραιότητας και πρέπει να το υλοποιήσουµε άµεσα. 

Θα ήθελα να πω δυο λόγια για το σύστηµα εισροών-εκροών
που αποτέλεσε ένα σηµείο αναφοράς επί µεγάλο χρονικό διά-
στηµα τον τελευταίο καιρό. Είχαµε ένα νόµο του 2009, το ν. 3784,
που επέβαλε την υποχρεωτική εγκατάσταση του συστήµατος. Το
Δεκέµβριο του 2010 είχαµε µια ΚΥΑ που έβαλε τις προδιαγραφές
του συστήµατος. Τον Ιανουάριο του 2012 είχαµε την πρόσφατη
ΚΥΑ που υπογράφηκε σε σχέση µε τη διαδικασία και τους όρους
εγκατάστασης. 

Το µεγάλο πρόβληµα που έχουµε στο σύστηµα των εισροών-
εκροών δεν είναι η έλλειψη πολιτικής βούλησης για να εγκατα-
σταθεί το σύστηµα. Μάλιστα, θέλω εδώ να πω ότι και πάλι ο
Πρωθυπουργός έχει αναφέρει ότι η στόχευση µας –των συναρ-
µόδιων Υπουργείων και του Οικονοµικών και του Υπουργείου
Ανάπτυξης- είναι η επέκταση του συστήµατος των εισροών-
εκροών όχι µόνο στα πρατήρια, αλλά σε όλη την αλυσίδα της πα-
ραγωγής και προµήθειας των καυσίµων από τα διυλιστήρια µέχρι
και το πρατήριο. 

Το µεγάλο, λοιπόν, πρόβληµα είναι ότι σε µια περίοδο, όπου
τα πρατήρια καυσίµων λόγω ακριβώς της υψηλής συµπίεσης του
περιθωρίου κέρδους που έχουν, κλείνουν το ένα µετά το άλλο,
µια δαπάνη της τάξης των 20.000 ευρώ που χρειάζεται το καθένα
από αυτά για να εγκαταστήσει το σύστηµα εισροών-εκροών –να
σηµειώσω εδώ ότι οι µεγάλες εταιρείες στην πλειονότητά τους
το έχουν εγκαταστήσει από µόνες τους, άρα µιλάµε για τους πιο
αδύναµους κρίκους των πρατηριούχων- όπως µας µεταφέρεται
από την οµοσπονδία τους, αυτή την εποχή, θα ήταν καταλυτική
στο να κλείσουν. 

Ψάξαµε, λοιπόν, επί µακρόν ώστε να µπορέσουµε να βρούµε
έναν τρόπο χρηµατοδότησής τους. Το επιδιώξαµε µέσα από την
ψηφιακή σύγκλιση. Δυστυχώς, µας δόθηκε µια απάντηση ότι δεν
µπορούµε µέσα από εκεί, µέσα από προγράµµατα ΕΣΠΑ κ.λπ.,
να επιτύχουµε τη χρηµατική τους, εν πάση περιπτώσει, επιχορή-
γηση.

Αυτός είναι ο µεγάλος προβληµατισµός. Είµαστε σε αναζή-
τηση. Πιστεύουµε ότι ίσως µπορέσουµε να βρούµε έναν τρόπο
να τους βοηθήσουµε οικονοµικά να το εγκαταστήσουν, αλλά
όπως και να έχει το θέµα το σύστηµα εισροών-εκροών θα εγκα-
τασταθεί. 

Επειδή τέθηκε και από εσάς ότι χρειάζεται ένα συνολικό πλαί-

σιο που να αφορά τα καύσιµα και τη διακίνησή τους, έχει ήδη
συνταχθεί ένα σχέδιο νόµου «Διατάξεις για την αγορά πετρελαι-
οειδών και αντιµετώπιση του λαθρεµπορίου», το οποίο περιλαµ-
βάνει ρυθµίσεις που αφορούν και τα λευκά βυτιοφόρα –δηλαδή
αυτά να φέρουν εταιρική σήµανση- και τον εφοδιασµό τους µε
GPS, ούτως ώστε να µπορούµε να ελέγχουµε την κίνησή τους
και µε πολύ αυστηρές κυρώσεις, µε κατασχέσεις όλου του εξο-
πλισµού που χρησιµοποιείται σε περίπτωση λαθρεµπορίας κ.λπ.,
αλλά και µε δυνατότητα δηµοσίευσης των ονοµάτων αυτών που
διενεργούν λαθρεµπόριο κ.λπ..

Το ΣΔΟΕ έχει κάνει µια αρκετά σηµαντική δουλειά το τελευ-
ταίο διάστηµα –και θα σας το αναφέρω και µε νούµερα- σε σχέση
µε τους ελέγχους για τα νοθευµένα καύσιµα. Κατ’ αρχάς, χρησι-
µοποιεί και τα τεστ ανίχνευσης αλλά και τις αυτοκινούµενες µο-
νάδες µε βαν για τις λήψεις των δειγµάτων. Όµως, από 15-9-2011
και µετά έχει εφοδιαστεί και µε δύο αντιλαθρεµπορικά πλοία για
τους θαλάσσιους ελέγχους, που είναι ένα σηµαντικό όπλο στα
χέρια τους.

Από 1-1-2011µέχρι 31-12-2011, λοιπόν, σε όλο τα φάσµα των
ενεργειακών προϊόντων το ΣΔΟΕ ήλεγξε πέντε χιλιάδες εκατόν
ενενήντα οκτώ περιπτώσεις, κατέγραψε εξακόσιους πενήντα έξι
παραβάτες και εντόπισε δέκα χιλιάδες οκτώ φορολογικές και τε-
λωνειακές παραβάσεις. Θεωρούµε ότι είναι ένας σηµαντικός
απολογισµός.

Στη Γενική Γραµµατεία Εµπορίου µε τα σχετικά πενιχρά µέσα
που διαθέτουµε έχουµε κάνει µία πολύ µεγάλη προσπάθεια για
τον εντοπισµό των καταδολιευτικών πρακτικών, που υπάρχουν
σε κάποια πρατήρια καυσίµων. Μέχρι πρόσφατα αυτοί οι µηχα-
νισµοί ήταν πρόσθετοι. Κατά συνέπεια, όπου εντοπίζαµε ότι ίσως
υπάρχει διαφορά στη µέτρηση των καυσίµων µε έναν έλεγχο
στην αντλία µπορούσαν και να εντοπιστούν.

Όµως, τα συστήµατα εκσυγχρονίζονται και περνούν πλέον σε
επίπεδο λογισµικού. Μάλιστα υπάρχουν και πληροφορίες ότι εν-
δεχοµένως ακόµα και να έρχονται και µε αντλίες, δηλαδή να φέ-
ρουν πάνω τους οι αντλίες αυτές τις δυνατότητες. Αυτές είναι
καταγγελίες, βέβαια, οι οποίες ελέγχονται όλες από εµάς.

Αυτό το οποίο έχουµε κάνει –και έχει σηµασία- είναι ότι ήδη
υπάρχει εδώ και αρκετό καιρό ένα ειδικά τροποποιηµένο αυτο-
κίνητο που ογκοµετρεί το καύσιµο. Είναι, δηλαδή, ένα αυτοκίνητο
το οποίο πηγαίνει στα πρατήρια χωρίς να φαίνεται ότι είναι κρα-
τικό αυτοκίνητο και συγχρόνως, έχει τη δυνατότητα να βλέπει τη
θερµοκρασία και να ογκοµετρεί το τι καύσιµο βάζει ο πρατηρι-
ούχος και στη συνέχεια να πηγαίνει το κλιµάκιο, όταν διαπιστώ-
νεται ότι υπάρχει απόκλιση, εκεί επιτόπου και να κάνει τον
έλεγχο.

Αυτό βέβαια, όλο έχει µία ιδιοµορφία. Από την ώρα που γίνεται
αυτός ο έλεγχος µε αυτόν τον τρόπο έχεις δύο εναλλακτικές λύ-
σεις: είτε εκείνη τη στιγµή θα παρουσιάσεις αυτήν τη µέτρηση,
µε αποτέλεσµα πλέον να ξέρουν οι πρατηριούχοι ποιο είναι αυτό
το αυτοκίνητο που κάνει αυτήν τη δουλειά, άρα το «καις», είτε
από την άλλη µεριά, θα πρέπει να βρούµε έναν πιστοποιηµένο
τρόπο, αποδεκτό και από τη δικαιοσύνη, σύµφωνα µε τον οποίο
η καταγραφή της παράβασης από αυτό το αυτοκίνητο να απο-
τελεί δικαστικό τεκµήριο στη συνέχεια, για να υποβληθούν οι κυ-
ρώσεις στον πρατηριούχο που κάνει αυτήν τη δουλειά.

Σ’ αυτήν τη διαδικασία είµαστε αυτό το χρονικό διάστηµα διότι
αυτός ο αγώνας είναι δύσκολος. Πρέπει συνεχώς να ανανεώνε-
ται και να εκσυγχρονίζεται ανάλογα µε τις νέες µεθόδους που
χρησιµοποιούν οι παραβάτες. 

Είναι γεγονός, λοιπόν, ότι δύο κατευθύνσεις χρειάζονται γι’
αυτά τα δύο πολύ σηµαντικά θέµατα που βάλατε: Το ένα είναι η
νοµοθετική αρτιότητα και το δεύτερο είναι οι ελεγκτικοί µηχανι-
σµοί.

Θεωρώ ότι στο πρώτο έχει γίνει µία πολύ σηµαντική δουλειά
και, κατά τη γνώµη µου, υπάρχει επάρκεια νοµοθετικών όπλων
αυτήν τη στιγµή για να αντιµετωπίσουµε την κατάσταση. Στους
ελεγκτικούς µηχανισµούς η αλήθεια είναι ότι έχουµε πάρα πολύ
δρόµο να διανύσουµε ακόµα. Όµως, δίνουµε καθηµερινή µάχη
µε όλα τα µέσα προσπαθώντας να αντιµετωπίσουµε την κατά-
σταση.

Σας ευχαριστώ.

4556 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό κ. Σωκράτη Ξυνίδη.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, θα
µπορούσα να έχω το λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλείται η κ. Μπα-
κογιάννη, για να κρατήσουµε την ενότητα του διαλόγου και την
αµεσότητα της συζητήσεως…

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Και να κρατήσουµε τον κ. Βλάχο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): …να λάβει το λόγο, µε

την αιτιολογία που παρέθεσα. Πρέπει να κρατάµε ένα ζωντανό
διάλογο, µία ζώσα συζήτηση.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, το πρώτο συµπέρασµά

µου είναι ότι πλήγωσα τον κ. Ξυνίδη. Πλήγωσα τον κ. Ξυνίδη για
δύο λόγους: πρώτον, διότι του έθιξα τον αρχηγό του και δεύτε-
ρον, διότι αποκάλεσα τη δουλειά του «δουλίτσα».

Θέλω, λοιπόν, να εξηγήσω γιατί πληγωθήκατε, κύριε Ξυνίδη.
Πληγωθήκατε και κατόπιν τούτου µου απαντάτε µε τη νοµενκλα-
τούρα και θα απαντήσω στα υπόλοιπα.

Πρώτον, η δουλειά σας είναι δουλίτσα. Είναι η δουλίτσα, την
οποία πρέπει να κάνει ένας Υφυπουργός και να κάθεται από
πάνω και να κοιτάζει να δει τη δική του αρµοδιότητα πως στα
δικά του θέµατα θα κάνει καλύτερα τη δουλειά. Γι’ αυτό την ονό-
µασα «δουλίτσα». Είναι ένας ευγενικός τρόπος να εξηγήσω ότι
για τη δική σας αρµοδιότητα µιλούσαµε. 

Τώρα έρχοµαι γενικώς για την Κυβέρνηση. «Για όλα στην Ελ-
λάδα» –είπατε- «φταίει η πολιτική νοµενκλατούρα».

Υποθέτω µε τη γνωστή άποψή σας για τις γυναίκες εντάσσετε
στην πολιτική νοµενκλατούρα εµένα ως κόρη ενός πρώην Πρω-
θυπουργού και ενός ανθρώπου που έχει υπάρξει για πολλά χρό-
νια στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Δεν εντάσσετε, όµως, τον αρχηγό
σας, ο οποίος είναι και αυτός γιος ενός πρώην Πρωθυπουργού,
αλλά κατά τα άλλα εξαιρείται της νοµενκλατούρας και της πολι-
τικής οικογένειας. 

Επί της ουσίας, το πρόβληµα, κύριε Ξυνίδη, είναι ότι η Κυβέρ-
νηση δεν έκανε τη δουλειά της. Θέλετε να τα χρεώσετε όλα στην
προηγούµενη κυβέρνηση. Εγώ δεν ισχυρίστηκα ποτέ ότι υπάρχω
από παρθενογένεση και έχω καθαρά πει, δηµιουργώντας τη Δη-
µοκρατική Συµµαχία, ότι αναγνωρίζουµε και τα λάθη που κάναµε
και είχαµε και το θάρρος να βγούµε ανοιχτά να κάνουµε την αυ-
τοκριτική µας, πράγµα το οποίο περιµένω από άλλες πολιτικές
δυνάµεις και δεν το βλέπω. 

Δεν το βλέπω, όµως, ούτε από εσάς σήµερα. Τι µας είπατε;
Μας είπατε ότι κάνατε διαρθρωτικές αλλαγές. Πού είναι οι διαρ-
θρωτικές αλλαγές, κύριε Ξυνίδη; Εάν πληρώνετε σήµερα κάτι και
έχει φθάσει το ΠΑΣΟΚ στο 8% είναι διότι ανάµεσα στο να επιλέ-
ξετε να πολεµήσετε πραγµατικά τα σπλάχνα σας –και τα σπλά-
χνα σας, για να σας το εξηγήσω, είναι ο ευρύτερος δηµόσιος
τοµέας, για τον οποίο κόπτεσθε ακόµα και σήµερα, για αυτόν τον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα που έχει µέσα τον κοµµατικό σας
στρατό, για την υποστήριξη την οποία ο Υπουργός σας θεωρεί
κάθε φορά ότι πρέπει να δώσει στον Πρόεδρο της ΓΕΝΟΠ τον
κ. Φωτόπουλο, διότι είναι προσωπικός του φίλος- και να κόψετε
και να κάνετε διαρθρωτικές αλλαγές και να µειώσετε τον ευρύ-
τερο δηµόσιο τοµέα και να επιβάλλετε ισοπεδωτικές µειώσεις σε
µισθούς και συντάξεις επιλέξατε το δεύτερο, επιλέξατε το δεύ-
τερο, κύριε Ξυνίδη. Λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά αυτό είναι. Δύο
χρόνια τώρα αυτό το κόστος πληρώνετε. 

Εάν το πλήρωνε µόνο το ΠΑΣΟΚ, πολύ ολίγον θα στενοχωριό-
µουν. Δυστυχώς, όµως, το πληρώνει ο ελληνικός λαός και το
πληρώνει µε το πακέτο που θα είναι υποχρεωµένος να αποδεχ-
θεί, το οποίο έρχεται αύριο, µεθαύριο στη Βουλή. Αυτό είναι το
κόστος, κύριε Ξυνίδη. 

Εδώ είναι η συγκεκριµένη ανικανότητα, είναι η συγκεκριµένη
δουλειά που δεν έγινε. Και αυτές τις διαρθρωτικές αλλαγές σας
κτυπάνε κάθε µέρα, αυτά που από την πρώτη µέρα η Δηµοκρα-
τική Συµµαχία έλεγε.

Τώρα, µου κάνει εντύπωση ότι δεν είπατε λέξη για αυτά τα
οποία είπα περί των µειώσεων των δαπανών στους πολιτικούς,
στους Βουλευτές, στη Βουλή των Ελλήνων, στις συντάξεις των
Βουλευτών, στις συντάξεις των Γενικών Γραµµατέων, στις συν-

τάξεις όλων αυτών των ανθρώπων οι οποίοι έχουν πάρει µέχρι
τώρα από ένα πολιτικό σύστηµα που ονοµάζεται πολιτική νοµεν-
κλατούρα και για το οποίο συµφωνούµε όλοι ότι δεν απέδωσε.
Σήµερα θα πρέπει αυτό το πολιτικό σύστηµα για λόγους ουσια-
στικούς και συµβολικούς να συµµετέχει στο κόστος το οποίο ση-
κώνει ο απλός µισθωτός. 

Για την ταµπακιέρα δεν είπατε τίποτα, κύριε Ξυνίδη, τίποτα,
λέξη. Για το ότι ακόµα και σήµερα που µιλάµε τα κόµµατα παίρ-
νουν παραπάνω χρήµατα -5 εκατοµµύρια παραπάνω- από ό,τι
πήραν πέρυσι δεν είπε λέξη ο κ. Ξυνίδης. Για το ότι σήµερα τα
κόµµατά σας δανείζονται από τις τράπεζες και δανείζονται την
ώρα που κανένας άλλος, µικροεπιχειρηµατίας, µικροέµπορος
δεν µπορεί να δανειστεί δεν είπατε λέξη, κύριε Ξυνίδη. 

Φταίει η νοµενκλατούρα; Δεν φταίει η νοµενκλατούρα. Φταίει
ότι αυτό το πολιτικό σύστηµα, αυτά τα παλιά κόµµατα δεν έµα-
θαν τίποτα από το παρελθόν, εξακολουθούν και πορεύονται κατά
τον ίδιο τρόπο. Εµείς που δεν προερχόµαστε από παρθενογέ-
νεση, που αναλάβαµε τις ευθύνες µας απέναντι στον ελληνικό
λαό, που κάναµε την αυτοκριτική µας και είπαµε ξεκάθαρα στον
ελληνικό λαό πού κατά την άποψή µας κάναµε λάθη και πώς θα
τα διορθώσουµε είµαστε οι µόνοι που φωνάζουµε, προσπαθών-
τας να κρούσουµε τον κώδωνα του κινδύνου στους υπολοίπους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Μία φράση θα πω µόνο, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κυρία Μπακο-

γιάννη. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Ξυνίδη, σας άκουσα µε

πολύ µεγάλη προσοχή. Σωστό είναι το να πάρετε τα τέσσερα, έξι
σκάνερ. Δεν νοµίζω ότι φθάνουν. Εν πάση περιπτώσει, όµως,
είναι σωστό. 

Σας άκουσα να αναλύετε ένα πολύ περίπλοκο σύστηµα, πώς
θα βρεθεί, πώς θα βάλουµε µετρητές, πώς θα κάνουµε εκείνο,
πώς θα µετράµε τη θέρµανση και δεν ξέρω τι άλλο, για να µπο-
ρέσουµε να πατάξουµε το λαθρεµπόριο. 

Κατά την άποψη της Δηµοκρατικής Συµµαχίας, όλα αυτά θα
καταλήξουν στο µηδέν. Η λύση είναι µία, είναι η εξίσωση της
τιµής του πετρελαίου θέρµανσης µε το πετρέλαιο κίνησης. Θα
πάρετε 2.280.000.000 ευρώ. Από αυτά το 1.000.000.000 ευρώ θα
το δώσετε ως επιδότηση στις περιοχές οι οποίες έχουν πραγµα-
τικά πρόβληµα κρύου –και δόξα τω Θεώ, φέτος έχουµε και αρ-
κετές- αλλά εν πάση περιπτώσει, ως κανονική επιδότηση. Είναι
πολύ πιο απλό, είναι πολύ πιο έντιµο. 

Πατάσσεις τους λαθρεµπόρους και από την άλλη µεριά επιδο-
τείς κανονικά τους ανθρώπους οι οποίοι έχουν ανάγκη στις πε-
ριοχές στις οποίες υπάρχει πολύ µεγάλο πρόβληµα. Και αν έχεις
ένα χειµώνα σαν το φετινό, επιδοτείς περαιτέρω. 

Όµως, αυτή είναι πολύ πιο καθαρή λύση, παρά όλα αυτά που
γίνονται. Και θα µου επιτρέψετε να πω, επειδή τα έλεγα και κατά
τη διάρκεια που συµµετείχα στην κυβέρνηση, για µένα το µεγα-
λύτερο πρόβληµα σήµερα, πέραν όλων των υπολοίπων που σας
είπαµε στην επερώτησή µας, είναι ακριβώς το λαθρεµπόριο στο
χώρο του πετρελαίου. Είναι οφθαλµοφανές ότι η ελληνική πολι-
τική ηγεσία απέτυχε παταγωδώς στην πάταξη αυτού του λαθρεµ-
πορίου. Σήµερα, λοιπόν, που µιλάµε, πρέπει οι αποφάσεις να
είναι αποφάσεις ριζικές, ώστε όλοι αυτοί οι κύριοι κατά προτί-
µηση να πάνε φυλακή. Όµως, αν δεν πάνε φυλακή, τουλάχιστον
να πάψουν να κερδίζουν εις βάρος των Ελλήνων πολιτών.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Ντόρα Μπακογιάννη.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πρόεδρε, θα µπο-
ρούσα να έχω το λόγο επί προσωπικού;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, έχετε το λόγο,
αλλά µε απόλυτη οικονοµία χρόνου, γιατί θα πρέπει να απαντή-
σετε σε όλους τους επερωτώντες.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Μόνο µία διευκρίνιση θα
ήθελα να κάνω, κύριε Πρόεδρε, από την κ. Μπακογιάννη και επί
του προσωπικού.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Ξυνίδη,
έχετε το λόγο.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Θα ήθελα να µου διευκρι-
νίσει η κ. Μπακογιάννη ποια είναι η γνωστή µου θέση, η άποψή
µου, για τις γυναίκες.

Το λέω έτσι ακριβώς όπως το είπε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ας µη δοθεί συνέχεια.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Θέλετε να σας απαντήσω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, όχι. Σας παρα-

καλώ.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Μπορώ να απαντήσω, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μα, δεν χρειάζεται. Σας

παρακαλώ πολύ.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Μα, θυµάµαι την ιστορία της κ.

Καϊλή και της καλτσοδέτας και δεν µπορώ να µην την αναφέρω!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ! Ανα-

γνωρίζεται η ευθιξία του κυρίου Υπουργού. Δεν χρειάζεται η
απάντηση της κ. Μπακογιάννη.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Περί του γυναικείου φύλου,
κύριε Πρόεδρε!

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Έχω σύζυγο και κόρη! Δεν
σας επιτρέπω να το λέτε αυτό! Σας παρακαλώ πολύ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ! Ανα-
γνωρίζεται η ευθιξία του κυρίου Υπουργού! Δεν χρειάζεται συ-
νέχεια!

Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Γεώργιος Βλάχος να λάβει το λόγο.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάθε κουβέντα που γίνεται, σχε-

τικά µε τη λειτουργία της αγοράς, το παραεµπόριο και το λα-
θρεµπόριο, νοµίζω ότι είναι µία θετική προσπάθεια προκειµένου
να ξεπεραστούν εµπόδια τα οποία υπάρχουν στην αγορά. 

Όµως, πριν πω τις δικές µας απόψεις γι’ αυτό το θέµα, θέλω
να σχολιάσω, κύριε Υπουργέ, κάποια θέµατα που θίξατε γενικό-
τερου πολιτικού ενδιαφέροντος. Δεν ξέρω τι ακριβώς έγινε το
2007-2009. Ξέρω, όµως, ότι παραλάβατε χώρα οργανωµένη,
χώρα που µπορούσε να δανείζεται, χώρα που µπορούσε να συµ-
µετέχει ισότιµα στα τραπέζια της Ευρώπης και όχι µόνο. Εν πάση
περιπτώσει, την παραλάβατε µετά από εκλογές. Είναι ο δηµο-
κρατικός τρόπος µε τον οποίο παραδίδει ένα κόµµα την εξουσία
σε ένα άλλο, µε εντολή του ελληνικού λαού. 

Εσείς κάθε φορά αυτό το ονοµάζετε δραπέτευση. Έτσι σας
βόλευε. Διότι, βέβαια, δεν ξέρατε τι θα συµβεί αργότερα. Δεν ξέ-
ρατε ότι αυτό που θα συµβεί, θα είναι ο κλασικός ορισµός της
δραπέτευσης, γιατί η δραπέτευση, κύριε Υπουργέ, είναι να αφή-
νεις τη δεδηλωµένη, δηλαδή την πλειοψηφία στη Βουλή και να
φεύγεις και να ζητάς να κερδίσει κάποιος άλλος στο µέσο της
θητείας. Αυτή είναι δραπέτευση. Και αυτό το έκανε ο δικός σας
Πρόεδρος, ο δικός σας Αρχηγός, το δικό σας κόµµα. 

Είπατε, επίσης, ότι τα βάλατε µε τα σπλάγχνα και γι’ αυτό φθά-
σατε στο 8%. Δεν φθάσατε γι’ αυτό στο 8%. Στο 8%, κύριε
Υπουργέ, φθάσατε, γιατί δεν πείσατε τον ελληνικό λαό ότι µπο-
ρείτε να διαχειριστείτε µία κρίση. Κυρίως, φθάσατε στο 8%, γιατί
ο ελληνικός λαός σάς τιµωρεί, επειδή είπατε ψέµατα. Είπατε ψέ-
µατα, αναλαµβάνοντας την εξουσία! Τον πρώτο καιρό είπατε ψέ-
µατα ότι δεν γνωρίζατε την κατάσταση! Είπατε ψέµατα, δίνοντας
υποσχέσεις σε όλους για όλα! 

Βεβαίως, απ’ αυτά που είπατε, δεν µπορέσατε να υλοποιήσετε
σχεδόν τίποτα! Γι’ αυτό, η κοινωνία σήµερα, σας τιµωρεί, για να
µην επαναληφθεί και από κανέναν άλλο στο µέλλον, αυτή η απλο-
χεριά, την οποία έχει το δικό σας κόµµα!

Ας αναφερθώ τώρα στα δικά µας θέµατα. Ας πούµε, πρώτα
απ’ όλα, κάτι για το παραεµπόριο. Όσον αφορά το παραεµπόριο,
όταν εµείς αναλάβαµε την πολιτική ευθύνη του πρώην Υπουρ-
γείου Εµπορίου, διαπιστώσαµε ότι υπάρχει µία επικάλυψη αρµο-
διοτήτων.

Δηλαδή, να το πω πολύ απλά, όλοι ήταν υπεύθυνοι και όλοι

ήταν ανεύθυνοι για την πάταξη του παραεµπορίου, µε αποτέλε-
σµα να µην παίρνει κανείς πρωτοβουλία. Τότε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, νοµοθετήσαµε την ευθύνη του δηµάρχου να παίρνει
πρωτοβουλία για τη συγκρότηση του µεικτού κλιµακίου για την
πάταξη του παραεµπορίου στα όρια του δήµου.

Θέλω να σας πληροφορήσω ότι αυτό το κλιµάκιο έπρεπε να
είναι πολυάριθµο, γιατί δεν έφτανε µόνο ο εντοπισµός της εστίας
παραεµπορίου, έπρεπε τα προϊόντα αυτά να αποσυρθούν, πολ-
λές φορές να φορτωθούν, να µεταφερθούν, να αποθηκευτούν.
Άρα καταλαβαίνετε ότι δεν µπορούσε να γίνει από την Αστυνοµία
ή να γίνει  µόνο από τη Δηµοτική Αστυνοµία ή να γίνει µόνο –αν
θέλετε- από το Υπουργείο Εµπορίου και καµµιά φορά και το
Υπουργείο Οικονοµικών. Έπρεπε να είναι ένα σύνθετο, ένα µει-
κτό κλιµάκιο, για να µπορέσει να χτυπήσει το κακό στη ρίζα. 

Τότε εµείς, θέλω πάλι να σας θυµίσω, κύριε Υπουργέ, ότι βγά-
λαµε πάρα πολλές φορές, κλιµάκια πια -σε εφαρµογή του νόµου
αυτού- και τα προϊόντα τα οποία συγκεντρώθηκαν, αρκετές
φορές πήγαιναν στη χωµατερή, στη Φυλή. Μάλιστα µε τη βοή-
θεια των τηλεοπτικών µέσων θέλαµε να στείλουµε ένα µήνυµα
για την καταστροφή αυτών των προϊόντων. Αυτή ήταν η προσπά-
θεια που γινόταν τότε. 

Θα πω ότι ήταν θετικό αυτό που έγινε επί ηµερών της δικής
σας κυβέρνησης, που ήρθατε και συµπληρώσατε αυτό το νόµο
και είπατε ότι µπορούµε µε το σπρέι, µε την άµεση απόσυρση,
την επί τόπου καταστροφή πολλές φορές, να αντιµετωπίσουµε
το πρόβληµα. Αυτό πολλές φορές το έχω χαρακτηρίσει σαν θε-
τικό, γιατί πράγµατι, ήταν ένα συµπλήρωµα στην αλυσίδα χτυπή-
µατος του παραεµπορίου.

Όµως, εκπροσωπώντας αυτήν την ώρα, την Κυβέρνηση, κύριε
Υπουργέ, πώς περιµένατε εσείς να χτυπηθεί το παραεµπόριο,
όταν το 2009 που ξεκινήσατε, δεν υπήρχε ουσιαστικά πολιτική
ηγεσία στο Υπουργείο, που παρακολουθεί όλα αυτά τα θέµατα
και την αγορά, την προστασία καταναλωτή, το παραεµπόριο;
Ένας Υπουργός, που ορίστηκε, είχε έδρα του τη Θεσσαλονίκη,
αν θυµάστε και κατέβαινε κάθε τόσο µε κάποιες παρεµβάσεις,
για να κάνει τι; 

Άρα, λοιπόν, µέχρι να φτάσουµε στο σηµερινό σχήµα, γιατί εί-
πατε εσείς για ένα διάστηµα που έχετε την ευθύνη, από τη µεριά
τη δική σας, του δικού σας κόµµατος, υπήρξε ανυπαρξία στην
αντιµετώπιση αυτού του προβλήµατος; 

Εδώ, λοιπόν, θα πρέπει σήµερα, που εσείς λέτε ότι έχετε την
πολιτική βούληση να χτυπήσετε το παραεµπόριο, να πάτε µε πιο
γρήγορους ρυθµούς, αυτά τα µεικτά κλιµάκια να δουλέψουν κα-
λύτερα, οι έλεγχοι, η απόσυρση και η αξιοποίηση -αυτό που συ-
ζητούσαµε µε το συνάδελφο της Δηµοκρατικής Συµµαχίας
νωρίτερα- ότι εµείς προβλέψαµε την πιθανή αξιοποίηση προϊόν-
των που κατάσχονται. Δεν πρέπει σώνει και καλά να πετιούνται.
Μπορεί να είναι φρούτα, µπορεί να είναι ρουχισµός. Είχαµε προ-
βλέψει στο νόµο αυτό, να µπορούν να αξιοποιούνται σε διάφορα
ιδρύµατα και να µην πετιούνται. Τώρα, εάν αυτά µπορεί να γίνουν
αντικείµενο εκµετάλλευσης από κάποιους επιτηδείους -αυτό κα-
νείς µπορεί να το δει και να το προφυλάξει. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θέλω λίγο χρόνο. Δεν θα δευτερολογήσω έτσι
κι αλλιώς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν υπάρχει δευτερο-
λογία. Έχετε την ανοχή του Προεδρείου. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Θεσµοθετήσαµε, λοιπόν, την αξιοποίηση αυτών των προϊόντων

και είναι κάτι το οποίο µπορεί να γίνει και σήµερα. 
Επειδή ακούστηκε και νωρίτερα από τον Κοινοβουλευτικό Εκ-

πρόσωπο του ΛΑΟΣ, για τους αλλοδαπούς πωλητές κ.λπ., ξέ-
ρετε, είναι εύκολο να τα φορτώνει κανείς όλα στους αλλοδα-
πούς. Όντως, σχεδόν το σύνολο των πωλητών είναι αλλοδαποί,
αλλά πίσω απ’ αυτούς υπάρχουν χονδρέµποροι, υπάρχουν απο-
θήκες, υπάρχουν κοντέινερ που εκτελωνίζονται στα ονόµατα κά-
ποιων εδώ, που προφανώς, δεν είναι αυτοί οι αλλοδαποί, που
όλοι βλέπουµε. Άρα είναι σύνθετο το πρόβληµα. Και θα έλεγα
ότι το να δείχνουµε τους αλλοδαπούς, είναι η εύκολη λύση γι’
αυτούς βέβαια που δεν θέλουν να δουν το πρόβληµα στην ουσία. 
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Θα έλεγα, λοιπόν, ότι τα µεικτά κλιµάκια µπορούν να προχω-
ρήσουν, νοµοθετικό πλαίσιο υπάρχει, αρκεί να υπάρξει πολιτική
βούληση και αυστηρή τιµωρία σε αυτούς που παρανοµούν. 

Θα πω δύο κουβέντες για το λαθρεµπόριο. Το λαθρεµπόριο
αφορά κυρίως τα καύσιµα. Εδώ υπήρχε η απόφαση της Επιτρο-
πής Ανταγωνισµού από το 2009, που υπήρχαν προτάσεις για
λήψη µέτρων, για την προστασία των καταναλωτών. 

Είπατε για τις εισροές-εκροές, ότι δεν βρήκατε τρόπο να χρη-
µατοδοτηθούν. Εντάξει, δεν βρήκατε τρόπο να χρηµατοδοτη-
θούν στη λιανική πώληση. Γιατί να µην υπάρξει έλεγχος στη
χονδρική; Γιατί να µη λειτουργούν; Έτσι κι αλλιώς τα διυλιστήρια
είναι δύο. Φορτώνουν συγκεκριµένα βυτιοφόρα. Γιατί αυτά να
µην παρακολουθούνται µε ηλεκτρονικό τρόπο, µε GPS αλλά και
µε ηλεκτρονική σφράγιση του βυτίου ούτως, ώστε να ξέρουµε
πού φορτώνει, πόσο φορτώνει, πόσες στάσεις έκανε και πόσο
ξεφόρτωσε; 

Ας ξεκινήσουµε από κάπου. Το να µην κάνουµε τίποτα και να
περιµένουµε να γίνει το θαύµα απ’ όπου θα βρεθούν χρήµατα,
για να χρηµατοδοτηθούν οι εισροές-εκροές στα βενζινάδικα,
κύριε Υπουργέ, ειδικά σε εποχές που έχει ξεφύγει η αγορά και
είναι ανεξέλεγκτη, καταλαβαίνετε ότι είναι πολύ µεγάλη πολυτέ-
λεια. Έχουµε και µία επίκαιρη ερώτηση την άλλη εβδοµάδα και
θα τα πούµε για τις τιµές. 

Βέβαια το πρόβληµα του λαθρεµπορίου δεν είναι τώρα η αύ-
ξηση της θερµοκρασίας στη διακίνηση των καυσίµων. Αυτό είναι
το λιγότερο. Είναι και αυτό πρόβληµα, αλλά εδώ γίνεται κάτι
πολύ πιο σοβαρό. Η εξοµοίωση της τιµής πετρελαίου κίνησης και
θέρµανσης είναι ένας τρόπος. 

Πρέπει επίσης να δείτε τι θα κάνετε µε το ναυτιλιακό, την άλλη
µεγάλη µάστιγα η οποία είναι ανεξέλεγκτη. Υπήρχε µία πρωτο-
βουλία επί της κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, δεν προχώ-
ρησε, δεν ξέρω πού βρίσκεται. Πιθανόν να πρέπει σήµερα να
ολοκληρωθεί αυτή η προσπάθεια, για να κλείσει και αυτό το µέ-
τωπο.

Επίσης θα πω και για τα εισαγόµενα, αυτό µε τα σκάνδαλα που
είπατε. Θα πρέπει να ξέρουµε τι ξεφορτώνεται σ’ αυτόν τον τόπο.
Δεν µπορεί να ξεφορτώνουν τα κοντέινερς, να φορτώνονται στα
φορτηγά και να πηγαίνουν κατευθείαν στις αποθήκες. Εκεί γίνε-
ται πια η προµήθεια αυτών των αγαθών που φτάνουν στο παρα-
εµπόριο. Πρέπει η πολιτεία να κλείσει τις πύλες εισόδου όλων
αυτών των προϊόντων και νοµίζω ότι σήµερα έχει και τα τεχνικά
µέσα να το κάνει. 

Κλείνοντας, θα πω ότι πρέπει η πολιτική βούληση να είναι εµ-
φανής, να είναι καθηµερινή. Δεν είναι υποτιµητική η δουλειά που
κάνατε, κύριε Υπουργέ. Είναι σηµαντικότατη. Η κοινωνία θα σας
αναγνωρίσει κάθε προσπάθεια, αρκεί να την πείσετε ότι έχετε
διάθεση να συγκρουστείτε µε συµφέροντα και όχι να µελετάτε
τυχόν διευκολύνσεις, όπως λέει ο κ. Χρυσοχοϊδης ή να αποσύ-
ρουµε αγορανοµικές διατάξεις, γιατί αυτές είναι η αιτία που αυ-
ξάνονται οι τιµές. Δεν είναι αυτές η αιτία. Θα το φέρετε αυτό και
θα το κουβεντιάσουµε. Μη σας πιέζουν και σας λένε ότι η γρα-
φειοκρατία ανεβάζει τις τιµές. Η ανεξέλεγκτη λειτουργία της
αγοράς ανεβάζει τις τιµές, κύριε Υπουργέ, και εκεί πρέπει να
τραβήξετε γραµµή, µιας και είναι θέµα των ηµερών αυτών οι
«κόκκινες γραµµές», για να ξέρουµε και να ξεκαθαρίσετε κι εσείς
µε ποιους είστε, αν είστε µε την κοινωνία, µε τους καταναλωτές,
για να νιώσουν κι αυτοί ότι έχουν τη συµπαράσταση της πολι-
τείας. Στο παρελθόν έγιναν προσπάθειες και οφείλω να αναγνω-
ρίσω και δηµόσια ότι η κοινωνία µάς το αναγνώρισε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Βλάχο.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ. Πρωτόπα-

πας, έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι η συζή-

τηση για το θέµα της επίκαιρης επερώτησης πήγε καλά. Αναµ-
φίβολα ήταν χρήσιµη η επίκαιρη επερώτηση και νοµίζω ότι η
απάντηση του παριστάµενου Υπουργού κ. Ξυνίδη ήταν επαρκής. 

Βεβαίως το πρόβληµα εξακολουθεί να υπάρχει. Είναι ένα πρό-
βληµα που πρέπει διαχρονικά να αντιµετωπίσουµε και βεβαίως
οι προσπάθειες που έχουν καταβληθεί και που θα καταβληθούν

από την Κυβέρνηση προς αυτήν την κατεύθυνση και που εξαγ-
γέλθηκαν ήδη, µπορούν να συµβάλουν.

Επιτρέψτε µου όµως να σχολιάσω δύο από τα θέµατα που τέ-
θηκαν, το πρώτο από τον κ. Βλάχο και το δεύτερο από την κ.
Μπακογιάννη. 

Κύριε Βλάχο, αναµφίβολα, όταν κάνεις µία τέτοια προσπάθεια
σαν κι αυτή που γίνεται στη χώρα σήµερα και η οποία έχει πάρα
πολλά δυσάρεστα σηµεία για τους πολίτες, έχεις και κόστος.
Αυτό το ξέραµε και το αναλαµβάνουµε. Υπάρχει κόστος, ας µην
το κρύβουµε. Σίγουρα έγιναν και λάθη και αυτό δεν το κρύβει κα-
νείς. Τώρα, από τη στιγµή που αρχίσατε να αναλαµβάνετε τις ευ-
θύνες σας για τη χώρα, έχετε κι εσείς την ευκαιρία να
διαπιστώσετε το κόστος και στη δική σας παράταξη. Θα το δείτε
αυτό και το επόµενο διάστηµα. Αυτό όµως δεν είναι κακό. Κά-
ποιες στιγµές πρέπει το πολιτικό σύστηµα να έχει κόστος, αλλά
να αναλαµβάνει το κόστος, για να φέρνει και αποτέλεσµα. Τότε
έχει νόηµα να αναλαµβάνεις κόστος, για να φέρνεις και αποτέ-
λεσµα. Για να φέρουµε λοιπόν αποτέλεσµα, πρέπει να µάθουµε
να υπερβαίνουµε ορισµένες φορές, τις κοµµατικές µας γραµµές
για το καλό της πατρίδας.

Για παράδειγµα, δεν ήταν ό,τι καλύτερο αυτού του είδους η
συζήτηση που έγινε αυτές τις µέρες. Και πιστεύω ότι η πρόθεση
από πλευράς του ΠΑΣΟΚ αλλά και η διαπραγµάτευση που έκα-
ναν στελέχη του ΠΑΣΟΚ που µετέχουν στην Κυβέρνηση, όπως ο
κ. Βενιζέλος, ήταν πολύ καλή. Εξάντλησε όρια. 

Δεν σηµαίνει ότι το αποτέλεσµα δεν είναι δυσάρεστο για τους
πολίτες. Είναι πάρα πολύ δυσάρεστο για τους πολίτες. Και θα
ήταν λιγότερο δυσάρεστο, αν αυτή η συµµετοχή και της Νέας
Δηµοκρατίας υπήρχε και τα προηγούµενα χρόνια. Αν δηλαδή,
από την αρχή αυτής της περιπέτειας –γιατί περί περιπέτειας πρό-
κειται- είχαµε, όλοι όσοι κυβερνήσαµε τον τόπο, αναλάβει τις ευ-
θύνες µας από το Μάιο του 2010, τα πράγµατα σήµερα, µπορεί
να ήταν πολύ καλύτερα. 

Αυτό πρέπει να δούµε. Όχι µόνο το κόστος και πώς το επιµε-
ρίζει ο ένας στον άλλον και πώς ξεφεύγουµε προς τις εκλογές,
για να δραπετεύσουµε, αλλά πώς φέρνουµε πραγµατικό αποτέ-
λεσµα, για να ανακτήσουµε αξιοπιστία. Γιατί µέχρι στιγµής δεν
το έχουµε φέρει. Έχει κρατηθεί η Ελλάδα στα πόδια της, µπορεί
να ελπίζει, αλλά τα προβλήµατα είναι ανοιχτά µπροστά. Το βλέ-
πουµε και αυτές τις µέρες.

Αυτό πρέπει να το δούµε. Δεν ωφελεί ο δικοµµατικός ή ο τρι-
κοµµατικός καυγάς αυτές τις µέρες.  Ωφελεί να κάτσουµε να
κουβεντιάσουµε τι κάνουµε. Και να το κουβεντιάσουµε ο καθένας
µε τον άλλον και χωριστά, αν θέλετε, πέρα και έξω από τη λογική
πώς θα πάω καλύτερα στις εκλογές. Θα γίνουν αντικειµενικά
εκλογές. Υπάρχει συµφωνία των πολιτικών Αρχηγών. Ακούσαµε
και τον κ. Σαµαρά χθες, που επιµένει. Δεν ξέρω αν καλώς επιµέ-
νει, κατά τη γνώµη µου, για όλους. Αυτό όµως είναι µια δική σας
επιλογή. Ήταν σαφές ότι καλό θα ήταν για τον τόπο να µην υπάρ-
χουν σύντοµα εκλογές, όταν έχεις τέτοια πράγµατα µπροστά
σου. Κατά τη γνώµη µου. Γιατί υπάρχει ο κίνδυνος κατά τη διάρ-
κεια της προεκλογικής περιόδου να υπάρξει ένα κύµα λαϊκισµού
που µπορεί να πνίξει τα πάντα. Είµαστε που είµαστε από µισή
τρίχα πια και όχι από µια. Σκεφτείτε αν και στις εκλογές πάνω αρ-
χίσει να κυριαρχεί ένα κύµα λαϊκισµού, τι αποτελέσµατα µπορεί
να φέρει και κατά πόσο η κυβέρνηση που θα προκύψει, µε την
ψήφο του ελληνικού λαού, όποια κυβέρνηση και αν θα είναι, αν
θα µπορεί να εκτελέσει αυτά που έχουν αποφασιστεί. 

Αυτό ας προβληµατίσει όλους  µας. Ίσως είναι πια καιρός να
πάρουµε και µερικές πολύ σηµαντικές και κρίσιµες αποφάσεις
για το πώς προχωράµε και να µη βλέπουµε το τυρί -το εκλογικό
ποσοστό- και να µην βλέπουµε τη φάκα. 

Σε σχέση µε αυτό που είπε η κ. Μπακογιάννη για το πολιτικό
σύστηµα…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: …για το 2009; Γιατί η φάκα…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Είδατε µε τι τόνο µίλησα. Προσέξτε

το όµως. Σας το ξαναλέω. 
Φάκα είναι η καταστροφή. Και αυτό αφορά όλους δυστυχώς,

δεν αφορά µια παράταξη. Να το ξέρετε αυτό. 
Όσον αφορά αυτά που ειπώθηκαν από την κ. Μπακογιάννη,

για το πολιτικό σύστηµα, πρέπει να πω ότι το πολιτικό σύστηµα
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είναι στο ναδίρ. Δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία. 
Θέλω όµως  να θυµίσω ότι δεν πρέπει να αδικούµε το γεγονός

ότι σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, οι Βουλευτές έχουν καταβάλει τη
δική τους συµµετοχή. Δεν έχουµε κόψει µόνο τους µισθούς και
τις συντάξεις που έχουµε κόψει, αλλά έχουµε κόψεις και τους δι-
κούς µας µισθούς. Και αυτό έχει γίνει σε µεγάλο ποσοστό. Το
έχει αναφέρει ο Πρόεδρος της Βουλής κατ’ επανάληψη. Αυτό
δεν πρέπει να το µηδενίζουµε. Αν µηδενίσουµε αυτό το 40% που
έχει κοπεί, έχει την αίσθηση ο πολίτης µετά, ότι αυτοί δεν έχουν
κάνει τίποτα, δεν καταλαβαίνουν τίποτα, είναι στον κόσµο τους.
Δεν είµαστε στον κόσµο µας. Έχουµε πάρει αποφάσεις. Η πρώτη
είναι µε το µισθό, ο οποίος κόπηκε και εξοφλείται τώρα, όπως
ξέρετε. Είναι σωστή απόφαση. Συµµετοχή στον πόνο και τα
βάρη. Αλλά αυτή η συµµετοχή έχει γίνει. Αν τη µηδενίζουµε, γυ-
ρίζουµε πολύ πίσω. Ξαναδηµιουργούµε µια εικόνα αρνητική. 

Άρα, λοιπόν, αν υπάρχουν νέες προτάσεις, να  υπάρξουν. Κα-
νείς δεν λέει όχι. Αλλά πρέπει να αναγνωρίσουµε και αυτό που
έχει γίνει. 

Κατά τη γνώµη µου, όµως, το κρίσιµο σηµείο για το πολιτικό
σύστηµα, δεν είναι αυτό και δεν πρέπει να ξεκινάµε από εκεί.
Υπάρχουν τρία πράγµατα που δεν κάναµε ίσως, όπως έπρεπε,
αυτήν την περίοδο. Θα πρέπει να αποτελέσουν στοιχείο συζήτη-
σης από εδώ και πέρα και πράξης. 

Το πρώτο είναι ο σωστός και αποτελεσµατικός έλεγχος τού
πόθεν έσχες. Έγιναν βήµατα, αλλά πρέπει να γίνουν και άλλα.
Και πρέπει να έχει πεισθεί ο ελληνικός λαός ότι πρόκειται για
πραγµατικό πόθεν έσχες και µε απειλή κατάσχεσης περιουσια-
κών στοιχείων, που δεν αιτιολογούνται. Να, µια τολµηρή πρό-
ταση µε την οποία µπορούµε να συµφωνήσουµε. 

Δεύτερον, είναι ο εκλογικός νόµος, που τον είχαµε συµφωνή-
σει και δεν τον προχωρήσαµε. Και ο εκλογικός νόµος αυτός που
είχαµε συµφωνήσει και δεν προχωρήσαµε –κακώς- θα έδινε µια
δυνατότητα να απαλλαγεί το πολιτικό σύστηµα από εξαρτήσεις,
από συµφέροντα, µέσα κ.λπ.. Όλα αυτά που ακούγονται από
πολλές πλευρές τελευταία.

Και το τρίτο είναι η ατιµωρησία, που βεβαίως οφείλω να οµο-
λογήσω ότι µε τις προσπάθειες του Προεδρείου της Βουλής και
όλων µας, έχει εξασφαλιστεί, σε σχέση µε τους απλούς Βουλευ-
τές. Ευτυχώς, υπάρχει πια άρση ασυλίας κατά συρροήν. Βε-
βαίως δεν έγινε για άλλες υποθέσεις που εκκρεµούσαν και που
είχαν σκανδαλίσει τον ελληνικό λαό, όσον αφορά ανθρώπους
που µετείχαν στην εκτελεστική εξουσία, δηλαδή Υπουργούς από
όλες τις µεριές.

Αυτό το τρίπτυχο: πόθεν έσχες, αλλαγή εκλογικού νόµου και
κατάργηση ατιµωρησίας, που αυτοκριτικά, λέω ότι δεν προχώ-
ρησε, όπως έπρεπε αυτά τα δύο χρόνια, ίσως λόγω άλλων προ-
τεραιοτήτων, είναι από τα ζητήµατα που πρέπει να αποφασί-
σουµε, να συµφωνήσουµε και αποτελεσµατικά να προχωρή-
σουµε έστω και την επόµενη περίοδο, γιατί µόνο έτσι θα αποκα-
ταστήσουµε και το θέµα της αξιοπιστίας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Κοι-

νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, τον κ. Χρήστο Πρωτό-
παπα.

Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-
σµού της Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Δηµήτρης Παπαδηµού-
λης, να προσέλθει στο Βήµα.

Ορίστε, κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, είναι Παρασκευή

µεσηµέρι, εδώ και µέρες, ακούµε ότι πρέπει την Κυριακή να έχει
ψηφιστεί από τη Βουλή το οικονοµικό πρόγραµµα που συµφώ-
νησαν οι τρεις Αρχηγοί και η Βουλή έχει µαύρα µεσάνυχτα. Δεν
υπάρχει καν το χρονοδιάγραµµα. Δεν υπάρχει το κείµενο που
υποτίθεται ότι θα συζητήσουµε και θα ψηφίσουµε. Δεν είναι αυτό
ντροπή για µια κοινοβουλευτική δηµοκρατία; Αµφιβάλλω αν και
ο κ. Ξυνίδης, µπορεί να δώσει απάντηση στο τι θα έρθει και πότε.
Νοµίζω ότι αυτό είναι σοβαρό θέµα και ο ολίγον, σικέ καυγάς µε-
ταξύ ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας για το ποιος έσωσε περισ-
σότερο τη χώρα, δεν µπορεί να κρύψει αυτήν τη ντροπή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το οικονοµικό πρόγραµµα στο

οποίο είπαν ναι οι τρεις Αρχηγοί είναι το κοινό προεκλογικό πρό-
γραµµα του ΠΑΣΟΚ, της Νέας Δηµοκρατίας και του ΛΑΟΣ, όχι
για τις επόµενες εκλογές απλώς, αλλά για τις επόµενες δεκαε-
τίες, γιατί δένει χειροπόδαρα τη χώρα σε µια συγκεκριµένη κα-
τεύθυνση. Το λέω αυτό, διότι όλα τα άλλα είναι «φύκια για
µεταξωτές κορδέλες», να είχαµε να λέγαµε. 

Ακούω ότι αυτήν την ώρα ίσως, ο κ. Καρατζαφέρης, αποσύρει
τους Υπουργούς του από την Κυβέρνηση. Ε, και; Δεν θα χάσει
και η Βενετιά βελόνι! Είτε έτσι είτε αλλιώς ο κ. Καρατζαφέρης
είναι πλήρως και 100% συνυπεύθυνος και µε τον κ. Σαµαρά και
µε τον κ. Παπανδρέου, για το οικονοµικό πρόγραµµα στο οποίο
έχουν πει και οι τρεις ναι.

Άκουσα χθες τον κ. Σαµαρά, να µιλάει για εκλογές. Το λέει
ίσως για λόγους εσωτερικής κατανάλωσης, να χρυσώσει το χάπι
των οπαδών του και των Βουλευτών του, που πίστεψαν την αντι-
µνηµονιακή του ρητορική. Ακούω ότι και κάποιοι στις Βρυξέλλες
θα ήθελαν να αναβάλουν τις εκλογές, γιατί φοβούνται κάποιες
εκλογές όπου θα δυναµώσει πάρα πολύ η Αριστερά και η αντι-
µνηµονιακή άποψη. 

Πέραν του αντιδηµοκρατικού αυτής της λογικής, που αντιµε-
τωπίζουν τις εκλογές και τη δηµοκρατική λαϊκή έκφραση, την
ετυµηγορία του λαού, ως φόβο σας επισηµαίνω και µια άλλη
πλευρά: Αν τα καταφέρετε να τις αναβάλετε τις εκλογές και να
τις πάτε πιο πέρα, όσο περνάει ο χρόνος, τόσο περισσότερο θα
φαίνονται οι συνέπειες του οικονοµικού προγράµµατος, το οποίο
έχετε συναποφασίσει, τόσο περισσότερο θα φαίνονται η µεγα-
λύτερη ύφεση, η άγρια φτώχεια, η άγρια ανεργία, οι άγριες πε-
ρικοπές µισθών και συντάξεων.

Έρχοµαι στο θέµα της επίκαιρης επερώτησης, διότι δένει µε
αυτά. Από το παραεµπόριο χάνει το δηµόσιο έσοδα της τάξης
τού 8 µε 10 δισεκατοµµύρια ετησίως, µπορεί και παραπάνω. Εγώ
παίρνω ένα µετριοπαθή υπολογισµό. Αν βάλουµε την απώλεια
του ΦΠΑ, την απώλεια δασµών και τη φοροδιαφυγή, είναι τερά-
στια τα ποσά, ίσως πλησιάζει το 4% και το 5% του ΑΕΠ. 

Το ερώτηµα είναι: Γιατί είναι τόσο σαθρός ο µηχανισµός; Γιατί
δεν έγιναν τόσα χρόνια αυτά που µας είπε ο κ. Ξυνίδης ότι θα γί-
νουν; Η γνώµη µας είναι, γιατί αυτή η οργανωµένη επικερδής
δραστηριότητα είναι µια ισχυρή βιοµηχανία µε επιµέρους κλά-
δους, γιατί υπάρχουν πανίσχυρα κυκλώµατα, γιατί είναι πολλά
τα λεφτά και γιατί κάποιοι από αυτούς εξασφαλίζουν µια ισχυρή
ασυλία. 

Παίρνω ως παράδειγµα το λαθρεµπόριο καυσίµων. Τα τρία τε-
λευταία χρόνια οι «εξαγωγές» καυσίµων προς τις βαλκανικές
χώρες µε τις οποίες γειτονεύουµε, διπλασιάστηκαν. Όλοι ξέρουν
ότι ένα µέρος απ’ αυτές τις «εξαγωγές» είναι εξαγωγές µαϊµού,
ότι αυτό το δήθεν εξαχθέν καύσιµο πουλήθηκε µέσα στην Ελ-
λάδα, µε τεράστια κέρδη. Ξέρετε πόσα κερδίζει το κύκλωµα της
λαθρεµπορίας από ένα λίτρο καύσιµου; Κερδίζει 1,25 ευρώ. Δη-
λαδή, από ένα βυτίο κερδίζει πάνω από 65.000 ευρώ. Και έχουµε
ένα νόµο, ο οποίος έλεγε ότι θα πρέπει να πάψουν να υπάρχουν
τα «λευκά βυτιοφόρα», αυτά που είναι αγνώστου πατρός και µη-
τρός. Δέκα χρόνια µετά, δεν έχουν βγει οι εφαρµοστικές αποφά-
σεις που θα εξασφαλίσουν αυτήν την ισχύ. 

Είχαν ψηφιστεί κάποιοι νόµοι που εξασφάλιζαν την ηλεκτρο-
νική καταγραφή των εισροών και των εκροών. Κάνατε ένα χρόνο,
για να εκδώσετε µια κοινή υπουργική απόφαση, το Υπουργείο
Ανάπτυξης και το Υπουργείο Οικονοµικών. Και δεν µιλάµε για λα-
θρεµπόριο σπίρτων, για λαθρεµπόριο καρφίτσας. Λαθρεµπόριο
καυσίµων σηµαίνει αποθηκευτικοί χώροι, στόλοι. 

Η µη εξάρθρωση αυτών των φαινοµένων οφείλεται και στην
έλλειψη πολιτικής βούλησης, την εξακολουθητική. Το λέω αυτό,
διότι δεν υπάρχει µονόδροµος, να τα παίρνουµε µονίµως από
τους µισθωτούς, τους συνταξιούχους, τους άνεργους και τα
φτωχότερα κοινωνικά στρώµατα. Η Ελλάδα έχει µεγάλη φορο-
διαφυγή. Το παραεµπόριο δεν χτυπάει µόνο το δηµόσιο ταµείο,
αλλά χτυπάει και το υγιές εµπόριο. Και εκεί υπάρχει διεθνισµός,
κυρία Μπακογιάννη, στην οργάνωση του παραεµπορίου. Υπάρ-
χουν και µετανάστες που κάνουν την ψιλοδουλειά και υπάρχουν
και αφεντικά, τα οποία µπορεί να κάνουν τους µεγάλους πατριώ-
τες στα λόγια και χρησιµοποιούν όλο αυτόν το στόλο των φτω-
χοδιαβόλων, για να οικονοµούν πάρα πολλά λεφτά.
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Φθάσαµε στο σηµείο, να λέει το ΣΔΟΕ ότι το λαθρεµπόριο ορ-
γιάζει, γιατί δεν έχει χρήµατα να κάνει κατασχέσεις. Δεν έχει χρή-
µατα το ΣΔΟΕ να κάνει κατασχέσεις, και µιλάµε τώρα για τα
σκάνερς και το ένα και το άλλο; Εδώ έχουµε ένα αποσαθρωµένο
κράτος. Δυστυχώς, τα τελευταία δυόµισι χρόνια αντί να περιορι-
στεί το παραεµπόριο, η παραοικονοµία και η φοροδιαφυγή,
έχουν φουντώσει. Δεν µε πιστεύετε; Δείτε, κύριε Ξυνίδη, τα
έσοδα τα φορολογικά του Ιανουαρίου: Μειώθηκαν κατά 6% τα
συνολικά φορολογικά έσοδα και µειώθηκαν κατά 19% τα έσοδα
από ΦΠΑ. Ένα µέρος απ’ αυτήν τη µείωση, οφείλεται στην ύφε-
ση. Ένα άλλο µέρος, όµως, οφείλεται στο ότι έχει φουντώσει η
φοροδιαφυγή και η διαφθορά. Ένα τρίτο µέρος οφείλεται στο
ότι ψηφίζετε κάθε τόσο χαριστικές ρυθµίσεις, οπότε όποιος είναι
συνεπής στις φορολογικές του υποχρεώσεις, λέει: «Άσε, δεν
πληρώνω. Έτσι και αλλιώς έχω άλλες ανάγκες, διότι θα περιµένω
την επόµενη ρύθµιση».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Εποµένως χρειαζόµαστε πράξεις, σοβαρότητα, συνέπεια

λόγων και έργων. Δυστυχώς αυτή η Κυβέρνηση δεν τα εξασφα-
λίζει αυτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαδηµούλη.

Το λόγο έχει ο κ. Ελευθέριος Αυγενάκης, Βουλευτής Ηρα-
κλείου.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι εντελώς άχαρος ο ρόλος σας σήµερα.

Φαντάζοµαι ότι είναι άχαρος που σε άλλες αντίστοιχες ερωτή-
σεις ή τυχόν συζητήσεις, που έχουν αναπτυχθεί γύρω από το αν-
τικείµενό σας και το αποτέλεσµα της δουλειάς σας. Είναι άχαρο
να υπερασπίζεστε κάτι, το οποίο δεν έχει γίνει. Είναι άχαρο να
υπερασπίζεστε κάτι, το οποίο δεν έχει αποτέλεσµα, ή τουλάχι-
στον δεν έχετε απτά στοιχεία να παρουσιάσετε στους πολίτες,
σε όσους µας παρακολουθούν, εάν έχουν την υποµονή να µας
παρακολουθήσουν ως αυτήν την ώρα. 

Άκουσα µε πολλή προσοχή την απάντησή σας. Έκπληκτος δια-
πιστώνω ότι δεν έχετε αντιληφθεί το µέγεθος του προβλήµατος
ή ότι ζείτε σε άλλον κόσµο. Θα σας µιλήσω µε στοιχεία. Παρα-
καλώ πολύ, κύριε Ξυνίδη, αν µπορείτε, διορθώστε µε και δώστε
µου µια απάντηση στα στοιχεία. Δεν θα µιλήσω γενικά περί πολι-
τικής, περί πρωτοβουλιών κ.λπ.. Θα καταθέσω στοιχεία. Και δεν
χρησιµοποιώ άλλα, παρά τα στοιχεία του Οργανισµού Οικονοµι-
κής Συνεργασίας και Ανάπτυξης, ο οποίος λέει ότι ο ετήσιος τζί-
ρος του παράνοµου εµπορίου υπολογίζεται στα 69 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, εκ των οποίων τα 20 δισεκατοµµύρια µε 25 δισεκα-
τοµµύρια αντιστοιχούν στο παραεµπόριο. Κάνω λάθος, κύριε Ξυ-
νίδη; 

Τα διαφυγόντα φορολογικά έσοδα για το δηµόσιο, σύµφωνα
µε τα επίσηµα στοιχεία, είναι τουλάχιστον 9 δισεκατοµµύρια
ευρώ και προέρχονται από τη µη καταβολή ΦΠΑ, από δασµούς,
αλλά και από ασύλληπτη φορολογητέα ύλη. Μόνο µέσα στο
2010, η ΕΛΑΣ, το ΣΔΟΕ και η Δηµοτική Αστυνοµία κατέσχεσαν
εµπορεύµατα αξίας περίπου 30 εκατοµµυρίων ευρώ. Οι αριθµοί
-δεν σας κρύβω- ζαλίζουν, κύριε Υπουργέ, και εσάς, αλλά φαν-
τάζοµαι και τους τρεις Αρχηγούς και τον κ. Παπαδήµο, που ανα-
ζητούν ακόµα τα 325 εκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή αστεία
πράγµατα!

Κύριε Υπουργέ, εξαιτίας αυτής της απώλειας εσόδων, εξαιτίας
της ολιγωρίας, της ανικανότητας και εξαιτίας αυτής της Κυβέρ-
νησης, οι Έλληνες πολίτες πληρώνουν συνεχώς και νέους, αλλά
και άδικους φόρους. Θα συνεχίσω µε τα επίσηµα στοιχεία. Η τε-
λευταία έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την προστασία
των δικαιωµάτων πνευµατικής ιδιοκτησίας, από τα τελωνεία της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, αναφέρει ότι ανάµεσα στα κράτη-µέλη της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως στη χώρα µας, δεσµεύονται κάθε
χρόνο περίπου είκοσι δύο εκατοµµύρια τεµάχια προϊόντων απο-
µιµήσεων. Άγνωστος παραµένει ο αριθµός των παράνοµων προ-
ϊόντων που δεν ελέγχονται και δεν κατάσχονται. Ακολουθούν η
Ολλανδία µε κατασχεµένα πέρυσι δεκαοκτώ εκατοµµύρια αντι-
κείµενα, η Ιταλία µε δεκατρία εκατοµµύρια αντικείµενα και η

Βουλγαρία µε έντεκα εκατοµµύρια αντικείµενα.
Από τα παράνοµα προϊόντα που διακινούν πλανόδιοι µικροπω-

λητές, τα ρούχα και τα υποδήµατα αντιπροσωπεύουν το 57%, τα
προσωπικά αξεσουάρ το 34,5%, τα κινητά τηλέφωνα το 2,5%, τα
παιχνίδια το 1,79% και τα καλλυντικά το 1,30%. Ως χώρες προ-
έλευσής τους αναφέρονται η Κίνα, που έχει και τη µερίδα του λέ-
οντος, φθάνοντας στο 82,22%, η Μαλαισία στο 14,5% και η
Τουρκία το 2,5%. Είναι απολύτως αντιληπτό απ’ αυτά τα ποσο-
στά, ότι ερχόµαστε κάθε ηµέρα αντιµέτωποι µε προϊόντα που εν-
δέχεται να είναι και άκρως επικίνδυνα. 

Οι κεντρικές υπηρεσίες του Υπουργείου Ανάπτυξης αδυνατούν
να ελέγξουν ακόµα και τα γνωστά σηµεία στα οποία ανθεί το πα-
ραεµπόριο. Έκπληκτοι παρακολουθήσαµε δηλώσεις ανωτέρων
στελεχών του Υπουργείου στον Τύπο, ότι από τον Ιούνιο έως σή-
µερα, από τους τριακόσιους δήµους της χώρας που ζητήθηκαν
στοιχεία για κατασχέσεις και καταστροφές παράνοµων προϊόν-
των, ανταποκρίθηκαν µόλις είκοσι πέντε δήµοι. Δεν είναι σοβαρά
αυτά τα πράγµατα, κύριε Υπουργέ, που παραµένετε ακόµα ήρε-
µος στη θέση σας, ενώ για την ταµπακιέρα, επί της ουσίας δη-
λαδή, δεν µας έχετε πει τίποτα ακόµα, παρά µόνο για κάτι σκά-
νερ. 

Δεν πρέπει να ξεχνάµε και το σύστηµα «Ήφαιστος». Ενώ εξαγ-
γέλθηκε µε κάθε επισηµότητα -το θυµόµαστε όλοι µας εδώ µέσα-
ως ο πλέον αποτελεσµατικός τρόπος για την καταπολέµηση του
λαθρεµπορίου καυσίµων, όπως λέγατε, εντούτοις κατέρρευσε
µέσα σε δύο µόλις χρόνια. Ακόµα και σήµερα, δεν έχει ξεκαθα-
ρίσει η κατάσταση µε τα πρόστιµα που επιβλήθηκαν, σε καθ’ όλα,
νόµιµους επιχειρηµατίες, εξαιτίας των συνεχών αλλαγών στο νο-
µικό καθεστώς, που εύλογα δηµιουργούσε σύγχυση σε ολό-
κληρο τον κλάδο.

Δράττοµαι της ευκαιρίας και σας ζητώ, κύριε Υπουργέ, να µε-
ταφέρετε προς τον Υπουργό των Οικονοµικών ότι πρέπει να επα-
ναφέρει τη διάταξη αναστολής της επιβολής προστίµων, σε
περιπτώσεις που αποδεδειγµένα δεν συνιστούν λαθρεµπορία.
Είχε ξεκινήσει να µπει στο νόµο για τις επείγουσες ρυθµίσεις,
που αφορούσαν την εφαρµογή του µεσοπροθέσµου πλαισίου. Η
εν λόγω διάταξη υπήρχε στο προσχέδιο του νοµοσχεδίου και
συγκεκριµένα στο άρθρο 3, αλλά για άγνωστο λόγο αποσύρθηκε
από το σχέδιο νόµου, προκαλώντας εύλογη αγωνία στους επι-
χειρηµατίες που δραστηριοποιούνται στον κλάδο των καυσίµων. 

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να υπάρξει ένας ολοκληρωµένος σχε-
διασµός, ώστε να ενισχυθεί η εύρυθµη λειτουργία της αγοράς,
που πλήττεται ανεπανόρθωτα τόσο από το παραεµπόριο όσο και
από το λαθρεµπόριο, αλλά και τη συνεχιζόµενη ύφεση. Τα προ-
βλήµατα δεν λύνονται µε µπαλώµατα. Πρέπει να δηµιουργηθούν
ελεγκτικοί και διωκτικοί µηχανισµοί, που να αντιµετωπίζουν επι-
τέλους δραστικά, τη γάγγραινα του λαθρεµπορίου. Δεν µπορεί
το κράτος, κύριε Υπουργέ, να παρουσιάζει αυτήν την αδυσώπητη
εικόνα διάλυσης. Έχετε ευθύνη και εσείς προσωπικά και οι τρεις
Αρχηγοί, αλλά και ο κ. Παπαδήµος. 

Οι Έλληνες έρχονται αντιµέτωποι καθηµερινά, µε δυσβάστα-
χτα µέτρα. Σε λίγες ηµέρες θα έρθει εδώ στη Βουλή, µια σειρά
ακόµη πιο σκληρών µέτρων, µέτρων που δεν έχουµε δει ποτέ
από τη Μεταπολίτευση έως σήµερα. Βασικά εργασιακά δικαιώ-
µατα καταργούνται, οι µισθοί περικόπτονται ξανά και ξανά, οι
νέοι αισθάνονται ότι δεν υπάρχει µέλλον και ελπίδα στην ίδια
τους την πατρίδα. Δεν γίνεται να βλέπουν ότι παράνοµες δρα-
στηριότητες τέτοιου µεγέθους, όχι απλώς µένουν ατιµώρητες,
αλλά εξαπλώνονται σαν Λερναία Ύδρα. Όταν αποφασίσετε να
ζητήσετε από τον ελληνικό λαό να κάνει θυσίες, θα πρέπει, κύριε
Υπουργέ, να έχετε κάνει εσείς, πρώτα απ’ όλα, το δικό σας κα-
θήκον.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Αυγενάκη.
Κλείνει ο κατάλογος των επερωτώντων συναδέλφων µε τον κ.

Χρήστο Μαρκογιαννάκη, Βουλευτή Χανίων, ο οποίος έχει και το
λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όλοι παρι-
στάµεθα µάρτυρες εδώ και δύο χρόνια, µιας προσπάθειας των
διαδοχικών κυβερνήσεων να εναρµονιστούν µε τις επιταγές της
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τρόικα, που έχουν να κάνουν µε οριζόντιες περικοπές µισθών,
συντάξεων, µε περιορισµό του κράτους-πρόνοιας, µε απολύσεις
και τόσα άλλα. Κι όµως αν λειτουργούσε το κράτος -και εδώ,
κύριε Υπουργέ, δεν θέλω να αποδώσω ευθύνες µόνο στη δική
σας Κυβέρνηση την πρόσφατη ή τη σηµερινή, αλλά διαχρονικά-
αν είχαµε καταβάλει όλη την προσπάθεια που έπρεπε να έχουµε
καταβάλει, αν δεν είχε κοµµατικοποιηθεί η Δηµόσια Διοίκηση,
που γι’ αυτό το φαινόµενο, το κόµµα σας ασφαλώς, φέρει τις µε-
γαλύτερες ευθύνες και αν δεν επικρατούσε αυτή η λογική της
ήσσονος προσπάθειας στο δηµόσιο χώρο, τότε ασφαλώς, δεν
θα υπήρχε κανένας λόγος να παρατηρούµε τις τελευταίες ηµέ-
ρες, αυτήν τη προσπάθεια περικοπών και ανεύρεσης χρηµάτων,
τα οποία θα πρέπει να περικοπούν, για να ικανοποιηθεί η τρόικα.
Αν δεν υπήρχε η διαφθορά η οποία υπάρχει -µία απίστευτη δια-
φθορά στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, που δεν νοµίζω να χρει-
άζεται µεγάλη προσπάθεια, για να πειστεί κανείς γι’ αυτό -τότε
δεν θα είχαµε όλα αυτά τα προβλήµατα. 

Γι αυτό και η επίκαιρη επερώτησή µας αυτή ανέδειξε ένα θέµα
πολύ µεγάλο, πελώριο, διαχρονικό, που µου έκανε εντύπωση
πώς τα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης δεν το είχαν αναδείξει
τόσο καιρό, στην έκταση που έπρεπε να αναδειχθεί. Και είναι κατ’
εξοχήν επίκαιρη η επερώτηση την οποία κάναµε, γιατί, ενώ ο ελ-
ληνικός λαός στενάζει, ενώ η κοινωνία χειµάζεται, ενώ η κοινωνία
είναι απογοητευµένη, ενώ προσπαθεί η Κυβέρνηση να βγάλει
από τη µύγα ξύγκι και προπάντων από εκεί που δεν πρέπει, χρή-
µατα, βλέπουµε εδώ τη διαφθορά, την ανικανότητα να έχει φτά-
σει σε τέτοιο σηµείο, που να χάνονται κατ’ έτος δεκάδες δισεκα-
τοµµύρια. Όταν τα ακούει αυτά ο ελληνικός λαός, έχει δίκιο να
διαµαρτύρεται, διότι Δηµόσια Διοίκηση δεν είναι το σύνολο του
ελληνικού λαού και την ευθύνη δεν την φέρνει ο ελληνικός λαός,
αλλά  οι κυβερνήσεις, την φέρνουν εκείνοι οι οποίοι µε πρωτο-
βουλίες ή µε παραλείψεις τους οδήγησαν τα πράγµατα εδώ, που
τα οδήγησαν. 

Εποµένως, κατά την άποψή µας, προέχει αυτήν τη στιγµή,
πέραν από τις συζητήσεις για περικοπές, πέραν από τις συζητή-
σεις για απολύσεις, για ελάττωση του κράτους, να ανοίξει µία

κουβέντα για το πώς θα φτιάξουµε τη Δηµόσια Διοίκηση, που
πραγµατικά να υπηρετεί τον πολίτη, να είναι εργαλείο ανάπτυξης
και προπάντων, να συνεισφέρει αυτά που πρέπει, σύµφωνα µε
τους νόµους και το Σύνταγµα.

Εκτιµώ ότι η συζήτηση η οποία έγινε, παρά τις όποιες αντιπα-
ραθέσεις λόγω της επικαιρότητας, ήταν πάρα πολύ χρήσιµη.
Εγώ πάντως, κύριε Υπουργέ, θαυµάζω το κουράγιο σας που µπο-
ρέσατε να υπερασπιστείτε το έργο της Κυβέρνησής σας. Πάντως
ο ελληνικός λαός δεν συµµερίζεται την άποψή σας για την επι-
τυχία σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εγώ από πλευράς
Προεδρείου εκτιµώ ότι η συζήτηση ήταν γόνιµη και δηµιουργική.
Η ερώτηση ήταν εύστοχη, πέτυχε δηλαδή ο σκοπός της επίκαι-
ρης επερωτήσεως, για να παραχθούν νέες σκέψεις και νέα συµ-
περάσµατα για νέες δράσεις. 

Ως εκ τούτου, ο κύριος Υπουργός δεν χρειάζεται να µιλήσει.
Έκλεισε οµαλά η συζήτηση.

Έχω τη τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η Ειδική Μόνιµη Επι-
τροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολογίας καταθέτει την έκθεσή της
στην αίτηση της εισαγγελικής αρχής, για τη χορήγηση άδειας
άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευτού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 17/8/23-1-2012 επίκαιρης επερώτη-
σης Ανεξάρτητων Βουλευτών προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Οικονοµικών, σχετικά µε
την αύξηση του παραεµπορίου και του λαθρεµπορίου.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.20’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 13 Φεβρουαρίου 2012 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 18/27-1-2012 επερώτησης, σύµφωνα µε την ηµερή-
σια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 

4562 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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